
مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری 
اصفه�ان گف�ت: روند نو س�ازی ن�اوگان 
تاکس�یرانی اصفهان از سوی این سازمان 
در جلسه ای با نمایندگان مجلس شورای 
اس�امی پیگیری شده اس�ت. به گزارش 
خبرگزاری ف�ارس از اصفه�ان، اصفهان 

یکی از کا ش�هر های مهم در سطح کشور 
است که توس�عه حمل و نقل عمومی یکی 
از مهم تری�ن نیاز های ش�هر در راس�تای 
کاه�ش س�فر های ش�خصی م�ردم ب�ا 

اس�تفاده از وس�ایل نقلیه 
همچنی�ن... و  ش�خصی 

مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری اصفهان مطرح کرد؛

پیگیری تداوم روند نو سازی 
در اوایل سال گذشته بود کشاورزان شرق برای گرفتن حقابه 3ش�����ه�����رناوگان تاکسیرانی اصفهان

خود در جوار امامزاده چهارمیان در براآن ش��مالی خیمه زده 
تجمع کردند و پس از آن وزیر نیرو به اصفهان سفر کرد تا درباره 
مطالبات کشاورزان اصفهان آگاه و از کم و کیف آنچه آنان مطالبه 
می کنند باخبر شود. وزیر نیرو در سخنان خود به این موضوع 
اشاره کرد که آب به طور کامل به کشاورزان داده خواهد شد، 
اما این روزها پس از گذش��ت چندین ماه تنها با آب داده شده 

حدود40 درصد از ...

4استاندار   اصفهان: 

 عضو کمیته آب ذیل مجمع نمایندگان مجلس در 
گفت و گو با اصفهان زیبا مطرح کرد:

 خشکسالی 100 هزار هکتار
از زمین های اصفهان را از دور 

تولید محصول خارج کرد

طرح ساماندهی رودخانه 
زاینده رود آماده می شود

10

 ش��هردار جدید اصفهان تاکید کرد: طرح های توس��عه ای ش��هر
اصفه��ان ب��ا مدیری��ت جه��ادی ب��ه س��رانجام م��ی رس��د.

دکتر مهدی جمالی نژاد طی بازدید سرزده از پروژه های شهری و 
تعدادي از مناطق شهرداري اصفهان گفت:تمام طرح های شهری 
 با قوت و قدرت توام با مدیریت جهادی اجرای��ی و به بهره برداری 
می رسد. وي لزوم خدمت رساني به مردم و اجراي بدون توقف طرح 
هاي ش��هري را مورد تاکید قرار داد و اف��زود: بازدید از بخش هاي 
مختلف شهرداري و نظارت بر روند اجراي طرح ها و پروژه ها از جمله 

برنامه هاي کاري متداول است که به صورت منظم انجام خواهد شد.
وی با اش��اره به اینکه در رویکرد مدیریت جدید شهری 17 محور 
و چش��م انداز در نظر گرفته ش��ده، اذعان داش��ت: اصفهان ستاد 
خلاق و نوگرا، اصفهان ش��هر دان��ش بنیان، جای��گاه بین المللی 
اصفه��ان در منطق��ه و جه��ان، توج��ه ب��ه عم��ران و نوس��ازی 
بافت فرس��وده و احی��ای باف��ت تاریخی ش��هر، اصفه��ان مهد 

اطلاع رسانی و مش��ارکت ش��هروندی؛ اصفهان پیشگام در 
مدیریت نوین ش��هری از جمله محورهایی اس��ت که در ...

طرح های توسعه ای شهر با مدیریت 
جهادی به سرانجام می رسد

3

شهردار اصفهان در بازدید سرزده از پروژه ها و مناطق شهری تاکید کرد:

در بازدید اعضای کمیسیون فرهنگی  شورای اسلامی شهراز 
ساختمان رسانه ای شهرداری مطرح شد ؛

رونمایي از نقشه جامع فرهنگي 
شهر در آینده نزدیك

گفت وگو با دکتر مریم اخلاقی
 در مورد روزه داری

روزه داری در مبتایان به دیابت 
چگونه است؟  

نگاهی به آخرین وضعیت
 نقل و انتقالات اصفهانی ها

سانتوس ستون بود؛ اینجا جایی 
برای امید نیست   
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وی���������ژه ن���ام���ه
س�����ب�����ک زن�����دگ�����ی 11 7 3

ایران با تحریم ها 
از پا نمی نشیند

 در برخی پرونده ها  فشار مضاعفی 
بر دستگاه قضا وارد می شود

پیشرفت در متن اصلی نسبت به ضمائم 
2بهتر بوده است 22

حجت الاسلام و المسلمین دکتر حسن روحانی، توافق 
هس��ته ای با 1+5 را پله اول برای رس��یدن به بام تعامل 
سازنده با جهان دانست و اظهارداش��ت: ما اهل فریب و 
دورویی نیس��تیم؛ اگر وعده ای در چارچ��وب مصالح و 
منافع ملی داده ایم، به آن عمل خواهیم کرد، مش��روط 
بر اینکه طرف مقابل هم به وع��ده های خود عمل کند. 

 اگر طرف مقابل به وعده هایش عم��ل کند، ایران نیز به 
وعده هایش عمل خواهد کرد. رییس جمهور با قدردانی 
از رهنمودهای رهبر معظم انقلاب اس��لامی، پشتیبانی 
م��ردم و همدلی مس��وولان، تاکید ک��رد: حفظ حقوق 
هسته ای، رفع تحریم ها و تعامل سازنده با جهان مبنای 

مذاکرات بوده و خواهد بود...

ش��نبه  15فروردین 1394 14 ج��مادی الثان��ی  1436 |  4 آوری��ل  2015 | ش���ماره    2334 |  16 صفح��ه  | قیم��ت : 500 توم��ان

رییس جمهور در گفت وگوی تلویزیونی با مردم :

رهنمود های رهبری،
همدلی مسوولان و حمایت مردم، 

کلید موفقیت است

بازار میوه نوروز امس��ال، حال و هوای خوشی نداشت. با 
وجود بیانات مسوولان در اواخر سال ۹۳ در رابطه با عدم 
کمبود میوه و قیمت مناسب آن برای ایام عید، با گذشت 
چند روز از سال جدید، شاهد کمبود میوه های باکیفیت 
 و گرانی این محصولات بودیم، به گونه ای که گرانی میوه
به ویژه پرتقال و نارنگی باعث نارضایتی خریداران ش��د 

و این بار نی��ز اعتماد مردم نس��بت ب��ه وعده های 
مسوولان مبني بر تنظیم بازار، جلوگیري .... 

دکتر سقائیان نژاد، شهردار اصفهان:

5

همین صفحه

4

گزارش از مهمانان نوروزی در باغ پرندگان

زندگی در اصفهان لذت بخش است

باید برای جذب گردشگر 
برنامه ریزی کنیم

ویژه نامه 
سبک زندگی
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قابل توجه مودیان محترم مالیاتی: 

روابط عمومی اداره امور مالیاتی استان اصفهان 

شما می توانید بدون مراجعه به اداره مالیاتی 
از طریق سامانه www.tax.gov.ir اظهارنامه 
مالیاتی خود را به صورت الکترونیکی ارایه 
نموده و مالیات خود را نیز پرداخت نمایند. 
به منظور ارایه الکترونیکی اظهارنامه مالیاتی، 

تکمیل مراحل ثبت نام شماره اقتصادی از 
طریق سامانه مذکور ضروری است. 

روزنامه اصفهان زیبا

انتخ��اب شایس��ته حضرتعال��ی به عنوان ش��هردار کلانش��هر اصفهان 
را صمیمان��ه تبری��ک عرض م��ی نمایی��م. از درگاه خداوند س��بحان 
توفی��ق روز افزونت��ان در خدم��ت رس��انی ب��ه م��ردم فهی��م 
و ش��هید پ��رور اصفه��ان را مس��الت م��ی نمایی��م.

شهردار محترم اصفهان 

جناب آقای مهندس امینی 
ریاست محترم شورای اسلامی شهر اصفهان 

با نهایت تاسف و تاثر در گذشت  عموی گرامیتان را به جنابعالی و خانواده محترم تسلیت 
عرض نموده، از خداوند متعال برای آن مرحوم غفران و رحمت الهی و برای شما و سایر 

بستگان صبر و شکیبایی مسئلت می نماییم.
روزنامه اصفهان زیبا

انتخاب شایس�ته حضرتعالی ب�ا رای قاطع و اکثریت 
اعضای محترم شورای اسلامی شهر بعنوان شهردار 
 فولادش�هر را صمیمان�ه تبری�ک و تهنی�ت ع�رض

 می نماییم. 
امیدواریم تج�ارب ارزنده جنابعالی ب�ه منزله چراغ 
راهی باش�د که گام های بلندتری در عرصه مدیریت 
شهری فولادشهر را رقم زند. از درگاه احدیت سلامتی 
و توفیق روز افزونتان در ادای این خدمت ارزشمند را 

برایتان مسئلت می نماییم. 

انتخاب شایسته جنابعالی با رای اکثریت اعضای محترم شورای شهر 
بعنوان ش�هردار فولادشهر که نش�ان از درایت، شایستگی و تجربه 
ش�ما دارد را صمیمانه تبریک عرض نم�وده، از درگاه خداوند بزرگ 
سلامتی و توفیق روز افزونتان را در خدمت رسانی به مردم با فرهنگ 

فولادشهر مسئلت می نماییم. 

جناب آقای عباس مرادی 

جناب آقای  مرادی

روابط عمومی شهرداری و شورای اسلامی فولادشهر

روزنامه اصفهان زیبا



امام جمعه موقت تهران با انتقاد از تعطیلات مجلس 
در ش��رایط مذاکرات و توافق هس��ته ای، تاکید کرد: 
ایران با تحریم ها از پا نمی نشیند و ما دست برتر را در 

مذاکرات هسته ای داریم.
به گزارش اصفهان زیبا ب��ه نقل از خبرگزاری فارس، 
حجت الاس��لام کاظم صدیقی، ام��ام جمعه موقت 
تهران در خطبه ه��ای نماز جمعه پایتخت با اش��اره 
به مذاکرات هس��ته ای، اظهار داش��ت: رهبر معظم 
انقلاب با بیانات آرامش بخش��ی، فرمایش��اتی را در 
مورد موض��وع هس��ته ای فرمودند. بیانات ایش��ان 
آرامش��ی را در دل های مومنان ایجاد ک��رد، بیانات 
ایشان مس��وولان را نیز دلگرم کرد و زمینه نزدیکی 

مس��وولان به یکدیگر را فراهم کرد. رهبر انقلاب چه 
حمایتی از تیم مذاکره کننده انج��ام دادند آن هم با 
چه الفاظ بسیار دلنشینی، خوشا به حالشان، این بار 
مسوولیت تیم مذاکره کننده را سنگین تر می کند. وی 
افزود: اینکه نائب امام زمان افرادی را متدین و غیور 
و شجاع معرفی می کنند، بس��یار ارزشمند است، اما 
باید بدانیم حمایت رهبر انقلاب از تیم مذاکره کننده 
هسته ای به آنان مصونیت نمی دهد و آنها هم ممکن 
اس��ت اش��تباه و خطا کنند. لذا ه��م مجلس وظیفه 
 دارد آن چتر نظارتی خودش را ب��رای صیانت از تیم 
مذاکره کننده هسته ای و پافش��اری به حقوق حقه 
ملت مظلوم شهید پرور ایران بگستراند، متوقع نبود 

در این ایام مذاکرات هس��ته ای، نمایندگان مجلس 
شورای اس��لامی به تعطیلات تابس��تانی بروند، یک 
حرکتی را البته نماین��دگان مجلس آغاز کردند ولی 
تیم مذاکره کننده نیاز به حمایت های شدیدتری دارد؛ 
چون آنان با غداران روزگار مواجه اند.حجت الاسلام 
صدیقی با بیان اینکه مردم نیز باید در این شب های 
عزیز ماه مبارک رمضان دعا کنن��د، گفت: مذاکرات 
هسته ای سرنوش��ت و آینده این کشور است، در یک 
پیچ خطرناک و حساس تاریخی قرار داریم و عزت و 
رهاورد خون شهیدانمان و روح ولایتی را که با خون 
شهیدانمان بر این کشور دمیده شده است باید حفظ 
کنیم. وی اضافه کرد: ما نمی توانیم ذلت پذیر باشیم، 

ما نمی توانیم مانن��د برخی از کش��ورهای دیگر که 
بعضی از چیزها را می پذیرند، قبول کنیم، ما کشوری 

هس��تیم که انقلاب کردی��م و انقلاب 
جدیدی را ب��ه ملت ها نش��ان دادیم. 
تیم مذاکره کننده باید صلابت امام و 
ولایت را حفظ کنن��د، این امر نیز هم 
به دعا نیاز دارد و هم به توسل و هم به 
نظ��ارت و ارش��اد دائم.خطیب موقت 
نماز جمعه ته��ران در بخش دیگری 
از سخنانش تصریح کرد: رهبر معظم 
انقلاب فرمودند ممکن است القا کنند 
بنده در جلسات خصوصی اجازه هایی 
به تیم مذاکره کننده داده ایم که  آنها را 
اظهار نمی کنیم،  مردم باید بدانند که 
این طور نیست و ما خطوط قرمزی را 
که در بیانات عمومی مطرح می کنیم، 
همان ه��ا را در جلس��ات خصوص��ی 

می گوییم.
وی خاطرنشان کرد: انتظار داریم ان شاءالله با حمایت 
صاحب این انقلاب و کشور، سرمایه هسته ای را جدی 
بگیریم و بتوانیم در این عرصه هم پیروز ش��ویم، ما 
به 20 هزار م��گاوات برق هس��ته ای نیازمندیم تا در 
کشاورزی و صنعت از آن استفاده کنیم؛ رهبر معظم 
انقلاب رمز اینکه امروز آمریکا داوطلب مذاکره با ایران 

است را فرمودند.
حجت الاس��لام صدیقی ادام��ه داد: آمریکا کس��ی 
را به محضر رهبر انقلاب می فرس��تد و درخواس��ت 
مذاکره می کند و قول می دهند شش ماهه تحریم ها 
را بردارن��د و حقوق حقه هس��ته ای ای��ران را هم به 
رسمیت بشناسند ولی رهبر معظم انقلاب با بصیرت 
خاص خودش��ان می فرمایند ما اعتمادی به آمریکا 
نداریم؛ ما آمری��کا را در این مذاکرات امتحان کردیم 

و دیدیم که ش��ش ماه آنها تبدیل به دو س��ال شده 
 اس��ت و هنوز ه��م چق��در زیاده خواه��ی می کنند؛

لذا برای حفظ ع��زت و کرامت و روح 
انقلابی و س��نگر رهبری توده های به 
پا خواس��ته دنیا علیه استکبار جهان 
می طلبد تیم مذاکره کننده هسته ای 
متوجه شرایط باشد و بداند این آمریکا 
بود که داوطلب مذاکرات هس��ته ای 
ب��ود. وی اف��زود: چون ما دس��ت پر 
داش��تیم آمریکا منت انجام مذاکرات 
را می کشید؛ دانش��مندان داخلی ما 
توانس��تند به غنی س��ازی 20 درصد 
دست یابند و غربی ها دیدند تیرشان 
به خطا رفته اس��ت و ایران به قدرتی 
غیر قابل تصور دس��ت یافته است و با 
تحریم ها از پا نمی نشس��تند.خطیب 
موقت نم��از جمعه ته��ران بر همین 
اساس تاکید کرد: لذا هر چه ما در بعد 
اس��تفاده صلح آمیز از فناوری هسته ای دستمان پر 
باشد، در مذاکرات دست برتر خواهیم داشت ولی اگر 
عقب نشینی کردیم و قدر این نعمت ها را ندانستیم، 
شکس��ت خواهیم خورد و باید بدانیم وعده های آنان 
پوچ اس��ت؛ چون به دشمن نمی ش��ود اعتماد کرد. 
وی با بیان اینکه تحقیق و توسعه علمی جزو خطوط 
قرمز تعیین شده در مذاکرات هسته ای است، تصریح 
کرد: هم��ه تحریم های اقتصادی، مال��ی و بانکی چه 
تحریم های ش��ورای امنیت، چه کنگره و چه دولت 
آمریکا باید ف��ورا هنگام امضای توافق لغو ش��وند نه 
اینکه تعلیق شوند و موضوع دیگر این است که اجرای 
تعهدات منوط به امضای آژانس نباشد؛ چون آژانس 
انرژی اتمی تاکنون امتحان خوبی پس نداده است و 

در اختیار قدرت های بزرگ است.

معاون اول قوه قضاییه گفت: در سال های 92 و 93 برخورد با دانه درشت ها و برخورد 
بدون تبعیض با صاحبان قدرت یکی از مسائل مورد توجه ما در دستگاه قضایی بود. به 
گزارش اصفهان زیبا به نقل از خبرگزاری دانشجویان ایران، حجت الاسلام والمسلمین 
غلامحسین محسنی اژه ای در سخنرانی پیش از خطبه های این هفته نماز جمعه تهران، 
با گرامیداشت یاد و خاطره شهدای هفتم تیر و آیت الله شهید بهشتی و ضمن تبریک 
فرا رسیدن ماه مبارک رمضان و هفته قوه قضاییه عملکرد دستگاه قضایی را تشریح کرد 

و گفت: باید بدانید که بعضی از این پرونده هایی که در سال های اخیر داشتیم و مربوط 
به صاحبان قدرت و ثروت بود، بر ما فشار فوق العاده ای می آورند، تهدید می کنند و به 
صورت مستقیم و غیرمستقیم سعی دارند قوه قضاییه را تخریب کنند، اما ما به وظیفه 
قانونی مان عمل می کنیم وگاهی اوقات بیش از 200 ساعت برای رسیدگی به پرونده ای 
وقت صرف می کنیم به دلیل همین فشارها. معاون اول قوه قضاییه ادامه داد: فردی که 
صاحب قدرت و موقعیت است، به ما می گوید قاضی را باید من تعیین کنم و من باید 

نظر دهم که قاضی چه کسی باشد، اگر این گونه بود پس استقلال قوه قضاییه کجا رفته 
است؟ ما باید به متهم، کیفر خواست و حکم و بعضا به وکیلش حکم را ابلاغ کنیم، شما 
چه صاحب سمتی هستید؟ این موارد فشارهای مضاعفی است که به قوه قضاییه وارد 
می شود. محسنی اژه ای با طرح این س��وال که چرا ما به آنچه که در دستگاه قضایی 
مدنظرمان است، دست نمی یابیم؟ گفت: علاوه بر اینکه امر قضا خطیر است، کار قضا 
کار بسیار دشواری است؛ من پنج سال در دیوان عالی کشور به عنوان دادستان کل کشور 

در اکثر هیات های عمومی که در دیوان عالی کشور بود حضور داشتم و خدا می داند که 
در یک جلسه حدود 80 نفر قاضی مجرب و صاحب تجربه بر سر یک موضوعی بحث 
می کردند حق کدام طرف است و برداشت از این سند چیست و سه ساعت وقت صرف 
می کنند تا به نتیجه برسند؛ بنابراین نفس کار قضا سخت است و حقیقت قوه قضاییه با 
توجه به ماموریت های سنگینی که برعهده اش گذاشته شده، عِده و عُده لازم را ندارد، 

از دولت و مجلس در این زمینه استدعای کمک های لازم را داریم. 

 دکتر روحانی در ضیافت افطار با جمعی
 از روحانیون و ائمه جمعه:

روحانیت برای جامعه وحدت بخش 
باشد و امیدآفرینی کند 

رییس جمهور، مس��وولیت روحانیون را برای حف��ظ انقلاب و نظام 
اسلامی بسیار سنگین دانست و تصریح کرد: امروز بیش از هر زمان 
دیگر به وحدت نیاز داریم و ضروری است که روحانیت برای جامعه 
وحدت بخش باش��د و امیدآفرینی کند. حجت الاسلام والمسلمین 
دکتر حسن روحانی در ضیافت افطاری با حضور جمعی از روحانیون و 
ائمه جمعه و جماعات، اظهارداشت: امروز بیش از همیشه به اعتدال در 
داخل کشور و منطقه و برای وظیفه مهم معرفی اسلام، نیاز داریم؛ چرا 
که چشم های بسیاری به ویژه از سوی مسلمانانی که در نقاط مختلف 
و از جمله در منطقه، تحت فشار و ظلم هستند به ایران اسلامی دوخته 

شده است.
رییس جمهور با اظهار خشنودی از اینکه توفیق دیدار با روحانیونی 
را یافته که امروز مس��وولیت بس��یار س��نگینی در حفظ انقلاب و 
نظام اس��لامی بر عهده دارند، گف��ت: روحانیت تا دهه ه��ای 30 و 
۴0 مس��وولیت های فرهنگی و اجتماعی داش��ت، اما از آن سال ها 
 مسوولیت سنگین دیگری در عرصه سیاسی و در حمایت از نهضت

 امام خمینی)ره( بر عهده گرفت و روحانیون پش��ت سر امام راحل 
ایس��تادند تا نهضت به پیروزی رس��ید. دکتر روحانی با بیان اینکه 
روحانیت مصادف با همین دوره مس��وولیت س��نگین دیگری را با 
توجه به فراگیر ش��دن آشنایی نس��ل جوان با تمدن جدید بر عهده 
گرفت، افزود: پیشگامانی چون شهید مطهری، شهید بهشتی و شهید 
مفتح در همین سال ها و شاید اندکی پیش تر از آغاز نهضت اسلامی، 
مسوولیت سنگین دیگری برای برقراری ارتباط بین حوزه های علمیه 
و سنت با نسل جوانی که با تمدن جدید آشنا شده بود، بر عهده گرفتند. 
رییس جمهور، برقراری و استقرار نظام اسلامی به عنوان آرزوی دیرین 
مسلمانان و روحانیون را مسوولیت سنگین دیگری نامید که روحانیت 
با پیروزی انقلاب اسلامی بر عهده گرفت. رییس شورای عالی انقلاب 
فرهنگی اظهارداشت: همه این مسوولیت ها از مسوولیت های فرهنگی 
و اجتماعی، تداوم مسیر نظام و انقلاب اسلامی و حفظ و استقرار نظام 
 در ابعاد مختلف همچنان بر عهده روحانیت است و در کنار همه این ها 
شرایط خاص امروز مس��وولیت های جدیدی نیز برای روحانیون به 
ارمغان آورده اس��ت. رییس جمهور تصریح کرد: روزگاری دغدغه ما 
این بود که چه کنیم تا جوانان در مسیر استفاده از رادیو و تلویزیون به 
انحراف کشیده نشوند، اما امروز انبوه شبکه های اجتماعی و ماهواره ها و 
دسترسی به فضای مجازی، دغدغه های جدیدی را برای ما ایجاد کرده 
تا در انتقال فرهنگ صحیح اسلامی به نسل های جوان دچار مشکل 
نش��ویم. دکتر روحانی ادامه داد: در کنار موج گسترده اسلام هراسی 
متأسفانه باید گفت که امروز و توسط عده ای نیز موج روحانیت  هراسی 
در حال به راه افتادن است و این مسوولیت روحانیون را سنگین تر از 
گذشته می کند. رییس جمهور در ادامه با بیان اینکه دولت نیز در این 
زمینه مسوولیت های سنگینی دارد و البته با شرایط سخت و پیچیده ای 
روبه رو است، خاطر نشان کرد: همه شاهد بودید که این دولت کار خود 
را در چه شرایط س��ختی آغاز کرد، اما همه تلاش های خود را به کار 
گرفته ایم تا از عمل به مسوولیت های خود عقب نمانیم. دکتر روحانی 
با اشاره به مذاکرات هسته ای که تقریباً از آغاز به کار دولت یازدهم به 
صورت فشرده و جدی در حال انجام بوده است، گفت: قدم های بسیار 
مهمی در این زمینه به پیش برداشته ایم، اما با توجه به شرایط منطقه و 
افراطی گری و خشونتی که شاهد هستیم به نام دین در منطقه و جهان 
به اسلام ضربه می زند، همچنان مس��وولیت های سنگینی پیش رو 
داریم. رییس جمهور حضور مردم و حمایت ه��ا و هدایت های مقام 
معظم رهبری را پشتوانه و راهگشای دولت در ایفای مسوولیت های 
خود عنوان و تصریح کرد: مقام معظم رهبری همواره در تمام عرصه ها 
هدایتگر و یاری گر دولت بودند و اگر حمایت ها و هدایت های ایشان 

نبود قطعا آنچه امروز حاصل شده است، میسر نبود.
دکتر روحانی در بخش پایانی س��خنان خود با بی��ان اینکه همواره 
روحانیت در کنار مردم بوده است، خاطر نشان کرد: امروز نیز روحانیت 
باید همچنان در کنار مردم باشد و از سوی دیگر وظیفه خطیری در 
دفاع از نظام و حکومت اسلامی دارد و این کار را برای روحانیت سخت تر 
از گذشته می کند و برای عمل صحیح به مسوولیت های خود در این 

شرایط باید همه دست به دست هم بدهیم.

حمایت از سوریه همچنان سیاست 
مشترک ایران و روسیه است

  معاون عربی و آفریق��ای وزیر امورخارجه گف��ت: هیچ تغییری در 
سیاست مشترک ایران و روسیه در حمایت از سوریه به وجود نیامد 
و این حمایت همچنان ادامه خواهد یافت. حسین امیرعبداللهیان، 
معاون عربی و آفریق��ای وزیر امورخارجه با تاکی��د براینکه تهران و 
 مسکو به حمایت های موثر خود از سوریه در مبارزه با تروریسم ادامه

 می دهند، گفت: اجازه داده نشد که تروریست ها نظام سیاسی و رییس 
جمهور قانونی سوریه را سرنگون کنند و سوریه را به لیبی جدیدی 
مبدل سازند. معاون عربی و آفریقای وزیر امورخارجه، با بیان اینکه 
مواضع کشور چین نیز در مبارزه با تروریسم و کمک به مردم سوریه در 
همین راستاست، تصریح کرد: تهران، پکن و روسیه از ثبات و امنیت 

پایدار منطقه حمایت می کنند.

اخبار کوتاه
حجت الاسلام صدیقی در خطبه های نماز جمعه تهران:گروه ایران

ایرانباتحریمهاازپانمینشیند

در برخی پرونده ها  فشار مضاعفی بر دستگاه قضا وارد می شود
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اژه ای پیش از خطبه های نماز جمعه:

معاون وزیر خارجه کشورمان گفت: نگارش،کار سختی 
اس��ت؛ به خصوص در این قس��مت های آخر، بعضی از 
مش��کلات عمده ای وجود دارد که هنوز مانع کار است 
ولی در جزئیات و در بعضی از موارد عمومی پیشرفت های 
خوبی انجام شده است. سیدعباس عراقچی، عضو ارشد 
تیم مذاکره کننده هسته ای کشورمان با ذکر اینکه تمام 
هیات های معاونان وزرای خارجه کش��ورها هم به وین 
آمده اند، افزود: جلس��ات مداوم دوجانبه و چندجانبه با 

ایشان برگزار می شود. در قسمت های حساس موضوع، 
طبعا خود آنها ه��م بعضا مواضع متفاوتی ب��ا هم دارند 
که هماهنگ شدنش��ان کار سختی است و باید جلسات 
هماهنگی بین خودشان برگزار ش��ود. در مجموع، کار 

به س��ختی و به آهس��تگی به پیش م��ی رود. عراقچی 
 گفت: نمی ش��ود الان عدد و رقم گف��ت، همانطور که 
می دانید یک متن اصلی وجود دارد و چندین ضمیمه، 
 در هرکدام از این ها با درصدهای مختلفی به جلو رفته ایم

و در خود متن اصلی نسبت به ضمائم،پیشرفت ها بهتر 
بوده است. وی افزود: ضمائم چون درگیر جزئیات بسیار 
زیادی است، خوب کار یک مقدار مشکل تر هست.  بعضی 
از موضوعات هن��وز مانده اس��ت و از نظر کیفی اهمیت 

بیشتری دارد و برخی از موضوعات هست که حل شده 
است و اهمیتش کمتر است. عراقچی افزود: فکر می کنم 
روزهای شنبه و یکشنبه ملاقات های دوجانبه بین وزرای 
خارجه و بعضا چند جانبه برگزار شود. وی گفت: بحث 
تمدید الان در دستور کار ما وجود ندارد، بنای ما این است 
که تا زمان تعیین شده بتوانیم به یک توافقی برسیم و اگر 
لازم باشد چند روزی کار را ادامه می دهیم، تا در پایان به 

یک جمع بندی برسیم.

عراقچی با اشاره به نگارش متن توافق هسته ای:

پیشرفت در متن اصلی نسبت به ضمائم بهتر بوده است 

 انتظار داریم
 ان شاءالله با 

حمایت صاحب 
این انقلاب و 

کشور، سرمایه 
هسته ای را 

جدی بگیریم و 
بتوانیم در این 

 عرصه هم 
 پیروز 
شویم

رییس جمهور با اشاره به اینکه دولت در شرایط 

ان
��ر

ه ای
رو

حساسی بار سنگین مسائل مختلف را بر دوش گ��
می كش��د، اظهار داش��ت: با كمك نمایندگان 
مجلس و حمایت مردم كه نمایانگر همدلی و 
همزبانی مورد نظر رهبر معظم انقلاب است، از 
مشکلات عبور خواهیم كرد. به گزارش اصفهان زیبا به 
 نق��ل از پایگاه اط��لاع رس��انی ریاس��ت جمهوری، 
حجت الاسلام والمس��لمین دكتر حسن روحانی در 
ششمین نشست مشترك دولت و مجلس با اشاره به 
اینکه مذاكرات هسته ای به مرحله حساسی رسیده 
اس��ت، گفت: مذاكرات مساله همه كش��ور است و 
امیدواریم با كمك مجل��س و حمایت مردم ضمن 

احقاق حقوق ملت و تامین منافع كش��ور به نتیجه 
 قاب��ل قب��ول و خوش��حال كننده دس��ت یابی��م. 
رییس جمهور با تاكید بر اینک��ه موضوع مذاكرات 
هس��ته ای مربوط به همه اجزای نظام است، گفت: 
مذاكره كنندگان كش��ور در چارچوب های مشخص  
شده از سوی رهبر معظم انقلاب كه به طور شفاهی و 
كتبی ابلاغ شده حركت می كنند.رییس شورای عالی 
امنیت مل��ی از ای��ن مذاكرات ب��ه عن��وان یکی از 
مهم ترین مذاك��رات دیپلماتیك كش��ور یاد كرد و 
اظهار داشت: این كار مهم در چارچوب رهنمودهای 
رهبر معظم انقلاب، شورای عالی امنیت ملی و قانون 
اساس��ی پیش رفته و خواهد رفت. دكتر روحانی در 

بخ��ش دیگری از س��خنانش با اش��اره ب��ه موضوع 
اس��تیضاح وزیر آم��وزش و پرورش گفت: س��وال و 
استیضاح از وزرا حق قانونی مجلس است، اما در این 
شرایط كه آخرین س��ال فعالیت مجلس نهم است، 
امیدواریم جلسه استیضاح به بهترین نحو كه نشانه 
همدلی و همکاری دولت و مجلس باشد، برگزار شود.

دكت��ر روحانی همچنی��ن اظهار داش��ت: دولت در 
شرایط حساسی بار سنگین مسائل مختلف را بر دوش 
می كشد و با كمك نمایندگان مجلس و حمایت مردم 
كه نمایانگر همدلی و همزبانی مورد نظر رهبر معظم 

انقلاب است، از مشکلات عبور خواهیم كرد.
دكتر روحان��ی اف��زود: همدلی و همزبان��ی ملت و 

مس��وولان باعث خواهد ش��د ك��ه از هی��چ قدرتی 
 نهراس��یم و مطمئن��ا با ای��ن روحیه از مش��کلات 

عبور خواهیم كرد.

   رییس مجلس: همدلی و همزبانی باید در 
حمایت از مذاكره كنندگان تجلی یابد

دكتر علی لاریجانی نیز در ششمین نشست مشترك 
مجلس و دولت كه در سالن اجلاس سران به میزبانی 
قوه مجریه برگزار ش��ده بود، با اش��اره ب��ه آخرین 
وضعیت مذاكرات هسته ای گفت: امیدوارم مذاكرات 
هسته ای ایران با گروه ۱+۵ به نتیجه مطلوبی برسد و 
همه باید در جهت حمایت از وزیر امور خارجه و تیم 
مذاكره كننده تلاش كنیم.ریی��س قوه مقننه ادامه 
داد: مذاكرات هس��ته ای مذاكرات پیچیده ای است 
و از این رو تیم مذاكره كننده كش��ورمان باید از همه 
جهات مورد حمایت باشند. همچنین مهم است كه 
حس كنیم كه در یك جبهه واحد قرار داریم، زیرا در 
جبهه مخالف علنا گفته اند كه ما به دنبال آن هستیم 
كه پیچ و مهره های تاسیس��ات هسته ای ایران را باز 
كنیم، بنابراین در مقابل چنین حریفی باید هم صدا 
بود.وی ب��ا تاكید بر اینکه مذاكرات هس��ته ای نبرد 
سنگین دیپلماتیك است، گفت: قطعا تمام مسوولان 
باید از تیم  مذاكره كننده هس��ته ای حمایت كنند.
رییس مجلس شورای اس��لامی با اشاره به تاكیدات 
رهبر معظم انقلاب مبنی بر لزوم همدلی و همزبانی 
میان قوای سه گانه گفت: ایشان در دیدار اخیر خود 
با نمایندگان مجلس شورای اسلامی مجددا بر لزوم 
توجه به هم دل��ی و هم زبان��ی علی الخصوص میان 
مجلس و دول��ت تاكید داش��تند. معظم له فرمودند 
دولت در وسط میدان است و باید به او كمك كرد. در 
شرایط فعلی امیدوارم بیش از گذشته تلاش كنیم 
با توجه به مش��کلات مردم، وقتم��ان را صرف حل 

مسائل اساسی كش��ور كنیم.رییس مجلس شورای 
اسلامی افزود: به طور حتم با كمك و همفکری موفق 
خواهیم بود، اما اگر درس��ت عمل نکنیم شکس��ت 
در برنامه ه��ا را تجربه خواهیم كرد، ام��ا نکته حائز 
اهمیت اینکه باید ما هر دو مس��یر را با هوشمندی 
خودمان انتخ��اب كنیم و اج��ازه ندهیم كه حریف 
مس��یر را برای ما تعیین كند.وی ادامه داد: موضوع 
حائز اهمیت دیگر اینکه س��وء ظن ب��ه یکدیگر در 
مسائل ملی مثل موضوع هسته ای بسیار مضر است 
 گاه��ی در محافل اطلاعات اش��تباهی نقل و مطرح 
می شود و عده ای نیز براس��اس همین تحلیل های 
غلط تصمیمات اشتباه می گیرند. لذا اكنون بیش از 
هر زمانی به همدل��ی و همزبانی نیازمندیم و باید به 
هم اعتماد داشته باش��یم.وی تصریح كرد: از طرف 
دیگر قدرت های منطقه ای نیز درحال هزینه برای 
حفظ منافع خود هس��تند البته دو جن��گ عراق و 
افغانستان ضعف های تحلیلی و محاسباتی آمریکا را 
نمایان كرد و در پس این آشکار سازی جریان های 
تندرو و تروریس��تی قد علم كردند. دكتر لاریجانی 
تصریح كرد: البته در منطقه كش��ورهایی نیز دچار 
خود بزرگ بینی شده اند كه این مساله باعث آسیب 
به خودشان و سایر كشورها می شود.وی درخصوص 
راهکارهای حفظ منافع ملی نیز گفت: بنده دو مساله 
را تاكید می كنم نخست اینکه توانمندی اقتصادی 
را در درون كش��ور افزایش دهیم و این مساله باعث 
افزایش میزان تاثیرگذاری در منطقه خواهد شد.وی 
ادامه داد: نکته دیگ��ر اینکه قدر امنی��ت داخلی را 
بدانیم؛ چرا كه در ش��رایط كنونی منطقه تنها ایران 
اس��ت كه از امنیت و همگرایی مستحکم برخوردار 
است.رییس مجلس شورای اسلامی در پایان گفت: 
امیدوارم كه برگزاری این جلس��ات ب��ه همگرایی و 

همفکری در مسائل عمده كشور كمك كند.

آیت الله مکارم ش��یرازی در پیامی به مناس��بت فرارس��یدن ماه رمض��ان، گفت: 
جناح های مختلف سیاس��ی و اجتماعی بکوش��ند فضای ماه مبارك رمضان را با 
س��خنان تند و تعبیرات زننده آلوده نکنند. متن كامل پیام ای��ن مرجع تقلید به 

شرح زیر است: 
»بسم الله الرحمن الرحیم 

ایام و لیالی این ماه مبارك را به همه مس��لمانان جهان مخصوصا ملت عزیز ایران 
تبریك عرض می كن��م. فراموش نکنیم این ماه، ماه محبت و دوس��تی و وحدت و 
همدلی است، چرا كه همه در یك برنامه واحد الهی شركت دارند، برنامه ای كه مایه 
لطافت روح و نورانیت دل و صفای باطن است. به همین دلیل در این ماه بیش از هر 

ماه دیگر باید به فکر نیازمندان، بیماران كم درآمد و زندانیان بی گناه بود. در این ماه 
عزیز جناح های مختلف سیاسی و اجتماعی باید بکوشند فضای آن را با سخنان تند 
و تعبیرات زننده آلوده نکنند و اگر قبلا چنین چیزی از آنها سرزده جدا در پیشگاه 

خدا عذرخواهی كنند. 
كشور ما لحظات بسیار حساسی از عمر سیاس��ی و اجتماعی خود را می گذراند و 
دشمن دندان تیز كرده و در كمین نشسته و هر روز بهانه نامعقول تازه ای می گیرد 

و از هر موضوعی برای پاشیدن بذر اختلاف اس��تفاده می كند. برادران و خواهران 
عزیز باید به هوش باشند و بازیچه دست دشمن نش��وند، باید به همه اركان نظام 
و قوای سه گانه احترام بگذارند و پش��ت آنها را در صحنه مبارزه با دشمن خارجی 

خالی نکنند.
 می دانیم هرگونه توهین به برادر و خواهر مسلمان یك گناه بزرگی است كه ارزش 
اعمال این ماه را از بین می برد. البته انتقاد سازنده بسیار مفید است، ولی به صورت 

محترمانه و دلسوزانه باید مطرح شود و از تعبیرات زشت و هتاكی باید پرهیز كرد 
كه به طور قطع برخلاف روح تعلیمات اسلام اس��ت. از جمله وظایف ما در این ماه 
عزیز دعا برای نجات مس��لمانان از چنگال آتش افروزان غربی و بازیچه های دست 
آنها در كشورهای اسلامی است و مخصوصا باید به مسلمانان یمن دعا كرد كه در 
این ماه مبارك رمضان در حالی كه روزه دارند زیر بمباران آل س��عود قرار گرفته، 
همان بیگانگان از اسلام كه نه حرمت ماه های حرام را كه صریح قرآن مجید است 

به رسمیت می شناسند و نه احترامی برای ماه رمضان قائلند. 
لازم است همه مسلمانان در این ماه بعد از نمازها به صورت دسته جمعی یا انفرادی 

برای نجات آنها و نابودی دشمنانشان دعا كنند.« 

ورود و خروج از فضای ایران 
باید با اجازه باشد

فرمانده قرارگاه پدافند هوایی گفت: فضای ایران یك فضای با قداست 
است و ورود و خروج از این فضا باید با هماهنگی و اجازه باشد همانگونه 
كه این حق برای همه كشورهای تابع قوانین هوانوردی وجود دارد. 
امیر فرزاد اس��ماعیلی گفت: تجهیزات راداری، شنود الکترونیکی، 
موشکی، توپخانه ای و دیدبانی قرارگاه پدافند هوایی خاتم الانبیا)ص( 
در سال های پس از تفکیك گسترش زیادی پیدا كرده است و ما سعی 
می كنیم این گسترش را از3600 نقطه به ۵000 نقطه افزایش دهیم.

فرمانده قرارگاه پدافند هوایی خاتم الانبیا)ص( اظهار داشت: اولویت 
دفاعی كش��ور دفاع از هوا و فضای جمهوری اس��لامی ایران است و 
افزایش سامانه های پدافند هوایی همواره پیام صلح و دوستی داشته 
است همانگونه كه اسلام واقعی پیامی جز پیام دوستی و محبت ندارد.

اس��ماعیلی گفت: فضای ایران یك فضای با قداس��ت است و ورود و 
خروج از این فضا باید با هماهنگی و اجازه باشد همانگونه كه این حق 
برای همه كشورهای تابع قوانین هوانوردی وجود دارد و این اقتدار در 
جمهوری اسلامی ایران علی رغم همه تحریم ها و تهدیدها وجود دارد 
و ما توانستیم تمامی سامانه های مورد نیاز خود را به صورت بومی تولید 
كنیم و همانگونه كه رزمندگان و ش��هدای این كشور در 8 سال دفاع 
مقدس ایستادند و این امنیت را فراهم كردند پدافند هوایی و سربازان آن 
هم در راه حفظ امنیت و اقتدار كشور از هیچ تلاشی دریغ نخواهند كرد.

موگرینی:وارد مرحله نهایی مذاكرات 
شده ایم 

مسوول سیاس��ت خارجی اتحادیه اروپا گفت در نشست با وزیران 
خارجه ایران، آلمان، فرانس��ه و انگلیس، در مورد موضوعات اصلی 
باقی مانده در مذاكرات هسته ای، بحث می شود. فدریکا موگرینی 
مسوول سیاست خارجی اتحادیه اروپا دیروز دوشنبه در آغاز نشست 
وزرای خارجه این اتحادیه،گفت: »داریم وارد مرحله نهایی مذاكرات 
می ش��ویم و می خواهیم در مورد موضوعات اصل��ی باقی مانده در 

مذاكرات هسته ای با ایران، گفت وگو كنیم.«

اخبار کوتاه
رییس جمهور در ششمین نشست دولت و مجلس :گروه ایران

با كمك به یكدیگر و حمایت مردم از مشكلات عبور خواهیم كرد

جناح های سیاسی فضای ماه رمضان را با تعبیرات زننده آلوده نکنند 
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آیت الله  مکارم  شیرازی:

آگهی فراخوان )نوبت دوم( آگهی مناقصه )نوبت دوم(

اص��ف��ه��ان ش��ه��ر  س��ب��ز  ف��ض��ای  آب  م��دی��ری��ت  س����ازم����ان ع���م���ران ش����ه����رداری اص��ف��ه��ان 

آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده نوبت سوم 
مجمع عمومی فوق العاده نوبت س��وم ش��ركت تعاونی مصرف كاركنان اداره كل راه و ترابری 
استان اصفهان در ساعت ۱۱ روز پنجشنبه مورخه ۱394/4/۱8 در محل نمازخانه اداره كل راه 
و شهرسازی به آدرس: اصفهان، خیابان سعادت آباد، جنب چهارراه فرایبورگ برگزار می شود. 
از كلیه اعضا دعوت می شود شخصا یا وكالتا جهت اتخاذ تصمیم نسبت به موضوعات ذیل در 

این جلسه حضور بهم رسانند.
ضمناً به اطلاع می رساند كه به موجب ماده ۱9 آیین نامه نحوی تشکیل مجامع عمومی، تعداد 
آراء وكالتی هرعضو حداكثر 3 رای و هر ش��خص غیرعضو تنها یك رای خواهد بود. و اعضای 
متقاضی اعطای نمایندگی، می بایست به همراه نماینده خود حداكثر تا تاریخ ۱394/04/۱۵ 
در محل دفتر ش��ركت تعاونی مصرف حاضر تا پس از احراز هویت و تایید وكالت برگه ورود به 

مجمع را دریافت دارند. 
دستور جلسه:

۱-تغییر ماده یك اساسنامه تعاونی 
2-تغییر نام شركت تعاونی مصرف كاركنان اداره كل راه و ترابری استان اصفهان به شركت تعاونی 

مصرف كاركنان اداره كل راه و شهرسازی استان اصفهان 

هیات مدیره شركت تعاونی مصرف كاركنان اداره كل راه و ترابری استان اصفهان 

مدیریت آب فضای سبز شهر اصفهان 
در  فع�ال  پیمان�کاران  دارد  نظ�ر  در 
زمین�ه پروژه های آبیاری و آبرس�انی 
فضای س�بز را ارزیابی کیف�ی و تعیین 
صلاحیت نمای�د. لذا بدین وس�یله از 
کلیه ش�رکت های فعال در این زمینه 
دع�وت می گردد از تاری�خ 94/4/7 تا 
تاری�خ 94/4/21 جهت دریافت فرم ها 
و شرایط ارزیابی به ساختمان مدیریت 
آب واق�ع در پ�ل آذر- پ�ارک مل�ت 
مراجعه نمایند. بدیهی است در آینده 
نزدی�ک پ�روژه های مذک�ور فقط به 
شرکت های ارزش�یابی شده و دارای 

صلاحیت واگذار خواهد شد.

سازمان عمران شهرداری اصفهان در  نظر دارد 
بیمه درمان تكمیلی پرسنل خود را از طریق 

مناقصه عمومی به شركت های واجد صلاحیت 
واگذار نماید 

متقاضیان شرکت در مناقصه می توانند با 
ارایه رزومه کاری متناسب، جهت دریافت 
اسناد از تاریخ نشر آگهی لغایت 94/4/13 به 
سازمان عمران شهرداری اصفهان واقع در 
خیابان 22 بهمن،  مجموعه اداری امیرکبیر 
مراجعه و پیشنهادهای خود را تا پایان وقت 
اداری مورخ 94/4/14 به دبیرخانه سازمان 

تحویل نمایند. 
تلفن: 031-32670813                                                                                     

وب سایت:
www.Isfahan.ir/sazmanomran 

اس��ت آن  ت����رک  از  آس��ان��ت��ر  ب��س��ی��ار  م�����واد،  ن���ك���ردن  م��ص��رف 
روابط عمومی شهرداری فولادشهر 

به خاطر بسپاریم:

به شماره  ق��رارداد واگ��ذاری 
 93/2/30 مورخ  93/1426/ص 
پلاک 650 بلوک 222 واقع در 
گردیده  مفقود  بهارستان  شهر 

فاقد اعتبار است. 

آگهی مفقودی 

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی بصورت فوق العاده شرکت 
تولیدی تاب ریس )سهامی خاص(

 بدینوسیله از كلیه صاحبان سرمایه ش��ركت تولیدی تاب ریس )سهامی خاص( 
دعوت می شود در جلسه مجمع عمومی عادی بصورت فوق العاده كه در تاریخ سه 
شنبه مورخ ۱394/4/23 ساعت ۱0 صبح در محل شركت واقع در چهارراه حکیم 

نظامی پلاك 30۵ طبقه سوم واحد 4 برگزار می گردد حضور بهم رسانید.
دستور جلسه:

۱-بررسی و تصویب ترازنامه 
2-انتخاب بازرسان اصلی و علی البدل 

3-انتخاب روزنامه جهت درج آگهی های شركت 
4-تبادل نظر و تعیین خط مش��ی آینده ش��ركت و هرگونه تصمیم گیری كه در 

صلاحیت مجمع عمومی عادی بصورت فوق العاده باشد. 

هیات مدیره شركت تولیدی تاب ریس



پیش�رفت 50 درص�دی ط�رح انتقال پس�اب 

منــطقـه
فاضلاب شاهین شهر به اراضي شمال اصفهان

مديللر منطقلله 12 شللهرداري اصفهللان اعللام 
کرد: طرح انتقال پسللاب فاضاب شللاهين شللهر بلله اراضي 
 شللمال شللهر اصفهان تاکنون 50 درصد پيشللرفت داشللته

 است.
محمدرضا برکت گفت: طرح انتقال پسللاب فاضاب شللاهين 
شهر به اراضي شللمال اصفهان به متراژ هشت هزار و 500 متر 

در حال انجام است.
وي افزود: عمليات اجرايی طرح انتقال پساب به اراضی شمال 

شهر تاکنون 50 درصد پيشرفت داشته است.
مديللر منطقه 12 شللهرداري اصفهللان تصريح کللرد: فاز اول 
 ايللن طرح بللا اعتبللاري بالغ بللر دو ميليللارد تومللان در حال

 اجراست.
برکت تاکيد کرد: با توجه به خشكسالي هاي اخير و کمبود آب، 
استفاده از پسللاب فاضاب براي آبياري فضاي سبز در دستور 

کار شهرداري اصفهان قرار گرفته است.

میزان مشارکت و تعامل ش�هروندان منطقه ۱۱ 

منــطقـه
رضایت بخش است

مدير منطقه 11 شهرداری اصفهان گفت:51 ميليارد 
و۸۷0 ميليون تومان، بودجه امسال منطقه 11 است که از اين 
مقدار ۳۷ ميليللارد و 200 ميليون تومان بودجلله نقدی و 1۴ 
ميليارد و ۶۷0 ميليون تومان غيرنقدی است و پنج ميليارد نيز 
کمک شهرداری مرکزی است و عاوه بر آن پنج ميليارد تومان 
ديگر نيز از محل ديگر جمع شده که درجمع بودجه اين منطقه 

به ۶1 ميليارد و ۸۷0 ميليون تومان می رسد.
کاهدوزان گفت که  سال گذشته هم پنج ميليارد تومان کمک 
مرکزی وجود داشللت، بودجه منطقه ۳۶ ميليارد تومان بوده و 
با توجه به رکودی که وجود داشت، منطقه توانسته حدود ۶0 

درصد بودجه را کسب کند. 
به گفته وی ميزان مشللارکت و تعامل شهروندان منطقه 11 با 
شهرداری منطقه رضايت بخش بوده و اميدواريم که در آينده 
انجام پروژه ها با مشارکت و تعامل بيشللتر شهروندان بيش از 

گذشته سرعت گيرد.

بازگشایي گلوگاه هاي محلات  منطقه 5

منــطقـه
مديللر منطقلله 5 شللهرداري اصفهان عنللوان کرد: 
تملک فللاز اول خيابللان چهارباغ بللالا، تملک فضاي 
سبز شللنبه بازار، آزادسازي فضاي سبز بيشلله خزايي، تملک 
خيابان 11 محللرم، آزادسللازي خيابان گنجعلللي خان )حد 
فاصل بلللوار ملت تا  خيابللان حضرت يحيللي ( و تملک پارك 
 سللوار ميدان آزادي از طرح هاي شللاخص منطقه 5 در سللال 

جاري است.
عصارزادگان گفت که تملللک خيابان حضرت يحيي حدفاصل 
خيابللان چهارباغ بالا تا توحيللد، آزادسللازي  پارکينگ نظر – 
توحيد،پارکينگ حكيللم نظامي )فروزان(، آزادسللازي مادي 
شللايج از پاچنار تا وحيللد، بازگشللايي گلوگاه هللاي محات  
منطقلله 5 و تملک فضاي سللبز بيللن نهرهاي شللمس آباد تا 
 پرتمللان در مناطللق 2و 11 از طللرح هاي منطقه 5 در سللال 

جاري است.
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رييس کميسلليون فرهنگی، اجتماعی و ورزشللی شورای 
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اسامی شهر اصفهان تاکيد کرد: لازم است اعتماد عمومي 
و امنيت اجتماعي را در حوزه سرمايه اجتماعي ارتقادهيم؛ 
چرا که سرمايه اجتماعي سوپاپ اطمينان در حوزه رسانه به 
شللمار مي آيد. اصغر آذربايجانی در بازديد سرزده اعضاي 
کميسلليون فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شللورای اسامی شهر 
اصفهان از شبكه رسانه اي شهرداري گفت: اين مجموعه با توجه 
به دارا بودن پتانسيل قوي بر امور شهر و خدمت به شهروندان بسيار 
تاثير گذار است. وي با اشاره به اينكه شهرداري از تولد تا مرگ با 
شهروندان در ارتباط است، اذعان داشللت: اين مهم ضرورت راه 
اندازي شبكه رسانه اي را دوچندان مي کند، اما بايد  هدف گذاري 
و چشللم انداز والايي براي آن ترسلليم شللود. رييس کميسيون 
فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شورای اسامی شهر اصفهان با بيان 
اينكه بودجه مجموعه رسانه اي شهرداري  بيت المال محسوب مي 
شود و از عموم شهروندان تامين  مي شود، تصريح کرد: رويكرد و 
نگاه به مجموعه رسانه اي شللهر به خصوص در بخش هزينه بايد 
عميق باشد؛ چرا که تک تک ريال اين هزينه از جيب مردم پرداخت 
مي شود. وي با بيان اينكه شبكه رسانه اي شهر در بستر حاکميتي 
شكل گرفته است، ادامه داد: خط کش و مسير راه در اين مجموعه 
براساس قوانين بالا دستي و فرادستي، فرمايشات و تاکيدات مقام 
معظم رهبري در حوزه رسانه مشخص است. آذربايجاني با تاکيد 
بر ايجاد و حفظ سرمايه اجتماعي در حوزه رسانه  افزود: لازم است 
اعتماد عمومي و امنيت اجتماعي را در حوزه سرمايه اجتماعي ارتقا 
دهيم؛ چرا که سرمايه اجتماعي سوپاپ اطمينان در حوزه رسانه به 
شمار مي آيد. وي اضافه کرد: انحصار در کام و متكلم وحده شدن  
بزرگ ترين آسيب اجتماعي در رسانه هاست و اين موضوع  تهديد 
جدي است که اعتماد عمومي و به دنبال آن سرمايه اجتماعي را 
خدشه دار مي کند. رييس کميسيون فرهنگی، اجتماعی و ورزشی 
شورای اسامی بر ارتقای حوزه رسانه تاکيد و تصريح کرد: رفتار 
رسانه اي در اين رابطه بسيار تاثير گذار است در صورتي که در رفتار 
رسانه اي نگاه عميق وجود نداشته باشد، مولفه سرمايه اجتماعي 
کاهش  مي يابد و به رسانه آسيب هاي جدي وارد مي کند. وي با 
بيان اينكه بايد در مجموعه رسللانه اي شهر مولفه هاي مخاطب 
پسند مد نظر قرار گيرد، افزود: شبكه رسانه اي شهرداري به دليل 
اينكه در بستر حاکميتي مديريت شهري شكل گرفته مخاطبان 
زيادي دارد؛ بر اين اساس با رفتار رسانه اي به راحتي مي توان نقش 
مخاطب را بالا و پايين کرد. آذربايجاني همچنين گفت: لازم است 
مشللكات و معضات و کمبودهاي شهري در شللبكه رسانه اي 
شللهرداري انعكاس يابد. وي با بيان اين مطلب که شوراي دوره 
چهارم شوراي شهرداري نيست بلكه به طور واقعي شوراي شهر 
است، افزود: نگاه شورايي اين اسللت که فعاليت های فرهنگی در 
زمينه  نياز سنجی شهر صورت پذيرد به طوري که در اين زمينه در 
دور چهارم شللورای اسللامی شللهر اصفهان تشللكيل مديريت 
هماهنگ شهري در دستور کار قرار گرفت و نشست هايي را اين 
شورا با مديران و دست اندرکاران سازمان هاي مختلف به غير از 
شهرداري از جمله آموزش و پرورش و ميراث فرهنگي براي رفع  

موانع فرا روي خدمات شهر برگزار کرده است. 
آذربايجانی تدوين مديريت جامع فرهنگی در شهرداری اصفهان را 
از ديگر اقدامات شورای اسامی شهر اصفهان در دور چهارم عنوان 
و بيان کرد: با برگزاري  سلسله نشست های نبض فرهنگ در شهر 
اصفهان هم افزايی دستگاه های مختلف برای اجرای برنامه های 
فرهنگی در شهر ايجاد شده است به طوري که سلسله تفاهمنامه 
هاي فرهنگي در اين زمينه منعقد شده است. وي از رونمايي نقشه 
جامع فرهنگي شهر در آينده نزديک خبرداد و افزود: نقشه جامع 
فرهنگی شهر اصفهان تهيه شللده و اين منجر به تقويت مباحث 

فرهنگ  مي شود. 
رييس کميسيون فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شورای اسامی 
اظهار اميللدواري کرد: شللبكه رسللانه اي شللهرداري از جمله 
خبرگزاري ايمنا و روزنامه اصفهان زيبا بللراي خدمت به مردم  و 
رفع نيازهاي شهر گام بردارد و در  چشم انداز ترسيم شده به عنوان 

رسانه هاي ملي و  بين المللي مطرح شوند.

   لزوم افزایش دانش رسانه اي شهروندان
نايب رييس شوراي اسامي شللهر اصفهان نيز در اين بازديد اعام 
کرد: خبرگللزاري ايمنا، اصفهان زيبا، صدا و سلليماي شللهر برند و 
هويت خاصي براي شهر اصفهان ايجاد مي کند. وي با اشاره به اينكه 
خبرگزاري ايمنا، اصفهان زيبا، صدا و سلليماي شللهر برند و هويت 
خاصي براي شللهر اصفهان ايجاد مي کند، افزود: اين مجموعه مي 
تواند در دو ديدگاه اطاع رساني و فرهنگ شهروندي تبادل نظر کند. 
نايب رييس شوراي اسامي شهر اصفهان با بيان اينكه ورود به بافت 
محات و اطاع رساني آداب و سنن محلي، مباحث ديني، هنري و 
صنعتي محله ها ضروري اسللت، تصريح کرد: ايجاد اميد بين مردم 
 بسيار مهم اسللت و بايد ديد اعام پيشرفت و توسعه پروژه ها چقدر

 مي توانللد اميد را در بيللن مردم ايجللاد کند. وي اظهار داشللت: با 
توجه به اهميت و رويكرد مديريت شللهري به سمت سامت لازم 
است مجموعه رسللانه اي شللهرداري در اين رابطه بيشتر سرمايه 
گذاري کند. نايب رييس شللوراي اسامي شللهر اصفهان با تاکيد 
بر افزايش دانش رسللانه اي بين مردم ادامه داد: اکنون که شللبكه 
هاي اجتماعي مورد اسللتقبال مردم قرار گرفته اسللت بايد ديد که 
چقدر مي توانيم آثار مخرب  و مثبت اين شللبكه هللا را بيان کنيم. 
شللريعتي با اشللاره به بحث اصفهان گريزي که مطرح است، اضافه 
کرد: لازم اسللت در اين دوران که بحث اصفهان گريزي مطرح شده 
 به سمت معرفي بهتر اصفهان و همچنين مشكاتي از قبيل رودخانه 

زاينده رود حرکت کنيم.

   مطرح کردن مطالب به شیوه نو و جذب مخاطب مي تواند 
برند شورا و شهرداري باشد

سخنگوي شوراي اسامي شللهر اصفهان اظهار داشللت: رسانه ها 
بايللد در کنار بيللان خدمللات، مشللكات را نيز منعكللس کند تا 
مردم متوجه شللوند که رسللانه ها و مديران مشللكات را مشاهده 
کللرده اند و ايللن باعث اعتماد مللردم مي شللود.  ندا واشللياني پور 
در بازديللد سللرزده اعضللاي کميسلليون فرهنگللي، اجتماعللي 
 و ورزشللي شللوراي اسللامي شللهر اصفهان از مجموعه رسانه اي

شللهرداري اصفهان گفت: کار کردن براي شللورا و شهرداري بسيار 
 سللخت و پر استرس اسللت، اما شللرايط و ويژگي هاي رسانه حكم 
مي کند که اصالت خود را حفظ کند و واقعيت ها را بدون موضع گيري 
بيان کند.وي افزود: بيان خبرهاي اميدوارکننده در بين مردم خوب 
است اما اگر هميشه خبرهاي خوبی بيان شود مردم اعتماد خود را از 
دست مي دهند. سخنگوي شوراي اسامي شهر اصفهان تصريح کرد: 
در کنار بيان خدمات بايد مشكات نيز منعكس شود تا مردم متوجه 
شوند که رسانه ها و مديران مشكات را مشاهده کرده اند و اين باعث 
اعتماد مردم مي شللود. واشياني پور خاطرنشللان کرد: شغل رسانه 
پراسترس و زمان بر است، بنابراين بايد توجه به پرسنل مجموعه رسانه 
اي شود و از نظر مالي و حفظ کرامت آنها اقدام شود. وي با بيان اينكه 
سيماي شهر پتانسيل بسياري قوي براي مديريت شهري است، اظهار 
داشت: برنامه سيماي شللهري يک زمان طايي است، اما متاسفانه 
ساختار اين برنامه طي چند سللال يكنواخت شده است. سخنگوي 
شوراي اسللامي شللهر اصفهان ادامه داد: مطرح کردن مطالب به 
 شيوه نو و جذب مخاطب بسلليار اهميت دارد؛ چرا که اين ظرفيت 

مي تواند برند شورا و شهرداري باشد.

   توجه به نقد اعتماد و اطمینان مردم را بیشتر مي کند
عدنان زادهوش نيز در بازديد سللر زده از شبكه رسانه اي شهرداري 
گفت: در روايات و تاکيدات ائمه اطهار عليهم السام شنيدن صداي نقد 
بسيار پررنگ است اما متاسفانه در رسانه هاي ما اين مهم در نظر گرفته 
نمي شود. وي افزود: اگر نقد در رسانه هاي شهري نهادينه شود به طور 
حتم اعتماد و اطمينان مردم بيشتر مي شود. اين عضو شوراي اسامي 
شهر اصفهان با اشاره به اين که در دنيا رسانه جايگاه ويژه اي دارد به 
طوري که رسانه ها مردم را تربيت مي کنند اذعان داشت:فعاليت در 
عرصه رسانه ها جهاد محسوب مي گردد اما بايد در اين حرفه با  اصول 
جهادي آشنا بود. وي با تاکيد بر اين که خبرنگاران بايد به اصول و رفتار 
خبرنگاري پايبند باشند ادامه داد: لازم است خبرنگاران عاوه بر اين 
که جامعه را اميدوار کنند صداي منتقدان را به خوبي منعكس  نمايند.

مديرعامل سازمان تاکسلليرانی شللهرداری اصفهان گفت: روند 
نو سازی ناوگان تاکسيرانی اصفهان از سوی اين سازمان در جلسه 
ای با نمايندگان مجلس شورای اسللامی پيگيری شده است. به 
گزارش خبرگزاری فارس از اصفهان، اصفهان يكی از کا شهر های 
مهم در سطح کشور است که توسللعه حمل و نقل عمومی يكی از 
مهم ترين نياز های شهر در راستای کاهش سفر های شخصی مردم 
با استفاده از وسايل نقليه شخصی و همچنين کاهش آلاينده های 
جوی در سطح شهر اسللت. اما فرسوده بودن تاکسللی ها يكی از 
مشكات موجود در شللهر اسللت، چرا که در حال حاضر دو هزار 
و 500 تاکسی فرسوده در سطح شهر اصفهان وجود دارد که اين 
تاکسی ها بايد نو سازی شللوند، اما طرح نو سازی تاکسی ها مدتی 
است که متوقف شده که وجود اختافاتی بين ستاد مديريت حمل 
و نقل و سوخت کشور و شرکت ايران خودرو به عنوان دليل اصلی 
متوقف شدن طرح نو سازی تاکسی های فرسوده بوده است و به نظر 
می رسد که مسوولان بايد هر چه سريع تر اين مشكات را برطرف 
کنند و شرايط ويژه ای را برای نو سازی تاکسی های فرسوده در نظر 
بگيرند. حسن سقايی، مديرعامل سللازمان تاکسيرانی شهرداری 

اصفهان نيز با اشاره به لزوم نو سازی تاکسی های فرسوده در سطح 
شهر اظهار کرد: نو سازی تاکسی های فرسوده نقش مهم و موثری 
در کاهش آلاينده های جوی اصفهان دارد که مسوولان در سطح 
کشور بايد به اين مهم توجه داشته باشند. وی با اشاره به ضرورت 
تداوم يافتن طرح نو سازی تاکسی های فرسوده اضافه کرد: سايت 
سللازمان تاکسلليرانی از 11 آبان ماه سال گذشللته برای ثبت  نام 
رانندگان تاکسی به منظور تبديل و جايگزينی تاکسی های فرسوده 
به تاکسی های جديد فعال شللده بود، اما طرح نوسللازی ناوگان 
تاکسيرانی از چند ماه گذشته به دليل مشكاتی متوقف شده است.

مديرعامل سازمان تاکسلليرانی شللهرداری اصفهان گفت: روند 
نو سازی ناوگان تاکسيرانی اصفهان از سوی اين سازمان در جلسه 
با نمايندگان مجلس شورای اسامی پيگيری شده و اميدواريم که 
اين پيگيری ها هر چه سريع تر نتيجه بدهد. وی با تاکيد بر اينكه 
تاکسی های فرسوده مربوط به قبل از سللال 1۳۸۴ بايد در طرح 
نو سللازی قرار بگيرند، ادامه داد: اميدواريم که مشللكات موجود 
در اين زمينلله برطرف و بلله وضعيت حمل و نقل عمومی شللهر 

رسيدگی شود.

در بازدید اعضای کمیسیون فرهنگی  شورای اسلامی شهراز ساختمان رسانه ای شهرداری مطرح شد ؛

رونمايي از نقشه جامع فرهنگي شهر در آينده نزديك
مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری اصفهان مطرح کرد؛

پیگیری تداوم روند نو سازی ناوگان تاکسیرانی اصفهان

 شهردار جديد اصفهان تاکيد کرد: طرح های توسعه ای شهر اصفهان با مديريت جهادی 
به سرانجام می رسد.

دکتر مهدی جمالی نژاد در طی بازديد سرزده از پروژه های شهری و تعدادي از مناطق 
شهرداري اصفهان گفت:تمام طرح های شهری با قوت و قدرت توام با مديريت جهادی 
اجرايی و به بهره برداری می رسد. وي لزوم خدمت رساني به مردم و اجراي بدون توقف 
طرح هاي شهري را مورد تاکيد قرار داد و افزود: بازديد از بخش هاي مختلف شهرداري 
و نظارت بر روند اجراي طرح ها و پروژه ها از جمله برنامه هاي کاري متداول است که به 

صورت منظم انجام خواهد شد.
وی با اشاره به اينكه در رويكرد مديريت جديد شهری 1۷ محور و چشم انداز در نظر 
گرفته شده است، اذعان داشت: اصفهان ستاد خاق و نوگرا، اصفهان شهر دانش بنيان، 

جايگاه بين المللی اصفهان در منطقه و جهان، توجه به عمران و نوسازی بافت فرسوده 
و احيای بافت تاريخی شهر، اصفهان مهد اطاع رسانی و مشارکت شهروندی؛ اصفهان 
پيشگام در مديريت نوين شللهری از جمله محورهايی اسللت که در مديريت جديد 

شهرداری در دستور کار قراردارد.
شهردار اصفهان با بيان اينكه اصفهان شهری است توريستی و تاريخی تصريح کرد: 
اصفهان  شهری است که  از مشهورترين شهرهای ايران در عرصه بين المللی در بخش 

گردشگری و تاريخی محسوب می شود. وی بر استفاده از ظرفيت های سرمايه گذران 
در اداره شهر تاکيد و عنوان کرد: شهرداری اصفهان برای حضور سرمايه گذاران خارجی 

و داخلی در انجام پروژه های کانشهر اصفهان آمادگی دارد.
شهردار جديد اصفهان اظهارداشت: توسعه پروژه های عمرانی، طرح های خدماتی و 
مشارکتی با بهره گيری از سرمايه گذاری بخش خصوصی در داخل و خارج از کشور 

رويكرد اصلی شهرداری در دوره جديد خواهد بود.

طرح های توسعه ای شهر با مدیریت جهادی به سرانجام می رسد
شهردار اصفهان در بازدید سرزده از پروژه ها و مناطق شهری تاكيد كرد:

مدير امور درآمد شللهرداری اصفهان گفت: عوارض شهر اصفهان در 
شهرهای ديگر هزينه نمی شللود بلكه فقط در همين شهر بر اساس 
طرح ها و پروژه های مصوب در مباحث عمرانی، زيباسازی، نگهداری و 
توسعه هزينه می شود. نادر آخوندی درخصوص تفاوت ماليات و عوارض 
اظهارداشت: ماليات و عوارض از نظر علمی جزو منابع درآمدی هستند 
که در اختيار متوليان قرار می گيرد تا در موارد پيش بينی شده هزينه 
شوند، با اين تفاوت که ماليات در سطح ملی جمع آوری، به خزانه دولت 
واريز و در سطح ملی هزينه می شود که متولی آن نيز مجلس شورای 
اسامی است، اما عوارض از نوع محلی است که از شهروندان دريافت 
و در همان شهر هزينه می شود و متولی مصوبات آن شورای اسامی 
شهر است. وی تصريح کرد: اين امكان وجود دارد که ماليات اصفهان 
در شهرهای ديگر هزينه شود، اما عوارض يک شهر به هيچ عنوان در 
شهر ديگری هزينه نمی شود و فقط در همان شهر بر اساس طرح ها و 

پروژه های مصوب در مباحث عمرانی، زيباسازی، نگهداری و توسعه 
هزينه می شللود. مدير امور درآمد شللهرداری اصفهان اظهارداشت: 
عوارض در واقع مبلغی است که به عنوان جبران هزينه های صرف شده 

برای خدمت رسانی به شهروندان توسط شهرداری دريافت می شود.
وی با اشاره به اينكه پرداخت عوارض از سوی شهروندان از 100 سال 
پيش؛ يعنی از زمان تشكيل شهرداری ها که هر روز هم بر شرح خدمات 
 آن اضافه می شود، وجود داشته است، اظهارداشت: داشتن فضای سبز،

حمل و نقل، آرامش در شهر و ديگر مباحث شهری نيازمند تامين هزينه 
است و شهروندان می دانند که برای تامين اين هزينه ها بايد مشارکت 
 داشته باشللند. آخوندی تصريح کرد: سال هاسللت که شهرداری ها

مستقل هستند و برای تامين هزينه بايد از شهروندان کمک بگيرند که 
اين کمک ها در قالب های مختلفی همچون عوارض منزل مسكونی، 

عوارض خودرو و يا عوارض نوسازی پرداخت می شود.

مدیر امور درآمد شهرداری اصفهان:

عوارض شهر فقط در اصفهان هزینه می شود

درمراسمی با حضور بوژمهرانی، سر پرست شهرداری اصفهان و چند تن 
از مقامات عالی رتبه شهرداری ، حجت الله غامی، مشاور شهردار سابق 

اصفهان تكريم و از  خدمات وی قدردانی شد.
 در ايللن مراسللم حجللت الله غامی بلله مهم تريللن فعاليللت های

 دوران خدمت خود در شهرداری اصفهان پرداخت و گفت:  از سال ۷2  
وارد شهرداری اصفهان شللدم و پيش از آن مدتی را با جهاد سازندگی 
همكاری داشللتم و پس از آن مدتی در وزارت نفت مشغول به فعاليت 
بودم.وی ادامه داد: از وزارت نفت با حكم مامور وارد مجموعه شهرداری 

اصفهان شدم و فعاليتم را با موسسه صفه در شهرداری آغاز کردم.
غامی با بيان اينكه موسسه صفه بخش آسفالت و بتن شهرداری را تامين 
می کرد، اذعان داشت: اين بخش مورد نياز پروژه های عمرانی شهرداری 
بود و من دو سالی در اين مجموعه قرار گرفتم و توانستيم در مجموعه 
آسفالت شهرداری که عمدتا بخشی از معادن آن به دليل کمبود مصالح 
و انفجارات به تعطيلی کشيده شده بود، مجوزات لازم را برای اخذ مواد 
لازم و برطرف کردن عوارض ناشللی از انفجارات در محل کار بگيريم و 

بخش آسفالت شهرداری را رونق دهيم.
 مشللاور سللابق شللهردار اصفهان تصريح کللرد: عمدتا پللروژه های 

 آسللفالت و روکللش معابللر و خيابللان هللا از ايللن محللل تاميللن 
می شد تا اينكه فعاليت را در بخش توليدات بتن و قطعات بتن مورد نياز 
شهرداری آغاز کرديم.غامی اضافه کرد: در اين زمان پروژه های عمرانی 
شهرداری مطرح و در آن سال ها پستی با عنوان معاون عمرانی شهرداری 
و شهرسازی به من محول شد که در آن بحث طرح های جامع در اين 
معاونت انجام می گرفت.وی بيان کرد: در آن زمان معاونت شهرداری و 
شهرسازی تفكيک شد و من به عنوان معاونت شهرداری فعاليت خود را 
در اين عرصه آغاز کردم. معاونت و تقسيم نيروها آغاز شد و در يک فرجه 
زمانی توانستيم برنامه های شللهرداری را مطرح کنيم.غامی تصريح 
کرد: در اين مدت کوتاه برنامه ای به نام اصفهان + 22  با عناوين خاص 
و 22 طرح در شهرداری اجرا شد. وی با اشاره به اينكه عمدتا پروژه های 
 اين برنامه برای تسللهيل در عبور و مرور شهری، خدماتی، فرهنگی و 
پروژه های تفريحی اختصاص پيدا می کرد، افزود: حداکثر برنامه ها در 
اين طرح محقق شد و موضوع رينگ سوم ترافيكی شهر با افتتاح پل غدير 

که يكی از مهم ترين پروژه های شهری بود، آغاز شد.
غامی به موضوع اجرای طرح باغ پرندگان اشاره کرد و اذعان داشت: اين 
پروژه با مساحت سه هكتار از شاهكارهايی بود که با همكاری دانشگاه و 

شهرداری انجام شد و ادامه آن هم بخشی از اجرای فاز سوم که در برنامه 
پنج ساله دوم در معاونت عمرانی انجام شد.

 مشاور سابق شللهردار اصفهان ادامه داد: پروژه باغ پرندگان در کشور 
بی نظير است و با افتتاح اين پروژه به وضوح می ديدم که با وجود آن هر 

ساله به گردشگران اصفهان افزوده می شود.
غامی گفت: شهرداری ها به واسللطه ارتباطی که با وزارت مسكن و 
شهرسازی داشتند تفاهمنامه ای بين شهرداری اصفهان و وزارت مسكن 
و شهرسازی  منعقد شد و در اين زمان معاونت شهرسازی به نوعی در 
خدمت شهرداری درآمد. وی ادامه داد: اتمام رينگ سوم با تغيير شهردار 
اتفاق افتاد و من از آن زمان به عنوان يک نيروی بسلليار قوی و مشاور 
شهردار بودم که توانستم از تجربيات ديگران استفاده کرده و خلأهای 

اين بخش را  برطرف کنم.
مشاور سابق شهردار اصفهان ادامه داد: پروژه باغ پرندگان در کشور بی 
نظير است و با افتتاح اين پروژه به وضوح می ديدم که با وجود آن هر ساله 

به گردشگران اصفهان افزوده می شود.
گفتنی است؛ در پايان اين مراسم  دو تابلوی نفيس از سوی شهرداری 

اصفهان به حجت الله غامی، مشاور سابق شهردار اصفهان اهدا شد.

در گفت و گو با مشاور سابق شهردار اصفهان مطرح شد؛

با اجرای پروژه باغ پرندگان هر ساله به گردشگران اصفهان افزوده می شود

بررسي هاي کارشناسانه نشللان مي دهد که افزايش زمان 
معافيت خودروهاي صفرکيلومتر از دو به پنج سال عاوه بر 
مشكات آلودگي هوا، موجب بي اهميت جلوه کردن معاينه 
فني نزد مردم شده است. افزايش سن معاينه فني خودروها 
از دو به پنج سللال در حالي در قالب مصوبه اي در مجلس 
هشتم تغيير پيدا کرد که به عقيده کارشناسان، خروجي 

قابل قبولي نداشته و نياز است تا اصاحاتي برای کاهش سن 
معاينه فني در آن صورت گيرد. اما هنوز هم هستند کساني 
که فراهم نبودن زيرساخت هاي لازم ازجمله کمبود تعداد 
مراکز معاينه فني را عامل عدم کاهش سن معاينه فني از 
پنج به دو سال بدانند. اگرچه در مرحله مصاحبه و اظهارنظر، 
هدف مشترك مجلس و دستگاه هاي اجرايي، ارتقاي سطح 

ايمني خودروها، کاهش آلاينده ها و نهايتا بهبود وضعيت 
زندگي مردم است، اما بايد در اين راستا گام هاي عملياتي 
برداشته شود. مهم ترين گام در اين زمينه را مجلس بايد 
بردارد.در سال ۸9مصوبه اي موجب شد عمر معاينه فني 
خودروهاي نو از دو به پنج سال تغيير کند، اما لازم است در 
بررسي هاي کارشناسانه به عمر مفيد کاتاليست و کنيستر 

خودروها توجه ويژه شود؛ چراکه سللوخت، مواد سمي و 
آلاينده هايي که از خودرو خارج مي شود، توسط کاتاليست 
و کنيستر به وضعيت مطلوب تبديل و بعد به بيرون هدايت 
مي شوند. عمر مفيد کاتاليست دو سال و در نهايت 2.5سال 
است. بدين ترتيب لازم است تا زمان مناسبي براي معاينه 
فني خودرو درنظر گرفته شللود. در واقع با توجه به رشد 

فزاينده عوامل مخرب محيطي و مولفه هاي بر هم زننده 
تعادل زيستي، درنظرگرفتن راهكارهاي کنترلي ضروري 
است تا در آينده نه چندان دور دچار بحران زيست محيطي 
نشويم.احمد جباري، درخصوص مصوبه مجلس هشتم 
درباره معاينه فني مي گويد: من با کاهش سن معاينه فني 
موافق هستم و بر اين باورم که اين تغيير در مجلس هشتم 

نبايد انجام مي گرفت، اما بللا توجه به اينكه در حال حاضر 
معاينه فني خودرو داراي قانون است، حفظ شرايط موجود 
هم راهي است تا مشكات فعلي رفع شود. عضو کميسيون 
عمران مجلس نهم، معتقد است که شرايط و زيرساخت ها 
بايد فراهم شللود تا شللرايط انجام معاينه فني خودرو در 

فواصل کمتر تسهيل شود.

لزوم توجه مجلس به کارشناسی ها درباره معافیت معاینه فنی
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انجام شده برای ساماندهی رودخانه زاینده رود، 
اظهار کرد: زاینده رود از نظر طول، عمق و عرض 
نیازمند طرح جامع کارشناس��ی است تا با هر 
میزان آب به نحو مطلوب و زیبا جریان پیدا کند.

رسول زرگرپور در حاش��یه برگزاری نشست شورای 
حفاظت کیفی آب اس��تان افزود: طرح هایی در این 
زمینه ارائه شده که قرار است تا ماه آینده جمع بندی 
و با عنوان طرح جامع ساماندهی رودخانه زاینده رود 
آماده شود.وی اظهار کرد: با آماده سازی این طرح در 
زمان هایی که آب رودخانه بنا به دلایل مختلف قطع و 
رودخانه خشک می شود، این طرح به صورت قطعه به 

قطعه اجرا و رودخانه از حالت فعلی خارج شود.
رییس ش��ورای حفاظت کیفی آب اس��تان اصفهان 
گفت: این شورا در کنار شورای تامین آب استان برای 

همه استان ها اهمیت حیاتی دارد و برای اصفهان که 
هشت سال است که با خشکسالی روبرو است از اهمیت 

بیشتری ویژه برخوردار است.
اس��تاندار اصفهان با اش��اره به دوران تصدی خود در 
سمت معاونت آب وزارت نیرو، گفت: 15 سال پیش 
بخشنامه ای به منظور جدا سازی آب فضای سبز از آب 

شرب شهرها ابلاغ شد.
وی با بیان اینکه برخی از شهرها هنوز این بخشنامه را 
اجرا نکرده اند، افزود: در کل استان از 186 فقره انشعاب 
آب 700 لیتر در ثانیه آب شرب بهداشتی گرانقیمت 

برای فضای سبز مصرف می شود.
زرگرپور گفت: در این بخش قرار ش��د با مشارکت و 
همکاری ش��هرداری ها و آب و فاض��لاب این مقدار 
آب قطع و با تدابیر لازم آب لازم برای فضای سبز این 

مناطق از طریق پساب ها و آب خام تامین شود.

اس��تاندار اصفهان اظه��ار کرد: همچنی��ن به منظور 
 جلوگی��ری از برداش��ت اضافه ب��ر می��زان پروانه در 
برداشت های مجاز، تمام بهره برداران منابع سطحی 
و زیر زمینی موظف به استفاده از کنترهای هوشمند 
ش��دند.وی با اش��اره به اهمیت کنترل برداشت های 
 مجاز، ادامه داد: تاکنون 3200 کنتر در استان نصب و 
پیش بینی شده است امسال هفت هزار کنتر دیگر اضافه 
شود و این میزان به بالغ بر 10هزار کنتر هوشمند برسد.

 زرگرپور گف��ت: همچنی��ن در خصوص چ��اه های 
غیر مجاز نیز تصمیم گرفته شد 700 چاه غیر مجاز 
در حریم و بستر رودخانه پر و مسدود شود، زیرا از حق 
دیگران استفاده می کنند و به صورت غیرمجاز از آب 
رودخانه برداش��ت و برنامه ریزی برای آب رودخانه را 

مختل می کنند.
وی با بیان اینکه ش��ورای آب شهرس��تان ها در این 

 زمینه فعال شده اند، افزود: از همه نمایندگان مجلس، 
 ائمه جمعه و افراد ذی نفوذ در شهرس��تان ها تقاضا 
می کنیم در این حرکت ملی که به منظور احیای حوزه 
آبریز زاینده رود و در جهت احقاق حق افراد اس��ت، 

کمک کنند تا این مسدود سازی انجام شود.

   مجموعه های فرهنگی تربیتی دنبال برنامه 
مشترک باشند

استاندار اصفهان گفت: مجموعه های فرهنگی تربیتی 
باید به جای فعالیت های مستقل به دنبال برنامه های 

مشترک باشند و از امکانات یکدیگر استفاده کنند.
رس��ول زرگرپور در یکصد و دومین جلس��ه شورای 
آموزش و پرورش استان گفت: یکی از مشکلات کشور 
در حوزه فعالیت های فرهنگی این است که 25 دستگاه 
فرهنگی گاهی موازی کاری با ه��م دارند و در برخی 

موارد همپوشانی در فعالیت های آنها دیده نمی شود.
وی با بیان اینکه هزار و 700 کانون فرهنگی مساجد، 
کانون های قرآنی و یا کانون های زیر مجموعه ادارات 
فرهنگی دیگر در اس��تان فعالیت می کنن��د، افزود: 
امضای تفاهمنامه کانون های فرهنگی-تربیتی آموزش 
و پرورش با کانون های مساجد می تواند بخشی از این 
مشکلات را برطرف کند زیرا مخاطبین این کانون ها 

تقریبا یکسان هستند.
وی تصریح کرد: ش��ورای برنامه ریزی شهرستان ها 
باید در خصوص تجهیز مدارس اهتمام و عنایت لازم 
را داشته باشند و این موضوع به عنوان مصوبه شورای 

آموزش و پرورش تلقی می شود.
وی به چش��م انداز کان��ون های فرهنگ��ی تربیتی 
 اش��اره کرد و افزود: تقویت نقش کان��ون ها به عنوان 
پایگاه های دائمی غنی سازی اوقات فراغت و مرکزی 
 جهت پیش��گیری از آس��یب های اجتماع��ی باید 

مورد توجه قرار گیرد.

جانشین فرمانده سپاه صاحب الزمان)عج( 
استان اصفهان:

حرف اول و آخر منطقه را ایران می زند
جانشین فرمانده سپاه اس��تان اصفهان با بیان اینکه نظام جمهوری 
اسلامی ایران حرف اول و آخر منطقه را می زند، گفت: حضور در صحنه، 
شجاعت و شهامت نسل جوان ایرانی و بسیجی، فرهنگی را ایجاد کرده 
است که کشورهای منطقه به تأس��ی از آن در مقابل استکبار و ظلم 
ایستاده اند. سردار مجتبی فدا در گردهمایی گردان های بیت المقدس 
و کوثر و یادواره شهدای عملیات رمضان که به همت ناحیه مقاومت 
بسیج امام رضا)ع( در خیمه گلستان شهدا برگزار شده بود، اظهار کرد: 
یاد و خاطره همه شهدای انقلاب و هشت سال دفاع مقدس و به ویژه 

شهدای پنج رمضان اصفهان را گرامی می داریم.
وی بیان کرد: نکته اساس��ی حائز اهمیت این اس��ت که شهدا در آن 
عرصه و زمان چه احساس تکلیف، مسوولیتی و حس وظیفه ای بزرگ 
کردند و علیه حاکمیت های طاغ��وت و رژیم پهلوی قیام کردند و در 
دفاع از اس��لام و مقابله با ظلم گوش به فرمان ولایت خود جان خود 
را مخلصانه در کف دست قرار دادند. جانشین فرمانده سپاه صاحب 
الزمان)عج( استان اصفهان در ادامه مختصری به وقایع و قضایای پس 
از پیروزی انقلاب اسلامی ایران و نقشه های شوم دشمنان علیه ملت و 
نظام جمهوری اسلامی ایران اشاره و عنوان کرد: پس از پیروزی انقلاب 
دشمنان با تمام قوا علیه ایران به میدان آمدند، قائله کردستان و جریان 

کوموله های کردستان یک یا دهها نقشه شوم دشمنان بود.
وی با بیان اینکه در یک سال اول جنگ متاسفانه با غافلگیری ایران، 
بیش از پنج استان ایران به طور مستقیم مورد تعرض رژیم بعثی عراق 
قرار گرفت ولی با ورود رزمندگان اسلام و اراده آنها، در سال های آتی 
ایران از لاک دفاعی خود بیرون آمد و با شیوه جنگ جهادی و عزل بنی 
صدر خائن، موفقیت ها یکی پس از دیگری برای رزمندگان اس��لام 
شکل گرفت. فدا افزود: عملیات خرمشهر 23 روز طول کشید که در 
چهار مرحله شکل گرفت و پشت دشمن را به خاک زد، در عملیات 
خرمشهر 15 هزار اس��یر گرفتیم، چرا که رزمندگان اسلام به نحوی 
رفتار کردند که دشمن چاره ای جز تسلیم شدن نداشت، حاج حسین 
خرازی و حاج احمد کاظمی فرماندهان لشکر 8 نجف اشرف و لشکر 14 
امام حسین)ع( اصفهان نخستین فرماندهانی بودند که وارد خرمشهر 
شدند. وی اذعان کرد: استکبار جهانی برای کاهش تاثیر ابعاد شکست 
خرمشهر، برنامه حمله اسرائیل را به جنوب لبنان طرح ریزی کردند 
تا از این طریق اذهان جهان را از این شکست مفتضحانه خود در عراق 
به سمت و سویی دیگر جلب کنند، طرح ریزی عملیات رمضان پس از 
عملیات خرمشهر  انجام شد. جانشین فرمانده سپاه صاحب الزمان)عج( 
استان اصفهان با بیان اینکه رژیم بعثی با کمک های زیادی که از جهان 
اس��تکبار جهان و غرب گرفت، ادامه داد: پشتیبانی زیاد توپخانه ای، 
گرمی شدید هوا و استحکامات متعددی که بر سر راه رزمندگان اسلام 
زده بود، همگی موانعی بود که مانع از موفقیت صد درصدی رزمندگان 
ایران دراین عملیات شد. وی یادآور شد: ایستادگی و مقاومت مردم در 
هشت سال دفاع مقدس ظرفیتی ایجاد کرد که امام راحل در پیام خود 
به مردم ایران به مناس��بت قطعنامه، فرمودند »بیداری مردم شمال 
آفریقا، گرایش زیاد مردم اروپا به اسلام و بیداری های منطقه ناشی از 

دفاع مقدس مردم ایران در جنگ تحمیلی است«.
فدا خاطرنشان کرد: بلاشک امروز نظام جمهوری اسلامی ایران حرف 
اول و آخر منطقه را می زند، حضور در صحنه، شجاعت و شهامت نسل 
جوان ایرانی و بس��یجی فرهنگی را ایجاد کرده است که کشورهای 
مورد هجوم قرار گرفته منطقه به تاس��ی از آن در مقابل اس��تکبار و 
ظلم ایستاده اند. وی ادامه داد: کشورهای منطقه به پیروی از فرهنگ 
بسیجی و مقاومت مردم ایران امروز جبهه مقاومت را در شرق و غرب 
منطقه خاورمیانه شکل داده اند و این امر در کشورهایی همچون عراق، 

سوریه، لبنان، فلسطین، یمن و بحرین مشهود است.
جانشین فرمانده سپاه صاحب الزمان)عج( استان اصفهان اذعان کرد: 
تمسک و الگوبرداری از روحیه ایستادگی و مقاومت به تاسی از انقلاب 
اس��لامی ایران بارها در منطقه موجبات شکست یکی از قوی تری و 
مجهزترین ارتش های جهان یعنی ارتش رژیم اش��غالگر اسرائیل را 

توسط نیروی حزب الله لبنان فراهم کرده است.
وی بیان کرد: حضور در صحنه روحانی��ت، مدیریت و هدایت رهبر 
معظم انقلاب ظرفیتی را ایجاد کرد که شیعیان عراق فراخوان شوند 
و در راستای مقابله با گروه های تکفیری اقدامی موثر کنند، قدرت و 
نفوذ جمهوری اسلامی در منطقه به نحوی است که جنبش انصارالله 
یمن ش��رط ورود خود به ورطه مذاکرات پیرامون سرنوش��ت یمن 
را حضور ایران اعلام می کند و هر نشس��تی را که ایران در آن نباشد، 
تحریم می کند. فدا متذکر ش��د: انصارالله یمین ظرفیت و شرایطی 
را در یمن ایجاد کرده است که همه مردم یمن حول محور مقاومت 
و ایستادگی در مقابل آل س��عود تا پای جان خود ایستاده اند، روحیه 
جنگجویی، ایستادگی و سلحشوری مردم یمن نسبت به متجاوزان 
به خاک یمن بی بدیل است. وی با اش��اره به اینکه با وجود این همه 
وحدت و ظرفیت های بی بدیل��ی که در منطقه به تاس��ی از انقلاب 
اسلامی شکل گرفته است، در داخل کشور چند صدایی و تفرقه هرگز 
پذیرفتنی نیست، گفت: باید با تمسک به شعار همدلی و همزبانی از 

همه کشورهای مظلوم منطقه با تمام قوا حمایت کنیم.
جانشین فرمانده س��پاه صاحب الزمان)عج( استان اصفهان تصریح 
کرد: آمادگی رزمی بس��یجیان و حرکت به هنگام آن��ان در صحنه 
موجب می شود دولتمردان ایرانی در صحنه های بین المللی از حقوق 
و عزت ملت و نظام بهتر دفاع کنند. وی یادآور شد: به واسطه رسیدن 
به قدرت برتر منطقه در صدد تحقق بسیجی دهها میلیونی و در پی 
ایجاد بسیج خاورمیانه هستیم، امروز ظرفیتی باید ایجاد کنیم که در 
س��ایه همدلی، وحدت و اقتدار بتوانیم در دفاع از حق مسلم خود و 
 مذاکرات هسته ای، خطوط قرمز مدنظر رهبری و نظام را در توافقات 

بین المللی بگنجانیم.
فدا در پای��ان عنوان کرد: هرگ��ز نباید نظارت های خ��ارج از عرف و 
غیرمعم��ول، زیاده خواهی طرف غرب��ی و زورگویی ها را قبول کنیم 
و تحقیق و توس��عه در فناوری هس��ته ای تحت هیچ شرایطی نباید 

تعطیل شود.

خبر
استاندار  اصفهان: 

 مدیرعامل شرکت فولادمبارکه: طرح ساماندهی رودخانه زاینده رود آماده می شود
واردات به صنعت فولاد کشور 

ضربه می زند
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه گفت: واردات فولاد به صنعت 
فولاد ضربه وارد می کند و بیم آن می رود که با ادامه این روند، 
صنعت فولاد کش��ور از بین برود.بهرام س��بحانی در جمع 
خبرنگاران در اتاق بازرگانی اصفهان اظهارکرد: برای حمایت 
از صنعت فولاد کشور، دولت افزایش 15 درصدی تعرفه فولاد 
را تصویب کرد اما قیمت جهانی محصولات فولادی افت پیدا 
کرد و این مصوبه در عمل برای حمایت از صنعت فولاد بی اثر 
است. وی تصریح کرد: برای حمایت از صنعت فولاد کشور 
نیاز است تا تسهیلات ویژه به صنعت فولاد کشور تخصیص 
یابد و یا از واردات فولاد به کشور جلوگیری شود. سبحانی 
در بخش دیگری از سخنان خود به موضوع کم آبی و متهم 
کردن صنایع به استفاده از آب زیاد اشاره کرد و گفت: بحران 
کم آبی یک واقعیت است به ویژه اینکه ما در منطقه خشک 

قرار داریم و این بحران روز به روز تشدید می شود. 
وی افزود: براس��اس اعلام منابع رس��می 92 درصد آب در 
بخش کشاورزی و 2.5 درصد آن نیز در بخش صنعت مصرف 
 می ش��ود از اینرو چنانچه در بخش کش��اورزی 10 درصد 
صرف��ه جویی ش��ود، از هدر رف��ت بخش عظیم��ی از آب 
جلوگیری کرده ایم. مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه ادامه 
 داد: ذوب آهن اصفهان و فولاد مبارکه را مقصر اصلی خشکی 
زاینده رود معرفی می کنند در حالی که به خوبی روشن است 
که بخش عظیمی از آب زاینده رود در منطقه لنجان به دلیل 
استفاده از روش غرقآبی برای کشب برنج هدر می رود. وی 
افزود: ما باید با اصلاح شیوه آبیاری و نوع کشت از صرف زیاد 
آب در بخش کش��اورزی جلوگیری کنیم و آب را در جایی 
مصرف کنیم که درآمد ملی داش��ته باشد. سبحانی با بیان 
اینکه  صنایع نیز در مصرف آب باید صرفه جویی کنند، افزود: 
 صنایع استان نیز برای صرفه جویی و مصرف بهینه آب باید 
برنامه ریزی کنند. وی اظهارکرد: شرکت فولاد مبارکه از سال 
70 تاکنون توانسته است 67 درصد مصرف آب خود را به ازای 

هر تن تولید کاهش دهد. 

خبر 

معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی استاندار 
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اصفهان، تقویت تشکل های صادراتی استان 
اصفهان در ش��کل اتحادیه های صادراتی را 

خواستار شد.
حس��ین سیس��تانی در همایش گرامیداشت 
روز ملی اصناف در س��الن کوثر ارتش اصفهان افزود: 
اصناف نقش��ی مهم در توس��عه پایدار و پیشبرد امور 
ملی دارن��د.وی با اش��اره ب��ه اهمی��ت مدیریت این 
تش��کیلات بزرگ گفت: امی��دوارم مدیریت جدید 
اتاق اصناف اس��تان اصفهان رس��الت ارزنده خود را 
انجام دهد.معاون توس��عه مدیریت و منابع انس��انی 
اس��تاندار اصفهان گفت: روس��ای اتحادی��ه ها توجه 
 ویژه به رسالت خود داشته باش��ند و به انجام کارهای 

تعریف ش��ده اکتفا نکنن��د. وی گفت: در ش��رایط 
 موجود اقتصادی کشورمان ایران نیازمند حمایت از 
تشکل های صادراتی اس��ت و مسئولان کشوری و 
استانی باید برای تشکیل اتحادیه صادرکنندگان نیز 

برنامه ریزی کنند.
وی با بیان اینکه سهم اصناف در کل مالیات وصولی 
استان اصفهان 9 درصد است، گفت: یکی از مشکلات 

اصلی اصناف مالیات است.

وی با بیان اینکه اصناف خواستار مساعدت بیشتری 
در زمینه مالیات و دارایی هستند، گفت: اصناف باید 
شرایط موجود کش��ور مانند تحریم ها را به خوبی 

درک کنند.
وی افزود: درحال حاضر تنه��ا راه دولت برای اداره 
کش��ور درآمدهای مالیاتی و وصول مالیات از آحاد 

جامعه است.
سیستانی با بیان اینکه درسال 92 کل مالیات وصولی 

استان اصفهان سه هزار و 400 میلیارد تومان بود، 
گفت: 70 درصد این مبلغ را تولید کنندگان بزرگ از 

جمله 13 شرکت اصلی پرداخت کرده اند.
وی س��هم مالیات پرداختی حقوق بگیران دولت را 
 11 درصد از مبلغ عنوان ش��ده اع��لام کرد و گفت: 
9 درصد از کل این مبلغ نیز از اصناف استان اصفهان 

وصول شده است.
معاون توس��عه مدیریت و منابع انس��انی استاندار 

اصفهان گفت: سرانه مالیاتی هر واحد صنفی 670 
هزار تومان است.

وی افزود: از اصناف انتظار می رود در پرداخت مالیات 
با دولت همکاری بیشتری داشته باشند.

سیستانی همچنین در ادامه به عملکرد خوب ستاد 
 دیه اس��تان اصفهان در ماه مب��ارک رمضان برای 

آزاد سازی زندانیان جرائم غیرعمد اشاره کرد.
وی گفت: آم��ار زندانیان در ح��وزه جرائم غیرعمد 
بالاست و خانواده های آنها با مشکلات زیاد مواجه اند.

وی تصریح کرد: با تلاش های انجام ش��ده توس��ط 
ستاد دیه استان اصفهان در سال گذشته 400 زندانی 
جرائم غیر عمد آزاد شدند و امید است با حمایت مردم 

این تعداد در ماه رمضان سال جاری افزایش یابد.

معاون استاندار اصفهان :

سهم اصناف در پرداخت مالیات 9 درصد است
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مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان گفت: برای کاهش تصادفات و جلوگیری از حوادث 
ناگوار، ایجاد مجدد ایستگاه های امنیت و سلامت در جاده های این استان ضروری است.

حجت الله غلامی در دومین جلسه کمیسیون ایمنی راه های استان اصفهان، اظهار داشت: 
براساس آمار دریافتی بخش عمده ای از تصادفات و تلفات جاده ای مربوط به سرعت زیاد، 
خواب آلودگی و خستگی است.  وی با اشاره به فرارسیدن فصل تابستان و آغاز سفرهای 
 تابس��تانی و افزایش تردد به ویژه در دو پیک زمانی عید س��عید فطر و آخر شهریور در 

جاده های استان اصفهان، افزود: ایجاد مجدد ایستگاه های سلامت در مکان های مشخص 
شده برای استراحت رانندگان در جاده های استان ضروری است. مدیرکل راه و شهرسازی 
اصفهان با اشاره به اینکه ایجاد ایستگاه های امنیت و سلامت به صورت دائم در مسیرهای 
پرتردد استان اصفهان در کاهش میزان تصادفات و حوادث ناگوار جاده ای نقش مهمی دارد، 
گفت: با تامین اعتبارات و اختصاص اعتبار لازم توسط فرمانداری شهرستان ها، مشکلات 

این حوزه مرتفع و تصادفات جاده ای کاهش خواهد یافت.

 وی با بیان اینکه نقاط پرحادثه استان اصفهان شناسایی شده است، تاکید کرد: متاسفانه 
 اعتبارات راهداری ب��رای رفع این نقاط کافی نیس��ت و انجام امور مرب��وط به راهداری 
هزینه های بیشتری نیاز دارد. رییس پلیس راه استان اصفهان نیز با در این جلسه به اقدامات 
پلیس در این حوزه و روند نزولی آمار تصادفات جاده ای در این استان اشاره کرد و گفت: با 
اقدامات موثر راه و شهرسازی و پلیس راه استان، آمار تصادفات جاده ای در مقایسه با سال 

های گذشته کاهش داشته است. 

 

وی عدم توجه به جلو، عدم توانایی کنترل وسیله نقلیه در سرعت غیرمجاز و نبود رعایت 
حق تقدم را از بیشترین عوامل تصادفات جاده ای بیان کرد و افزود: بیشترین تصادفات 
در جاده های استان اصفهان بین س��اعات 12 تا 18 رخ داده و خواب آلودگی و خستگی 

رانندگان از دلایل اصلی این تصادفات بوده است.
 گفتنی است استان اصفهان در مسیر تردد 9 استان کش��ور قرار گرفته و دارای 25 هزار 

کیلومتر راه همسنگ و 11هزار کیلومتر راه غیر همسنگ است.

استقرار ایستگاه های سلامت در جاده های استان اصفهان
طرح آغاز سفرهای تابستانی اجرایی می شود

رییس سازمان قضایی نیروهای مسلح استان 
ضمن تاکید بر عدم اطاله دادرسی در سازمان 
قضایی نیروهای مسلح استان گفت: متوسط 
زمان رس��یدگی به پرونده ه��ای زندانی دار و 

بدون زندانی بسیار پایین است.
ابراهیم مهرانفر، رییس سازمان قضایی نیروهای مسلح 
استان اصفهان در نشس��ت خبری صبح پنجشنبه با 
خبرنگاران با اش��اره به بزرگداشت هفته قوه قضاییه 
و شهادت شهید بهش��تی و یارانش خاطرنشان کرد: 
ایج��اد و حفظ امنیت یکی از ش��اخص ه��ای اصلی 
دستیابی به استقلال یک کشور است که با در اختیار 
 داش��تن نیروهای نظامی و انتظامی س��الم و خدوم 
امکان پذیر است.   مهرانفر، سازمان قضایی نیروهای 
مسلح را یکی از نهادهای مهم حفظ سلامت نیروهای 
مسلح عنوان کرد و افزود: بر اساس اصل 172 قانون 
اساسی، س��ازمان قضایی نیروهای مس��لح به عنوان 
بخشی از قوه قضاییه مرجع اختصاصی رسیدگی به 

جرایم نیروهای مسلح است.
وی درباره وظایف های این سازمان گفت: رسیدگی به 
جرایم نیروها حین خدمت، جرائم مرتبط با خدمت، 
جرائم پس از اتمام خدمت، جرائم مربوط به کارکنان 
وزارت اطلاعات و اس��رای بیگانه جز ش��رح وظایف 

سازمان قضایی نیروهای مسلح است.
  رییس س��ازمان قضایی نیروهای مس��لح اس��تان 
اصفهان در ادامه صحبت های خود گفت: طبق قانون، 
 جرائم مربوط به کارکنان ستاد کل نیروهای مسلح و 
سازمان های وابس��ته، کارکنان ارتش، سپاه، بسیج، 
وزارت دفاع و سازمان های وابس��ته، جرائم نظامی و 
 انتظامی کارکنانی که در س��ازمان های دیگر مامور 
می شوند، جرائم مربوط به محصلان در مراکز آموزش 
نظامیان و سربازان وظیفه از شروع تا پایان خدمت در 

این سازمان رسیدگی می شوند.
  مهرانفر کشف جرم و تعقیب مجرمین، صدور حکم 
مجازات و رس��یدگی به تظلمات و تعدیات نیروهای 

مس��لح را از ماموریت های این سازمان معرفی کرد و 
افزود: تحقق عدالت کیفری یکی از آرمان هایی است 

که این سازمان به جد پیگیر آن است.
مهرانفر در ادامه صحبت های خود اظهار داشت: طبق 
156 قانون اساس��ی اقدام  مناس��ب  برای  پیشگیری  
از وقوع  جرم  پیش��گیری یکی از رس��الت های مهم 

سازمان است.
وی با بیان اینکه از سال 1376 تا کنون 4 برنامه 5 ساله 
اجرا شده است، افزود: آسیب شناسایی جرایم شایع،  
آسیب زدایی از این جرائم، آینده پژوهی برای بررسی 

راهکارهای عملیاتی در سه برنامه اول بررسی شدند.
وی در ادامه اف��زود: در برنامه پنج س��اله چهارم، بر 
موضوع بررس��ی موان��ع عملیاتی نش��دن برخی از 
راهکارهای تولید شده تمرکز شد، همچنین هر ساله 
بر اساس نظرات فرماندهان نیروهای مسلح و قضات 
یک جرم از س��وی س��ازمان قضایی نیروهای مسلح 
تحت عنوان جرم ش��اخص در نظر گرفته می ش��ود 
که به عنوان مثال جرم ش��اخص سال گذشته ضرب 

و شتم بوده است.

   ف�رار از خدم�ت؛ بیش�ترین جرم ش�ایع 
در سال 93

 مهرانفر فرار از خدمت را بیشترین جرم شایع در سال 
گذشته معرفی کرد و گفت: پیش از این به جرم فرار از 
خدمت پرداخته شده است؛ اما در سال جاری با یک 
رویکرد جدید به بررسی زمینه های نوین ارتکاب جرم 

فرار از خدمت پرداخته می شود.
وی با بیان اینکه آموزش و آگاه س��ازی یکی دیگر از 
رسالت های سازمان است، افزود: با آموزش مناسب 
تعداد پرونده ها کاهش قابل توجهی داش��ته و اصولا 

یکی از دلای��ل اصلی وقوع جرم در نیروهای مس��لح 
جهل و ناآگاهی از قوانین است.

مهرانفر ضمن اشاره به افزایش 9.7 درصدی ساعات 
آموزش نیروهای مسلح در س��ال 93 نسبت به سال 
پیش از آن خاطر نشان کرد: سال گذشته 120 هزار و 
940 نفر ساعت آموزش در قالب 762 دوره آموزشی 

در 187 یگان نیروهای مسلح ارائه شد.
وی ضمن اشاره به تش��کیل کارگروه نقش بسیج در 
کارآمدی و سلامت دستگاه قضایی گفت: به همت این 
کارگروه اقدامات موثری در زمینه کارآمدی و سلامت 
دستگاه قضایی مانند یکسان سازی نظرات، رسیدگی 
الکترونیکی به پرونده ها، کاهش مدت زمان رسیدگی 

به پرونده های زمان دار صورت گرفته است.
رییس سازمان قضایی نیروهای مسلح استان ضمن 
تاکید بر ع��دم اطاله دادرس��ی در س��ازمان قضایی 
نیروهای مسلح استان، گفت: متوسط زمان رسیدگی 
به پرونده ه��ای زندانی دار و غیر از آن بس��یار پایین 
است؛ برای نمونه متوس��ط زمان رسیدگی به پرونده 
ف��رار از خدمت در دادس��را کمت��ر از 2 روز اس��ت و 
پرونده های زندانی دار، بین 1.8 تا 15 روز رسیدگی 
می شوند.وی با اشاره به آموزش 26 هزار نفر-ساعت 
آموزش در سه ماهه اول سال جاری گفت: بر اساس 
آمار میزان آموزش های ارائه ش��ده در سه ماهه اول 
 سال جاری نسبت به مدت مشابه سال گذشته رشد 

5 درصدی داشته است.

   میزان جرائم در نیروهای مس�لح بس�یار 
کم است 

مهرانفر با تاکید بر اینکه تکرار جرم در بین نیروهای 
مسلح بسیار کم است، افزود: فعالیت  های فرهنگی و 

آموزشی صورت گرفته نقش ویژه ای در این کاهش 
دارد. وی در ادامه با اش��اره به ابلاغ شیوه نامه جدید 
آیین  دادرس��ی کیفری خاطر نش��ان کرد: سازمان 
قضایی نیروهای مس��لح تا اول تیر ماه از قوانین سال 
1291 استفاده می کرده و از این رو از اول تیر ماه سال 

جاری قانون جدید به این سازمان ابلاغ شده است.
مهرانفر با تاکید بر اینکه جرائم اقتصادی گسترده ای 
در نیروهای مسلح استان اصفهان وجود ندارد، اظهار 
داشت: جرایم سازمان یافته و باندی در نیروهای مسلح 

استان اصفهان وجود ندارد.
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر وجود کمبود نیرو در 
سازمان قضایی نیروهای مسلح استان اصفهان خاطر 
نشان کرد: با توجه به آخرین چارت اداری تعریف شده 
برای س��ازمان هم اکنون 50 درصد از چارت اداری و 
قضایی این سازمان با کمبود مواجه است که با تلاش 

مضاعف نیروها جبران شده است.

   نسبت به مدت مشابه سال گذشته کاهش 
۵.۷ درصدی ورودی پرونده  داشتیم

رییس سازمان قضایی نیروهای مسلح استان اصفهان 
با اشاره به کاهش 5.2 درصدی ورود پرونده ها به این 
سازمان در سال گذش��ته افزود: در سه ماهه نخست 
سال جاری نیز نسبت به مدت مشابه سال گذشته با 
کاهش 5.7 درصدی ورودی پرونده ها به دادسراهای 

نظامی استان اصفهان مواجه بودیم.
 مهرانف��ر در پاس��خ به آخری��ن وضعی��ت انفجار در 
سپاهان شهر گفت: بازپرس سازمان قضایی نیروهای 
مسلح با جدیت پیگیر این پرونده است و هنوز نتایج 

قطعی این انفجار ها مشخص نشده است.
 مهرانفر در پاس��خ ب��ه آخرین وضعی��ت پرونده دیه 

کشاورزان شرق اس��تان گفت: طبق حکم شعبه دوم 
دادگاه نظامی یک اصفهان که ب��ه تایید دیوان عالی 
کشور رسیده است، دیه 128 ش��اکی پرونده توسط 

نیروی انتظامی پرداخت می شود.
وی در مورد میزان دقیق این دیه نیز خاطر نشان کرد: 
میزان دقی��ق این دیه حدود 7 میلیارد تومان اس��ت 
که با پیگیری سردار اش��تری و معاون قوه قضاییه، تا 
کنون مبلغ 1.5 میلیارد از این دیه به حس��اب واریز 

شده است.
رییس سازمان قضایی نیروهای مسلح استان با بیان 
اینکه ساختمان جدید سازمان قضایی نیروهای مسلح 
اصفهان به بهره برداری رسیده است،گفت:این پروژه با 
اعتبار حدود 7 میلیاردتومانی با مساحت 6 هزار متر 

مربع به بهره برداری رسید.

   گزارش�ی از حض�ور نیروهای مس�لح در 
گروه های سیاسی نداشتیم

حجت الاسلام علی هادیان،  دادستان نظامی استان 
اصفهان در این  نشست در پاسخ به سوالی در خصوص 
جرم بودن حض��ور کارکنان و فرمانده��ان نیرو های 
مس��لح در احزاب و گروه و دسته بندی های سیاسی 
گفت: بر اساس قانون ماده 40 قانون مجازات جرائم 
نیروهای مسلح عضویت کارکنان نیروهای مسلح در 
احزاب و جمعیت  های سیاسی جرم محسوب می شود.

هادیان ضمن اشاره به اینکه حضور کارکنان نیروهای 
مسلح در احزاب و گروه های سیاسی مطابق با قانون از 
6 ماه تا 3 سال حبس را به دنبال خواهد داشت، افزود: 
در  سال جاری و س��ال گذشته گزارش رسمی مبنی 
برحضور کارکنان نیروهای مسلح در گروه ها و احزاب 

سیاسی نداشتیم.
دادستان نظامی استان اصفهان در ادامه تاکید کرد: 
کارکنان نیروهای مسلح به عنوان شخصیتی مستقل 
می توانند به حزب خاصی علاقه داش��ته باشند، ولی 

نباید آن را در کار خود دخالت دهند.

رییس سازمان   قضایی نیروهای مسلح  استان :

ورود نیروهای مسلح در مباحث انتخاباتی جرم است

دی
 اس
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گفت و گوی اصفهان زیبا  با رییس انجمن خانواده سلامت

با بستن آب زاینده رود بیماری ها افزایش می یابد

هفته گذشته اصفهان زیبا میزبان رسول حیدری، 
مدرس و محقق تغذیه و ریی��س انجمن خانواده 
س��امت بود که وی ضم��ن ارائه ن��کات جالب و 
کلیدی در رابطه با س��امت، به پاس��خگویی به 
س��ولات خبرن��گاران پرداخ��ت. مطال��ب زی��ر 

چکیده ای از آن است.

 بس�تن آب زاین�ده رود س�ودای بدن را 
بالا می برد

همانطوری که می دانیم هر فرد دارای مزاج های 
مختلف سوداوی، دموی، صفراوی و بلغمی است 
که در صورت عدم تعادل هر یک از آنها، فرد دچار 
بیماری می ش��ود. در این بین اصفهان ش��هری 
سودایی صنعتی است، سودایی به معنای گرمی 
و خش��کی اس��ت و بی جهت نبوده که زاینده رود 
در این ش��هر جاری بوده و طراح آن نیز مادی ها 
را بین محات ایجاد کرده اس��ت؛ چراکه نس��یم 
برخاس��ته از آب های ج��اری و رطوبت حاصل از 
آن، سودا را پایین می آورد. وجود مینا و رنگ آبی 
که در اصفهان از قدیم طراحی ش��ده نیز به دلیل 

پایین آوردن س��ودا بوده است. آب زاینده رود که 
بسته می شود، س��ودا در بدن انسان بالا می رود و 
به دنبال آن بیماری ها افزای��ش پیدا می کند. در 
واقع سودا باعث بروز بیش از 30 بیماری از جمله 
س��رطان، افس��ردگی و حتی بدبینی، وسواس، 
شکاکی، خشونت، بدخلقی و ابراز مرتب گایه و 
شکایت می شود. عاوه بر این خشکی زاینده رود 

در خسیس بودن نقش دارد. 
از س��وی دیگر در این حالت آمار ناهنجاری هایی 
همچون طاق و اعتیاد به مصرف س��یگار و مواد 
مخدر بالا می رود، چون با غلبه س��ودا مغز انسان 
سرد می ش��ود. متاس��فانه الان دبیرستانی ها هم 

سیگاری شده اند! 
در هر صورت بستن آب زاینده رود تنها به کشت 
ضرر نمی رس��اند، بح��ث روحی آن بس��یار مهم 
است که به چش��م نمی آید. در ضمن اصفهان در 
عین حالی که شهری کویری محسوب می شود، 
س��بزترین ش��هر ایران اس��ت که این را مدیون 
زاینده رودیم.  البته هوش اصفهانی ها بالاس��ت و 
اس��تعداد ویژه ای دارند، به خصوص در ش��هرضا 

هوشمندترند و حتی معروف است که شیخ بهایی 
وقتی به اصفهان آمد استعدادهایش شکفت.

  دوش ها را ب�از می گذاری�م و آب را هدر 
می دهیم! 

سال هاس��ت بحث زی��ادی راجع ب��ه کمبود آب 
می ش��ود، اما به نظر من چنین نیس��ت و الگوی 

مصرف صحیحی نداریم.
هرچند ک��ه تدابیری مث��ل اس��تفاده از آبیاری 
قطره ای توس��ط ش��هرداری می ش��ود و در این 
رابطه موثر اس��ت، اما راه های دیگری هم وجود 
دارد؛ ب��ه عنوان مث��ال اصاح نان و برن��ج با جدا 
نک��ردن س��بوس آن در کاهش مص��رف آب به 
شدت تاثیرگذار است. عاوه بر اینکه هر فردی با 
خوردن نان سبوس دار یا برنج سبوس دار می تواند 
مصرفش را در خوردن این ها به نصف برساند که 
مسلما این راه تقاضا را کاهش و به دنبال آن تولید 
را به یک دوم می رس��اند. ضمن آنک��ه با دریافت 
سبوس، ویتامین زیادی که بدن برای پیشگیری 
از بیماری هایی مثل چاقی، دیابت، گرفتگی عروق 

و غیره نیاز دارد، تامین می ش��ود. همچنین قابل 
ذکر است در کاشت محصولاتی مثل ذرت20 تا 
25 درصد آب صرف می شود در حالی که تنها 5 
درصد آن را انسان می خورد و 95 درصد دیگر آن 

را به گاو می دهند!... 
به هر حال می توان تقاضای گوشت گاو را کم کرد 
و از خوردن سوس��یس و کالباس تهیه شده از آن 
که بسیار هم مضر است، خودداری کرد تا تولید و 
در پی آن مصرف آب کاهش یابد. به خصوص که 
در احادیث آمده ش��یر گاو مفید، روغن آن شفا و 
گوشتش مضر است. جالب است بدانید در خارج 
از کشور دامپزشکان توصیه می کنند که به سگ 
و گربه سوسیس و کالباس ندهید، اما در کشور ما 
حتی از مصرف نکردن انواع گوش��ت ترس دارند 
در حالی که غذاهایی مثل حبوبات خود می تواند 
جایگزین گوشت ش��ود و گیاه خواری نیز بهترین 

راه کاهش مصرف آب است.

  چه کنیم تا خنک شویم؟
خیلی ها در این فصل مرت��ب دوش می گیرند تا 
خنک شوند این در حالی است که با اصاح تغدیه 
مثل کمتر گوشت خوردن که درجه حرارت بدن 
را بالا می برد، و مصرف بیشتر کاهو سکنجبین و 
شربت های گیاهی مثل بهارنارنج و بیدمشک و به 
خصوص خوردن س��رکه انگبین در پایین آوردن 
درجه حرارت بدن خیلی موثر است به طوری که 
با نوشیدن هر روز آن دیگر نیازی به کولر نداریم. 
ضمن اینک��ه خاصی��ت زی��ادی دارد. همچنین 
پوشش رنگ روشن و سرد در خنک کردن ما تاثیر 
زیادی دارد. به خصوص رنگ سفید تا 50 درصد 

می تواند باعث کاهش دمای بدن شود. 

  سفره قلمکار پهن کنید
یادش بخیر، سفره های ایرانی قدیم با حالا چقدر 
فرق کرده است. قبا سفره ها پارچه ای و قلمکاری 
بود، اما حالا س��فره ها پاس��تیکی یا از آن بدتر 
یک بار مصرفی شده اس��ت!  اما بد نیست بدانید 
سفره های پاستیکی افسردگی می آورد یا حتی 
ثابت ش��ده که باعث تعادل نداشتن در خوردن؛ 
یعنی پرخوری یا کم خوری می شود. بنابراین بهتر 

است سفره ها را ایرانی اصیل کنیم و سفره قلمکار 
بیندازیم. و چه خوب است که سفره قلمکار عنابی 
و اناری رنگ را برای پایی��ز و رنگ های گرم مثل 
زرد رنگ را برای زمس��تان و رنگ س��رد و روشن 
مثل آبی را برای تابستان انتخاب کنیم. در ضمن 
نمک پاش��ی را طبق احادیث بر سر سفره گذاریم 
و تنها یک پر از آن قبل از غذا بچش��یم تا معده را 
آماده خوردن و هضم را آس��ان کن��د، بعضی هم 
اعتقاد دارند نمک ارتعاشات منفی را دور می کند. 
حتما سر سفره سبزی خوردن باشد و چه بهتر که 
سبزی را در سبد چوبی یا سفال و یا مینا بگذارید. 
پیاله ای از رب انار و نیز زیتون هم س��ر سفره تان 
قرار دهید. برخی سالاد را هم توصیه می کنند اما 
بهتر است س��الاد را به عنوان عصرانه یا پیش غذا 
استفاده کنید. به خاطر بسپارید که سر سفره تان 
تنها یک نوع غذا باش��د تا از پرخوری و اختالات 

معده پیشگیری شود.

 ارگانیک در کشور ما یک شعار تئوری است
در کش��ور ما محصولی به نام ارگانی��ک نداریم؛ 
چون فرهن��گ آن را نداریم. اگر ب��ر محصولات 
ارگانیک تاکید ش��ود، به نام آن، محصول تقلبی 
ارائه می شود. ما می توانیم به جای اصاح تولید، 
مصرف را اصاح کنیم. به عنوان مثال اگر نوشابه 
که به هیچ عنوان خوردنی نیس��ت، مصرف نشود 
خودبه خود تولید پایین می آی��د. در حال حاضر 
مصرف قند در ایران شش برابر دنیاست و نوشابه 
حتی به 17 برابر می رسد. نوش��ابه را می توان به 
عنوان جوهرنمک اس��تفاده کرد و در کارواش ها 

هم کاربرد دارد.
اگر بش��قاب اصاح ش��ود، س��رخ کردنی نباشد، 
بخارپز ش��ود و تقاضا برای غذاهای مضر و حتی 
محصولاتی مثل س��یب و پیاز به ص��ورت بزرگ 
نباشد، کش��اورز س��راغ نیترات و کود شیمیایی 
بیش��تر ب��رای تولی��د بیش��تر و پاس��خگویی به 
 مصرف کننده نخواهد رفت و به این صورت خودبه خود

محص��ولات مض��ر به دس��ت مردم نمی رس��د و 
صرفه جویی هم در پی خواهد داشت.

بهترین جایگزین برای نوش��ابه، س��رکه شیره یا 
سرکه انگبین اس��ت که 1362 نوع آن موجود و 

حتی یک نوع از آن فوق العاده و ضدافسردگی است.

  چرا تعریق؟
برخی تعری��ق زیاد دارن��د که دلای��ل مختلفی 
می تواند داش��ته باش��د. یکی از علل آن رطوبت 
بالای بدن است. مصرف ماست و دوغ یا ترشی ها 
زیاد کبد را دچار مشکل می کند که بهتر است از 
این ها پرهیز شود و برنج را به همراه زیره، شوید و 
زنیان و کا مواد غذایی گرم و رطوبت زدا مصرف 
کرد. قبل از غذا ه��م خوردن یک خ��ال نمک و 
آویش��ن مفید اس��ت. س��رکه انگبین و کاهو هم 
موثر اس��ت حتی برای افراد مبت��ا به کبد چرب 
مناسب است. اس��ترس نیز از دلایل این اختال 
است که غذاهایی مثل ماس��ت و دوغ این حالت 
را تش��دید می کند. در ضمن چ��ای، رب گوجه، 
سرخ کردنی ها، غذاهای فریزری و کباب نیز برای 

پیشگیری از تعریق بدن لازم است. 
انجیر و زیتون و غذاهای بخارپز و نیز دم نوش هایی 
نظیر بابونه و به لیمو، بادرنجبویه و اسطوخودوس 
و ش��ربت عس��ل و لیموترش تازه و زعف��ران نیز 

نافع است. 

  هر میوه در فصل و شهر خود
هر میوه ای در فصل خود و ش��هر مطابق با مزاج 
انسان موجود اس��ت. اما الان مثا در بازار پرتقال 
اس��ت این در حالی اس��ت که فصل آن تابستان 
نیست یا هندوانه در فصل زمستان هم هست که 
آن هم باید تنها در فصل گرم برای خنک س��ازی 
بدن در بازار و دسترس مردم باشد؛ چون خداوند 
طبق نیاز بدن هر فرد میوه مخصوص آن فصل را 
تعیین کرده است و قطعا عرضه و توزیع میوه در 
فصل غیر خود اشتباه و غیرضروری است. یا سیب 
زمینی و گوجه وی��ژه فصل گرم اس��ت، اما همه 
فصل ها در ب��ازار موجود اس��ت!خیلی ها با وجود 
مصرف زیاد لبنیات که بر آن تاکید می شود پوکی 
اس��تخوان دارند، و این در حالی است که سویق 
س��نجد بهترین جایگزین برای لبنیات می تواند 
باشد. همچنین ش��یربادام، انجیر، گردو، کنجد، 
بذرکتان و پونه و البته به همراه ورزش و دریافت 

ویتامین دی نیز مفید است.

گفت و گوی اصفهان زیبا  با رییس انجمن خانواده سلامت

5با بستن آب زاینده رود  بیماری ها افزایش می یابد
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توصیه هایی برای پوشش در فصل تابستان

رنگ روش�ن بپوش�ید
تابستان فصل گرمی است که دغدغه های پوشش خنک را 
بیش از همیشه مطرح می کند. مهم ترین عامل تاثیرگذار بر 
روی پوست در فصل تابستان نور خورشید و گرمای حاصل 
از آن است که به دنبال آن تعریق و از دست رفتن آب بدن را 
به همراه دارد. دکتر گیتی صادقیان، متخصص پوست و عضو 
هیات علمی مرکز تحقیقات بیماری های پوستی و سالک در 
این باره به توصیه های لازم پرداخته که به آن اشاره می شود. 
در این میان یقین��ا توجه به طراحی لب��اس و اهمیت دادن 
به تجربه های موجود در این عرص��ه می تواند به افراد کمک 
کند تا از تعرق کمتر و خنکی بیش��تری لذت ببرند. پارچه 
یکی از مهم ترین عناصر در طراح��ی لباس و تامین خنکی 
بدن و کاهش تعرق به شمار می رود. به همین خاطر انتخاب 
پارچه مناسب می تواند پایه های طراحی لباس را برای تامین 

مواردی نظیر، راحتی، خنکی و زیبای��ی تامین کند. الیاف 
طبیعی یکی از موفق ترین نمونه ها در کاهش تعرق اس��ت 
تا جایی که هرچه بیش��تر الیاف طبیعی در نس��وج پارچه 
وجود داش��ته باش��د، میزان گرما نیز کاهش پیدا می کند. 
پس در تابستان بایستی بیشتر از پارچه های نخی و کتانی و 
پنبه ای استفاده کنیم. پوشیدن لباس های گرم و پاستیکی 
موجب بروز بیشتر بیماری های پوس��تی می شود. تعریق از 
جمله عوامل افزایش دهنده بیماری های قارچی و میکروبی 
اس��ت که این بیماری ها در تابستان نس��بت به فصل های 
دیگر سال شایع تر هس��تند. بنابراین حمام گرفتن بیشتر  و 
تعویض لباس ها  به طور روزانه در فصل گرما توصیه می شود. 
همچنین شال  و روسری جنس شرمن، ابریشمی و لیز را کنار 

بگذارید و به سراغ شال ها و روسری های نخی بروید....

یادش بخیر رمضان!
   خاطرات به یاد ماندنی
   جلسات قرآنی بانوان

   شب نشینی با صله ارحام پرستی

   افطاری دادن
   شرایط روزه

و...

دیابت یا بیماری قند که امروزه در کل جهان ش��یوع 
زی��ادی یافته اس��ت جزو م��وارد ممنوعی��ت کامل 
روزه داری نیس��ت بلکه بس��ته به ح��الات مختلف و 
وضعیت بیمار و صاحدید پزشک، فرد می تواند برای 
روزه گرفتن ی��ا نگرفتن تصمیم بگی��رد. در این باره 
دکتر مریم اخاقی، پزش��ک مرکز بهداش��ت شماره 
یک اصفهان پاس��خگوی ما ش��د. بیماران دیابتی که 
قندخونش��ان به خوبی تحت کنترل است و مبتا به 
بیماری های دیگر نیس��تند و به عبارت دیگر دیابت 
موج��ب صدمه ب��ه کلیه ها، چش��م ها، قل��ب و دیگر 
اعضایشان نش��ده اس��ت و نیز بیمارانی که انسولین 
مصرف نمی کنند، می توانند روزه بگیرند. اما آنچه که 
باید بیماران دیابتی به آن توجه داشته باشند این است 

که روزه داری را نباید معادل رژیم غذایی برای...

 گفت وگو با دکتر مریم اخلاقی 
در مورد روزه داری

روزه داری در مبتلایان به 
دیابت چگونه است؟ 

 چای خوردن 
در سحر ممنوع!



پیشنهادی برای سحریدانستنی

طرزتهیه

طرزتهیه

مواد لازم )برای 4 نفر(

مواد لازم )برای 4 نفر(

با نمادهـــای گل 
آشنا شوید

گل موجود زنده و بسیار با ارزشی است و مردم باید قدر 
گل ها را بدانند و با انواع آن آشنا شوند. 

از س��وی دیگر جالب اس��ت بدانید که هر یک از گل ها 
نمادهای مختلفی دارد. عسل لقمانی، کارشناس ارشد 

گل و گیاهان زینتی در این باره چنین می گوید:

   گل و رسمیت آن در کشورها
برخی م��ردم گل را یک کالای تجملات��ی می دانند، اما 
گل برای سلامتی بس��یار مفید است. گل در کشورهای 
مختلف رسمیت دارد و اینک در انتظار حمایت و یاری 

شماست.
 به عنوان مثال گل رسمی کشور انگلستان گل رز است، 
یا گل رسمی در ایران ارکیده ها هس��تند و گل رسمی 

فرانسه زنبق است.
 36 درصد گل ص��ادرات جهان مربوط به کش��ور هلند 
اس��ت. در ژاپ��ن بلندتری��ن ش��اخه گل مظه��ر خدا و 
 گل های دیگر همجوار آن نماد انس��ان است و کف نماد

 زمین است.
  امروز در جهان با اس��تفاده از شیوه های جدید گل های 
ش��اخه بریده را می توان تا حدود 15 روز نگهداری کرد. 
باید توجه داش��ت که گل های ش��اخه بری��ده در کنار 
زیبایی و جذابیت فوق العاده حس��اس نیز هستند و نیاز 
به محیط مناسبی دارند. گل ها بر روی هر میزی زیبا به 
نظر می رسند و خبر از یک سلیقه درخشان را می دهند.

   یک شــاخه گل 
یک ش����اخه گل نش��انه توجه یک فرد به طرف مقابل 

است. 
   سه شــاخه گل 

سه ش��اخه گل نشانه احترام به طرف مقابل است.
   پنج شــاخه گل 

پنج ش��اخه گل نش��انه علاقه و محبت به طرف مقابل 
است.

   هفت شــاخه گل 
هفت ش��اخه گل نش��انه عش��ق به طرف مقابل است، 
 م��ا می توانیم حت��ی ب��ا دادن چن��د ش��اخه گل ابراز 

عشق کنیم. 

آرد برنج را در شیر بادام حل کرده و هم مي زنیم تا نرم و یكدست شود و شكر یا عسل و 
گلاب را به آن اضافه کرده و روي حرارت قرار داده، مرتب به هم مي زنیم تا جوش آمده 
و کمي غلیظ شود. بعد آن را از روي حرارت برداشته، در ظرف مي کشیم تا سرد شود. 

سپس با کمي شیره انگور و یا شیره کشمش آن را تزئین و صرف مي کنیم.

بادام ها را می توانیم از شب قبل در مقداری آب ولرم خیس کنیم و بعد 
پوست آن را جدا کنیم یا می توانیم مقداری آب جوش روی آنها بریزیم 
و بعد از 15 دقیقه پوست آن را جدا کنیم. توجه ش��ود که اگر از خرما 
استفاده می کنید، هسته آن را جدا کنید.  بادام های پوست گرفته شده را 
با 4 لیوان آب و مقداری عسل یا خرما در مخلوط کن ریخته تا آماده شود.

آرد برنج سبوس دار: 4 قاشق غذاخوری
شیر بادام: 2 لیوان

گلاب: 4 قاشق غذاخوری

شكر قهوه ای یا عسل: به میزان لازم
شیره کشمش یا شیره انگور: در صورت 

تمایل
مغز بادام: 80 عدد    آب: 4 لیوان          عسل یا خرما: به میزان لازم

1394 تی��ر   6 ش��نبه     2402 ش��ماره 
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یکـی از غذاهـای بسـیار مغـذی کـه می توانـد بـه 
عنوان سـحری مناسـب و انرژی بخش باشـد، شـیر 
بـادام اسـت. درخصـوص آن رسـول حیـدری، 
محقـق و مـدرس تغذیـه مـا را راهنمایـی می کند.

سبک زندگی تان را    اصـــــــــلاح کـنـیـد !

فرنی با  شير بادام
شير بادام

تابستان فصل گرمی است که دغدغه های پوشش خنک را بیش از 
همیشه مطرح می کند. مهم ترین عامل تاثیرگذار بر روی پوست در 
فصل تابستان نور خورشید و گرمای حاصل از آن است که به دنبال 

آن تعریق و از دست رفتن آب بدن را به همراه دارد. 
دکتر گیتی صادقیان، متخصص پوست و عضو هیات علمی مرکز 
تحقیقات بیماری های پوستی و سالک در این باره به توصیه های 

لازم پرداخته که به آن اشاره می شود. 

      لباس های نخی و کتانی بپوشید
در ای��ن میان یقین��ا توجه به طراح��ی لباس و اهمی��ت دادن به 
تجربه های موجود در این عرصه می تواند به افراد کمک کند تا از 
تعرق کمتر و خنكی بیشتری لذت ببرند. پارچه یكی از مهم ترین 
عناصر در طراحی لباس و تامین خنكی بدن و کاهش تعرق به شمار 
می رود. به همین خاطر انتخاب پارچه مناسب می تواند پایه های 
طراحی لباس را برای تامین مواردی نظیر، راحتی، خنكی و زیبایی 
تامین کند. الیاف طبیعی یك��ی از موفق ترین نمونه ها در کاهش 
تعرق است تا جایی که هرچه بیشتر الیاف طبیعی در نسوج پارچه 
وجود داشته باش��د، میزان گرما نیز کاهش پیدا می کند. پس در 
تابستان بایستی بیشتر از پارچه های نخی و کتانی و پنبه ای استفاده 

کنیم. پوشیدن لباس های گرم و پلاس��تیكی موجب بروز بیشتر 
بیماری های پوستی می شود. تعریق از جمله عوامل افزایش دهنده 
بیماری های قارچی و میكروبی است که این بیماری ها در تابستان 
نس��بت به فصل های دیگر سال شایع تر هس��تند. بنابراین حمام 
گرفتن بیش��تر  و تعویض لباس ها  به طور روزان��ه در فصل گرما 
توصیه می شود. همچنین شال  و روسری جنس شرمن، ابریشمی 

و لیز را کنار بگذارید و به سراغ شال ها و روسری های نخی بروید.

      رنگ روشن بپوشید
رنگ همواره به عنوان یكی از مهم تری��ن عناصر در جذب نیروی 
خورشید و گرمای بدن انسان شناخته ش��ده است. بر این اساس 
توجه به ت��م رنگ ها و نوع کارک��رد آنها در فص��ول مختلف برای 
طراحان و مصرف کنندگان ضروری است. در مورد فصل تابستان 
کاهش گرما و تعرق با رنگ های روشن کاملا واضح و مبرهن است. 
رنگ های روشن مانند سفید، صورتی و آبی یا مثلا مغز پسته ای، 
گلبهی مناسب این فصل هستند.استفاده از رنگ های تیره در فصل 
تابستان بسیار اشتباه است. زیرا مستقیما تمام نور خورشید را جذب 
می کند و گرمایش بدن را افزایش می بخشد. به طورکلی رنگ های 
روشن بخش زیادی از نور خورشید را به اطراف منعكس می کنند، 

ولی برعكس رنگ های تیره نور خورشید را جذب می کنند و شما 
احساس گرما خواهید کرد.

      از لباس گشاد و بلند استفاده کنید
مناسب ترین لباس ها برای فصل تابستان از نوع گشاد هستند زیرا 
تنگی و جذب بودن لباس باعث افزایش گرما می شود ضمن اینكه 
آزادی عمل را به خاطر افزایش تعرق از فرد می گیرد و یقینا بر روی 
بوی بدن فرد نیز تاثیر منفی می  گذارد. عدم استفاده از لایه چسب 
در طراحی لباس های تابستانه بس��یار مهم است، زیرا لایه چسب 
به خصوص در قس��مت یقه و گردن باعث افزایش گرما برای فرد 

می شود و گاهی می تواند عرق سوز را نیز به دنبال داشته باشد.
بنابراین در تابستان بدن خود را با لباس های بلند و گشاد بپوشانید. 
سعی کنید لباس های آستین بلند و شلوارهای بلند بپوشید. به یاد 
داشته باش��ید اولین خط دفاعی در برابر اشعه آفتاب لباس است. 
فاکتور محافظت در براب��ر آفتاب اکثر لباس ها بین 5 تا ۹ اس��ت. 
لباس های نخی با بافت فشرده از پوست بیشتر محافظت می کنند.

      ضدآفتاب فراموش نشود
مساله دیگر در فصل تابس��تان مراقبت از آفتاب است. نور آفتاب 

حاوی اشعه ماوراء بنفش است که می تواند باعث چین و چروک و 
پیری پوست شده و همچنین در ایجاد سرطان های پوستی دخالت 
دارد. با توجه به اینكه شدت این اشعه در تابستان زیاد است، بنابراین 
استفاده از ضدآفتاب ها در این فصل ضروری است. بایستی توجه 
داش��ت که علاوه بر صورت نواحی دیگر پوست که در معرض قرار 

می گیرند هم باید محافظت شوند.

      کلاه سر خودتان بگذارید
 اس��تفاده از کلاه های نقاب دار و عینک آفتابی همچنین بس��یار 
مفید اس��ت. از طرفی به علت اینكه در س��اعات بی��ن ده صبح تا 
چهار بعدازظهر  شدت اشعه ماوراء بنفش بسیار زیاد است توصیه 
می شود که در این ساعات در افتاب بسر نبریم. به کودکان توصیه 
ش��ود که علاوه بر رعایت کردن موارد گفته ش��ده هنگام بازی در 

سایه به سر برند.

      کفش روباز به پا کنید
در مورد انتخاب کفش مناسب در فصل تابستان کفش های روباز و 
صندل به خصوص اگر از جنس نخی باشند مناسب هستند چون به 

آسانی هوا  به پاها می رسد و عرق کمتر در پا ایجاد می شود. 

توصیه هایی برای پوشش در فصل تابستان رن�گ روش�ن بپوش�ید
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در شماره پیش به برخی سنت های قدیم ماه رمضان که نسرین کاردانی 
اصفهانی، مدیر آموزشـگاه صنایع دسـتی و تدوینگر استانداردهای 

بین المللی اشاره داشت، پرداختیم، حال ادامه آن را با هم می خوانیم.

   خاطرات به یاد ماندنی
یادم می آید کس��ی در معابر چیزی نمی خورد وحتی ما که کوچک 
بودیم در خانه نیز نباید حرمت شكنی می کردیم وحتی جلوی خواهر و 
برادر بزرگ تر از خودمان که روزه بودند چیزی تناول می کردیم دیگر 
چه رس��د درمعابرعمومی! یک ماه باید این کار را تمرین می کردیم 
عازم مدرسه می شدیم دوستان یكی یكی می آمدند وفقط صحبت 
از نیمه شب دیشب بود که او چه س��اعت و دیگری چه ساعت بیدار 
شده اند وخاطرات اولین شب را بیان می کردند و بعد عده ای می گفتند 
ما روزه تمامی گرفتیم و بعضی روزه کله گنجشكی. به هرحال همه 
سعی داشتند رفتاری صحیح داشته باشند واحیانا جلوی هم چیزی 
نخورند. خانم معلم نیز مواردی از روزه گرفتن را برایمان می گفت. یادم 
است یک سوال تكراری برای همه بود وآن این بود که اگر کسی یادش 
برود وچیزی بخورد تكلیفش چیس��ت وخانم معلم مهربان برایمان 
توضیح می داد. زنگ مدرس��ه به صدا درمی آمد وهمه بدون معطلی 
سعی داشتند خود را به خانه رسانده وبرای افطار خود را آماده کنند. به 
خانه که می رسیدیم سراغ افطاری را می گرفتیم و مادر یک یک کارها 
را می گفت تا به زمان اذان مغرب می رسیدیم، می گفتند بهتراست اول 
نماز بخوانیم واگر طاقت داریم بعد چیزی بخوریم وما نیزهمین کار را 
می کردیم سپس سفره افطار راکه از قبل گسترده شده بود به نظاره 
می نشستیم. پدر ومادر قبل ازخوردن سوره اناانزلناه را می خواندند 

ودعا می کردند؛چون می گفتند این ساعات استحابت دعاست. 

   شرایط روزه
اذان از بلندگوهای مساجد اطراف بلند می شد، ولی می دیدیم انگار صدا خیلی نزدیک است و درمی یافیتم کسی از اهل محل بلندگویی را برای این 
مدت نصب کرده و صدای اذان را پخش می کند و یا مردانی که خود با گفتن الله اکبر دیگران را خبر می دادند ازهم اکنون سفره ناب تری برایمان 
گسترده شده که اگر میل به ثواب داریم باید سر این سفره نخوریم، نیاشامیم، نمازبخوانیم، غیبت نكنیم، خوش رفتار باشیم، به دیگران کمک 
کنیم، قرآن وادعیه ها ومناجات با خدا را حتی به قدر کوچک بخوانیم، دروغ نگوییم، صله ارحام پرستی را به هر مناسبتی فراموش نكنم، خودنمایی 
نداشته باشم، گرکسی در موقعیتی سخت و من درموقعیت راحت تری هستم عملكرد نسنجیده جلوی او نداشته باشیم، الهی العفو راهمیشه 

برزبان داشته باشیم، قبل ازتناول یاد خدا کنیم ودرپایان شاکر خدا باشیم.

   جلسات قرآنی بانوان
عجب مهمانی چه رازی دراین مهمانی است که خوابش ثواب است. زمانی نخوردن و نیاشامیدن و زمان دیگر خوردن و آشامیدن درآن ثواب دارد. 
خواندن قران میزان ثوابش ناگفتنی است...( پس نمازصبح را می خواندیم ومی خوابیدیم و صبح حدود ساعت 8 دوباره مادر صدایمان می کرد، اما 
می دیدیم چشمان مادرهمانند ما خواب آلوده نیست. ازاو اجازه می خواستیم بگذارد کمی بخوابیم و او می گفت پس نمی آیی من می خواهم بروم 
جلسه قرآن، می خواهم ختم قرآن را شروع کنم ومن با رغبت زیاد از رختخواب خود را جدا می کردم که ببینم ختم قرآن یعنی چه و کجا می رویم. 
به هر حال آماده می شدیم و به جلسه قرآن می رفتیم شاداب بودم که نخوابیدم و تمام دوستانم را باز می دیدم. قاری قرآن خانمی بود که درابتدا خود 
شروع به خواندن قرآن می کرد و درادامه به نوبت ازهمه می خواست. حتی یک آیه را بلند بخوانند تا دیگران با اوهمخوانی کنیم وهمینگونه نیز بود 
بارها افراد  وآیات را می شمردم وتا ببینیم کدام آیه به ما می رسد ویک بارروخوانی کنم تا بلكه کمتر غلط داشته باشم و جلوی دیگران خجالت نكشم.

   شب نشینی با صله ارحام پرستی
می گفتیم شب نشینی یعنی چه؟ ومی گفتند شب های ماه رمضان هر کس شبی را وقت می گذارد تا همه دورهم جمع شوند و صله ارحام پرستی 
شود. شب به راه می افتادیم و به خانه مادربزرگ می رفتیم وهمه اقوام را زیارت می کردیم ودوباره بازگوی خاطرات اولین شب. ساعاتی را همه دور 
هم جمع بودند و همه سعی می کردند برای آنكه تداخل مهمانی نشود، درآن مجلس شب مهمانی خود را مشخص کنند و زمان بدهند بعضی البته 
با افطار این کار را انجام می دادند. در شب نشینی ها معمولا پذیرایی با زولبیا و بامیه ونیز میوه انجام می گرفت. همه سعی می کردند که زودتر مجلس 
را ترک کنند تا بتوانند زود بخوابند و از ساعت سحری غافل نشوند به خانه برمی گشتیم. در شب های بعد هم راحت تر از خواب بیدار می شدیم وهم 

سعی می کردیم روزه تمامی هم بگیریم و...  

   افطاری دادن
شب سوم ماه مبارک که بود همه به خانه ما دعوت می شدند مادر تدارک مهمانی را ازهفته های قبل از ماه مبارک چیده بود و برنامه ریزیش زبانزد همه 
یكی یكی برنامه های خاص خود را برای مهمانان خدا ادا می کرد .در وهله اول آبجوش زعفرانی با نبات و یا خرما انجام می گرفت سپس سفره که از 
قبل پهن شده بود به همراه نان خشكه، سوپ، پنیر، سبزی، خرما و آب میوه ازجمله مواردی بود که تدارک دیده شده بود که هر کس با توجه به جثه 
بدنی خود میل کند سپس نیم الی یک ساعت بعد سفره اصلی با غذاهایی پذیرای  مهمانان می شدیم و بعد از خوردن همه با هم کمک می کردند تا 
سفره جمع شود و ظروف را خانم ها می شستند وخشک می کردند البته دراین بین باز خانم ها کمک می کردند وچای و زولبیا و بامیه ومیوه را برای 
کسانی که درمحفل نشسته بودند، پذیرایی می کردند دراین شب نیز همه سعی می کردند زود به خانه بروند که سحر به راحتی بیدار شوند غذاهای 

باقیمانده اغلب بسته بندی می شد وبه هر خانواده که غذا برای سحری خود آماده نكرده بودند داده می شد. 
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استفاده از نخ دندان و مسواك فراموش نشود

در این ماه معمولا سوالاتی راجع به بهداشت دهان و دندان از جمله بدبویی دهان 
می شود که دکتر محمد رضوی، معاون آموزش��ی و عضو هیات علمی دانشکده 

دندانپزشکی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان بدین ترتیب پاسخ هرکدام را داد.
آيا رعايت بهداشت در ماه روزه داري با ساير زمان ها تفاوت دارد؟

اصولا به علت طولاني بودن زمان روزه داري، به ویژه در تابستان و کمتر نوشیدن 
آب، بزاق کمتري ترشح مي شود. این حالت موجب خشکي دهان و افزایش تجمع 
پلاك میکروبي بر س��طح دندان مي شود که عامل اصلي پوس��یدگي دندان ها و 
نیز بروز بیماري هاي لثه است. به طور کلي توصیه مي شود در ماه رمضان دوباره 
 )قبل از خ��واب و پس از خوردن س��حري( با دقت کافي از نخ دندان، مس��واك و 

دهان شویه استفاده شود.
روش هاي مسواك زدن و نخ كشيدن در ماه رمضان به چه صورتي 

خواهد بود؟
تفاوت خاصي با سایر زمان ها ندارد، فقط توصیه مي ش��ود هنگام مسواك زدن، 
چندین بار مسواك را از عقب به سمت نوك زبان کشید تا باقیمانده مواد غذایي از 
روي زبان پاك شوند. به علاوه با نخ کش��یدن خرده هاي مواد غذایي را از لابه لاي 
دندان ها خارج کرد. این دو کار به سلامتي دهان و دندان و نیز خوشبویي دهان در 

طول روزه داري کمك شایاني خواهد کرد.
برخي از افراد روزه دار به علت خونريزي لثه ها در حين مسواك 
زدن يا نخ كش�يدن، از انجام آن اجتناب مي كنن�د، آيا اين ضرر 

بيشتري به دندان ها يا لثه ها نخواهد زد؟
مسلما همینطور است. خونریزي از لثه ها در هنگام مسواك زدن نشان دهنده التهاب 
لثه و وجود جرم در مجاورت آنهاست. عامل اصلي ایجاد بیماري هاي لثه و نیز بوي 
دهان، جرمي است که در اطراف لثه قرار دارد. به این دسته از افراد باید توصیه کرد 
در اولین فرصت با دندانپزشك خود ملاقات کرده و نسبت به معاینه لثه و نیز جرم 
گیري کامل اقدام کنند. پس از آن با رعایت دقیق بهداش��ت و استفاده به موقع و 

مناسب از نخ دندان، مسواك و دهان شویه، خونریزي لثه ها متوقف خواهد شد.
علل بوي بد دهان در موقع روزه داري چيست؟ 

بوي دهان در ماه رمضان علل مختلفي دارد. عدم رعایت مطلوب بهداشت دهان، 
مصرف موادغذایي همچون س��یر، پیاز و ادویه هاي بودار خصوصا هنگام سحر و 
سوختن ذخایر چربي بدن به علت طولاني بودن روزه، کم آبي بدن و بروز خشکي 
دهان و سیگار کشیدن در موقع افطار یا سحر از جمله مهم ترین علل بوي دهان 

افراد روزه دار است. 

مشاوره  پزشکی
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عطر گل محمدی بزنيدچن
جالب است بدانید ادوکلن مغز را سرد می کند و س��ریع هم اثر خود را می گذارد، به طوری که فرد در 
این حالت قدرت تصمیم گیری و تفکر از او گرفته شده و مستعد ناهنجاری می شود و برعکس عطر گل 
محمدی مغز انسان را باز و لطیف می کند، از این رو بد نیست در زمان امتحانات از این عطر استفاده کنید 
و تاثیر شگرف آن را ببینید. به علاوه این نوع عطر خواص دیگری همچون ضدافسرده بودن را داراست.

روغن مخصوص سرخ كردنی نداريم! 
برترین روغن، روغن زیتون و پس از آن کنجد، به شرط رعایت تولید اصولی آن است. روغن گاوی قدیم هم خوب 
بود، اما الان روغن گاوی اصل موجود نیست. روغن هسته انگور هم شایعی بیش نیست. در حال حاضر روغن هایی 
مخصوص سرخ کردنی تولید می شود که چنین چیزی غیرممکن است؛ چراکه در هر صورت روغن در حرارت بالا 
سرطان زاست. ضمنا برخی از وجود لك و پیس و جوش روی پوستشان ناراحتند که از دلایل مهم آن بدغذایی است. 

چای خوردن در سحر ممنوع!
چای سیاه کم خونی می آورد و باعث یبوست و اختلالات گوارش��ی و همچنین بدبینی و سوءظن و 
منفی گرایی و حتی بروز سنگ کلیه می شود و از آنجایی که عطش را بیشتر و آب بدن را می خشکاند، 
برای روزه داران مناسب نیست و جایگزین آن انواع دم نوش ها و شربت های گیاهی مثل بابونه، بهارنارنج، 

به لیمو، بومادران و بادرنجبویه است. ضمنا فست فودها و سرخ کردنی ها هم باعث تشنگی می شود.

ديابت يا بيماری قن�د كه امروزه در كل جهان ش�يوع زي�ادی يافته اس�ت، جزء موارد 
ممنوعيت كامل روزه داری نيس�ت، بلکه بس�ته به ح�الات مختلف و وضعي�ت بيمار و 
صلاحديد پزش�ک، فرد می تواند برای روزه گرفتن يا نگرفتن تصميم بگي�رد. در این باره 
دكتر مريم اخلاقی، پزش�ک مركز بهداش�ت ش�ماره يک اصفهان پاس�خگوی ما شد.

گفت وگو با دکتر مریم اخلاقی در مورد روزه داری

روزه داری در مبتلایان به دیابت چگونه است؟ 
در خصوص روزه داری در افراد مبتلا 

به ديابت توضيح دهيد. 
بیماران دیابتی که قندخونشان به خوبی تحت 
کنترل اس��ت و مبتلا ب��ه بیماری های دیگر 
نیستند و به عبارت دیگر دیابت موجب صدمه 
به کلیه ها، چش��م ها، قلب و دیگر اعضایشان 
نشده است و نیز بیمارانی که انسولین مصرف 

نمی کنند، می توانند روزه بگیرند.
 اما آنچه که باید بیم��اران دیابتی به آن توجه 
داشته باشند، این است که روزه داری را نباید 
معادل رژیم غذایی برای کاهش قند دانست و 
ضرورت دارد که بیماران دیابتی اصول صحیح 
روزه داری و رژیم دائم خ��ود را در این ماه نیز 
رعایت کنند و نباید کال��ری دریافتی خود را 
در این ماه افزایش دهن��د. همچنین مصرف 
قندها و مواد ش��یرین مثل زولبی��ا و بامیه را 

محدود کنند.

مصرف دارو و كنت�رل قندخون در 
اين بيماران چگونه است؟

بهترین حالت این اس��ت که بیماران دیابتی 
ک��ه روزه می گیرن��د، ب��ه وس��یله گلوکومتر 
قندخونش��ان را پیش از افطار،دوساعت پس 

از افطار و نیز پیش از سحری اندازه بگیرند. 
در صورتی که قندخون فرد دیابتی دو ساعت 

پس از افطار بالای250 بود، شب بعد 
باید20 درصد از میزان کالری خود 
را در زمان افط��ار کم کند. در مورد 
سحر هم اگر قندخون پیش از سحر 

بی��ش از 200 میلی گرم در دس��ی لیتر بود، 
باید20درصد از میزان کالری دریافتی در زمان 
سحر کم ش��ود، اما اگر قندخون بیمار قبل از 
سحر بیش از 350 میلی گرم در دسی لیتر بود 

بهتر است اصلًا روزه نگیرد. 
در م��ورد مص��رف قرص ه��ای پایین آورنده 
قندخ��ون توصیه می ش��ود ک��ه قرص های 
مصرفی صبح و ظهر همزم��ان هنگام افطار و 
قرص های مصرفی شبانه پیش از سحر مصرف 
شود. مهم ترین و خطرناك ترین عارضه ای که 
بیماران دیابتی را در زم��ان روزه داری تهدید 
می کند، افت ش��دید قندخ��ون در طی روز 

)هیپوگلسیمی( است. 
این وضعیت خطرناك که با علائمی چون عرق 
کردن، احس��اس گیجی، تپ��ش قلب، لرزش 

بدن، تاری دی��د، بیحالی و در نهایت 
بیهوش شدن مشخص 

می شود درصورتی که بلافاصله با مصرف مواد 
قندی درمان نش��ود، می تواند منجر به اغما و 
حتی مرگ بیمار ش��ود. نکته مهم این اس��ت 
که در اف��رادی که دچار اف��ت قندخون مکرر 
می شوند ممکن است نخستین علامت کاهش 

سطح هوشیاری و اغما باشد.
 بیماران دیابتی که قص��د روزه گرفتن دارند 
باید حتما به پزشك مراجعه و نام داروهایی را 
که مصرف می کنند به او بگویند؛ زیرا برخی از 
این داروها که نیمه عمر طولانی داشته و مدت 
زیادی در بدن می مانند، می توانند خطر افت 

قندخون را افزایش دهند. 
ازجمل��ه ای��ن داروه��ا می ت��وان ب��ه قرص 

گلی بنکلامید اش��اره کرد. درچنین مواردی 
ممکن است پزشك متخصص اقدام به تعویض 
داروی مصرفی ک��رده و داروی دیگری را که 

مناسب تر است، جایگزین کند.

مبتلايان به ديابت در چه صورت 
بهتر است روزه نگيرند؟
بیماران دیابتی که انس��ولین 

مصرف می کنند بهتر اس��ت 
روزه نگیرند، مگر کس��انی 
که میزان انسولین مصرفی 
آنها زی��اد نبوده و طی روز 
دچ��ار اف��ت قندخ��ون 

نمی شوند.
بیماران دیابتی که سحری 

نخورده ان��د بهت��ر اس��ت 

در آن روز، روزه نگیرن��د. بیماران��ی که به هر 
دلیل قندخون ش��ان پیش از س��حر بیش��تر 
از350 میلی گرم در دس��ی لیتر باش��د بهتر 
اس��ت که اصلا روزه نگیرند. بیماران دیابتی 
که به نح��وی دچار ع��وارض مزم��ن دیابت 
بر کلیه ها، مغز، قلب، چش��م ها، دس��ت ها و 
پاها و س��ایر ارگان های بدن شده اند هر چند 
ممکن است دچار مشکل حادی نشوند، ولی 
برای پیش��گیری از پیش��رفت عوارض مزمن 
 بهتر است بدون مش��ورت پزشك متخصص

 روزه نگیرند.

هرس��ال در اس��فندماه رایزنی ها برای تعیین 
تعرفه خدمات پزشکی س��ال بعد آغاز می شود. 
تعیین تعرفه ای که همیش��ه افزایش��ی است و 
هرس��ال یک ب��ار رخ می دهد. در س��ال 93 اما 
در جریان اج��رای ط��رح تحول س��امت و با 
اصاح کتاب ارزش گذاری نس��بی خدمات، ش��ماری 
 از تعرفه های پزش��کی در ماه هش��تم س��ال افزایش

 دوباره ای داشت. 
به گفته مسوولان نظام پزشکی به طور میانگین برای 
خدمات پزشکی تعرفه ها 120 درصد رشد داشت و در 
ظاهر قرار نبود دوباره تعرفه ها افزایش یابد. اواخر سال 

گذشته، نایب رییس کمیسیون بهداشت مجلس نیز با 
تأکید بر نقش نظارتی مجلس گفته بود عاوه بر اینکه 
ارزش نس��بی خدمات پزشکی در س��ال 94 تغییری 
نخواهد ک��رد با افزای��ش غیرمعقول تعرف��ه خدمات 

سرپایی پزشکان نیز برخورد خواهد شد. 
با این وجود رش��د 15درصدی تعرفه ها اباغ شد و به 
تازگی سازمان نظام پزشکی نسبت به میزان افزایش 
تعرفه های پزش��کان اعتراض کرده است با این دلیل 
که  تعرفه های اعام ش��ده توس��ط دولت، تعرفه ای 
نبود که در جلسه ش��ورای عالی سامت مصوب شده 
 است. به گفته عضو هیأت مدیره نظام پزشکي اصفهان،

 تعرفه های پزشکی، در شورای عالی سامت کشور با 
حضور نظام پزشکی، مصوب شد اما در نهایت دولت آن 
را تعدیل و اباغ کرد. مسعود جوانبخت با تاکید بر این 
نکته که تعرفه های اباغی توسط دولت، قانونی بوده 
و پزشکان ملزم به اجرای آن هستند، تصریح می کند 
که تنها مشکلی که با رشد تعرفه ها در بخش سرپایی 
می افتد، پوش��ش 70درصد تعرفه بخش دولتی است 
و بنابراین پزش��کان و حوزه درمان سرپایی مجبور به 
افزایش فرانش��یز دریافتی از بیمار می ش��وند و بدین 

ترتیب پرداخت از جیب بیمار افزایش می یابد.
در این میان س��خنان دیگری همانند نارضایتی وزیر 

بهداش��ت از نحوه نظارت نظام پزشکی براجرای طرح 
تحول درم��ان، زیرمیزی و تعرفه ها نیز مطرح ش��ده 

که خود باعث حاش��یه های بسیار در 
حوزه درم��ان، تغییر سیاس��ت تعرفه 
 گ��ذاری و نح��وه نظ��ارت ب��ر اجرای 

تعرفه های اباغی شده است.

   از اعتراض تا تغییر سیاس�ت 
تعرفه گذاری

 رییس مجمع عمومی س��ازمان نظام 
پزش��کی، پزش��کان عمومی و نسخه 
نویس را از گروه های پزشکی خواند که 
در جری��ان تعرفه گذاری های خدمات 

پزشکی امسال بسیار متضرر شده اند.
سال پیش با آغاز طرح تحول سامت، 
وزارت بهداش��ت اعام کرد با کاهش 
هزینه های بس��تری مردم و تس��هیل 
دسترس��ی به تجهیزات پزش��کی در 

بیمارستان های دولتی، وضعیت درمانی مردم بهبود 
خواهد یافت.

با اجرای گام س��وم طرح تحول؛ یعن��ی اجرای کتاب 
تعرفه های پزش��کی اما و اگرها شروع و تنور منتقدان 
داغ شد. دکتر زالی رییس س��ازمان نظام پزشکی در 
آبان 1393 اعام می کن��د که  با اج��رای این کتاب 
پرداخت ه��ر وجهی در مطب برای خدمات بس��تری 
غیر قانونی است و موجب صدور کیفر خواست در نظام 
پزش��کی خواهد بود و خود جامعه پزشکی صیانت از 

خود را عهده دار می شود.

   صدای اعتراض وزیر بهداشت
اجرای کت��اب تعرفه ه��ا ادام��ه یاف��ت و هرچند در 

بسیاری از شهرها تخلف پزشکان کاهش یافت اما در 
کانشهرهای بزرگ تنها شیوه پرداخت زیرمیزی تغییر 

کرد و به رو میزی تبدیل شد.
ای��ن روی��ه تاجای��ی ادامه یاف��ت  که 
وزیر بهداش��ت چندی پیش استمرار 
این پدی��ده را تایی��د می کن��د و می 
گوی��د: » ی��ک س��ری رفتاره��ای 
نادرس��ت وج��ود دارد ک��ه، انگش��ت 
ش��مار نیس��ت. من پیش از اینکه این 
 مس��وولیت را به عه��ده بگی��رم، فکر
  می ک��ردم ک��ه در چند نف��ر خاصه

 می ش��ود ام��ا ب��ه دلی��ل تصمیمات 
غلطی که مسوولان گرفتند یک سری 
رفتارهای نادرس��ت ایجاد ش��د. اما ما 
نباید جایی که به حقوق مردم مرتبط 
است کوتاه بیاییم و من مصمم هستم 
که در موضوع تعرفه ها نهایت س��خت 

گیری بشود.«
این سخن وزیر بهداشت درباره سخت گیری بر اجرای 
تعرفه ها و حذف زیر میزی در راستای وظیفه ای بود 
که زمستان سال گذشته به نظام پزشکی ارجاع شده و 
آن موضوع نظارت بر تعرفه های اباغی توسط سازمان 

نظام پزشکی است.
در عین حال با  عدم اباغ تعرفه هایی که سال گذشته 
در شورای عالی سامت مصوب شده بود، اخباری در 
رسانه ها مبنی بر تغییر سیاست تعرفه گذاری و ارجاع 

این وظیفه به دولت درج شد. 
البته س��خنان وزیر بهداشت این س��خن را تایید کرد 
وقتی که گفت:»وزیر بهداش��ت هم معتقد است جای 
درست تعرفه گذاری س��ازمان نظام پزشکی است اما 
این سازمان به درستی از اختیاراتش بهره نگرفته است. 

رییس س��تاد دیه اس��تان اصفهان با اش��اره به افزایش 100 درص��دی زندانیان 
جرایم غیر عمد و مالی در اس��تان اصفه��ان گفت: در حال حاض��ر ۸00 زندانی 
 نیازمند جرایم غیر عمد ب��ا نیاز به اعتب��ار 50 میلیارد تومان��ی در انتظار کمک

 خیران هستند.
احسانی با تاکید بر این نکته که  زندانیان جرایم غیر عمد 4 درصد از کل زندانیان 
استان را تشکیل می دهند، افزود: از ابتدای سال جاری تاکنون 4۶ نفر از زندانیان 

جرایم غیر عمد با اعتبار سه میلیارد و 200 میلیون تومان از بند رهایی یافته اند.
وی با بیان اینکه در س��ال گذش��ته 715 زندانی جرایم غیر نقد اس��تان با کمک 
فعالان در این عرصه آزاد شده اند، افزود: تعداد زندانیان آزاد شده استان اصفهان 
۸ درصد از کل آزادی های  کشور را ش��امل می شود که با اعتبار 5۶ میلیارد تومان 

آزاد شده اند.
رییس س��تاد دیه اس��تان اصفهان اضافه کرد: تعداد زندانیان جرایم غیر عمد در 
زندان های استان اصفهان ناچیز است اما میزان بدهی آنها بسیار زیاد است و از این 
رو آزادی این افراد با کمک 400 خیریه استان، شرکت فولاد مبارکه، کمک های 
ستاد دیه، تس��هیات بانکی و گذش��ت اولیای دم که خود این افراد به نوعی خیر 

هستند، تامین می شود.

احسانی با اشاره به رتبه اس��تان در آزادی زندانیان جرایم غیر عمد گفت: استان 
اصفهان در این خصوص رتب��ه دوم و در میزان کمک به زندانی��ان رتبه اول را به 
خود اختصاص داده اس��ت. وی افزود: در سال 93 گذشت ش��اکیان برای آزادی 
 زندانی��ان 20 میلیارد تومان بوده اس��ت که حدود 30 درصد از ای��ن اعتبارات را 
شامل می شود. به گفته احسانی، زندانیان جرایم غیر عمد استان در سال گذشته با 
استفاده از کمک پنج میلیارد تومانی باعوض خیران استان، کمک هفت میلیارد 

تومانی باعوض ستاد دیه و ما بقی از محل تسهیات بانکی بند »ب« تبصره 17 
قانون بودجه سال 93 و از محل تسهیات صندوق تامین خسارت های بدنی تامین 

شده است.
رییس ستاد دیه استان اصفهان با اشاره به آزادی 22 زندانی زن در سال گذشته نیز 
ابراز داشت: 1۸ نفر از این مددجویان به دلیل جرایم مالی و چهار نفر به دلیل دیه 
راهی زندان شده  بودند که با کمک یک میلیارد و 300 میلیون تومانی از بند رهایی 
یافتند. احسانی از برپایی 15 جشن گلریزان در سراسر استان خبرداد.گفتنی است 
نمایشگاه و فروشگاه آثار هنری اهدایی خیران و نیکوکاران اصفهان برای کمک به 
آزادی زندانیان جرایم غیر عمد استان اصفهان است که از 9 الی 14 تیرماه در تالار 

فرشچیان برگزار خواهد شد.

رییس پلیس راهنمایی و رانندگی استان:
440خودروی لوکس اعمال قانون 

شدند
رئیس پلیس راهنمایي ورانندگي اس��تان اصفه��ان از اعمال قانون 
44۸ دستگاه خودرو متخلف در اجراي طرح مقابله با دور دور کردن 
خودروهاي لوکس خب��ر داد. این مق��ام انتظامي ادام��ه داد: تعداد 
45 دستگاه خودروي متخلف لوکس نیز توسط ماموران راهنمایي 
ورانندگي  توقیف وروانه پارکینگ شدند.سرهنگ غامی با اعام این 
خبر گفت:در راستاي اجراي منویات مقام معظم رهبري  در خصوص 
برخورد با رانندگان سرمست غرور که امنیت رواني شهر را بر هم مي 
زنند،طرح مقابله با دور دور کردن خودرو هاي لوکس وگرانقیمت در 

سه هفته اول خردادماه سال جاري در اصفهان به اجرا گذاشته شد.
وی افزود: در این طرح  باتاش وکوش��ش  ب��ي وقفه ماموران پلیس 
راهنمایي ورانندگي مرکز استان  درمحدوده زماني مذکور خودروهای 

لوکس متخلف اعمال قانون شدند.

خبر
اعتراض پزشکان به تعرفه های درمان 94؛؟؟؟

قفل حوزه درمان با پزشک خانواده باز می شود

ش��ماره 2399  س��ه ش��نبه  2 تی��ر 1394 0 1i s f a h a n z i b a . i r ج����ام����ع����ه

800 زندانی د رانتظار کمک خیران
رشد 100درصدی زندانیان جرایم غیر عمد در اصفهان؛

یادداشت

اولین سایت مجاز همسان گزینی 
کشور افتتاح شد

بالاخره اولین و مهمترین اقدام قابل ارائه ی وزارت ورزش و جوانان در 
زمینه ازدواج جوانان انجام و سایت همسان گزینی که یکی از اهدافش 
تس��هیل امر ازدواج و پیدا کردن هم کفو برای جوانان است، به طور 
رسمی افتتاح ش��د. معاونت جوانان وزارت ورزش و جوانان به عنوان 
بزرگترین متولی امور جوان در کشور از دو س��ال پیش دست به راه 
اندازی پایگاهی مجاز برای از بین بردن مشکل انتخاب فرد مناسب 
برای ازدواج زد و بالاخره هفته گذشته سایت همسان گزینی که به 

عنوان اولین سایت مجاز در این زمینه فعالیت می کند، افتتاح شد.
فردی که متقاضی ثبت نام در سامانه همسان گزینی است، می بایست 
قبل از هر کاری مرامنامه و قوانین ثبت نام را بخواند و تایید کند. بند 
اول این مرامنامه اشاره به این موضوع دارد که حتما حتما می بایست 
خانواده در جریان ثبت نام قرار گرفته باشند. عاوه بر این، در مرامنامه 
توضیح داده شده که سایت تنها وظیفه ی معرفی را به عهده می گیرد 
و از خانواده ها می خواهد تا خودشان تحقیقات لازم را انجام دهند.از 
بندهای دیگر این مرامنامه می توان به رایگان بودن خدمات ارائه شده 
و این که سامانه فقط به مجردها خدمت می کند .همچنین در قوانین 
آمده که اگر دختر و پسر با یکدیگر ماقات داشتند ، عدم پسند را طی 
تماسی همراه با آرزوی خوشبختی برای طرف مقابل به او اطاع دهند 
و اگر همدیگر را پسندیدند، بعد از چهار پنج جلسه به یکی از مراکز 
مشاوره ای که خود س��امانه به آن ها معرفی می کند برای مشورت 
بیشتر مراجعه کنند.مرحله اول بعد از تایید مرامنامه، ثبت اطاعات 
فردی اس��ت. ثبت وضعیت قد و وزن و رنگ پوست و چشم، در کنار 
گرفتن اطاعاتی درباره معلولیت یا بیماری خاص��ی که فرد دارد و.. 
در این مرحله پرسیده می شود.بحث تحصیات و وضعیت اقتصادی 

وزیر بهداشت 
هم معتقد است 

جای درست 
تعرفه گذاری 
سازمان نظام 
پزشکی است 
اما این سازمان 
به درستی از 

اختیاراتش بهره 
نگرفته است
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اطلاعیه منطقه دو شهرداری اصفهان

اطلاعیه منطقه  دوازده شهرداری اصفهان 

)نوبت اول(

روابــــط عــمومی مـــنطقه 2 شهــــرداری اصــــفهان 

روابــــط عــمومی مـــنطقه 12 شهــــرداری اصــــفهان 

آگهی مناقصه 94/38

ــان  ــه ـــان اصــف ـــت شــرکــت مـــخـــابـــرات اس

ش�رکت مخابرات اس�تان اصفهان در نظر دارد نگهداری شبکه کابل و هوایی 
مرکز تلفن منطقه شرق اصفهان گروه یک )شامل مراکز شهید بهشتی، ولیعصر 
و ش�هید مدرس( ب�ا ب�رآورد 11/200/000/000 ریال )یازده میلیارد و دویس�ت 
میلیون ریال( و با س�پرده ش�رکت در مناقصه به مبلغ 416/000/000 ریال را به 

صورت مناقصه یک مرحله ای به پیمانکار واگذار نماید. 
لذا از کلیه اشخاص حقیقی و حقوقی واجد شرایط که دارای گواهینامه صلاحیت 
ایمنی پیمانکاری و تاییدیه صلاحیت از اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی در 

کد فعالیت مربوطه می باشند، دعوت بعمل می آید. 
از تاریخ 94/4/1 لغایت 94/4/10 جهت دریافت استعلام ارزیابی و اسناد مناقصه 
با در دس�ت داش�تن فیش واریزی به مبلغ 50/000 ریال به حساب جاری شماره 
1640740762 بانک ملت )شناس�ه واریزی 13000801127192( به این ش�رکت 
واقع در خیابان چهارباغ بالا س�اختمان ش�ماره 2 اتاق 216 مدیریت تدارکات و 
جهت کسب اطلاعات بیشتر به آدرس سایت اینترنتی شرکت WWW.TCE.ir و 
یا WWW.TCI.IR مراجعه و یا با ش�ماره تلفن 36660141 تماس حاصل نمایند 
متقاضیان حداکثر تا دو هفته پس از آخرین مهلت دریافت اسناد فرصت دارند 
پاکت های تکمیل ش�ده را بهمراه س�ایر مدارک لازم به دبیرخانه س�اختمان 
شماره یک مخابرات استان اصفهان واقع در خیابان چهارباغ بالا تحویل و رسید 

دریافت نمایند. 
توضیح اینکه: 

1-آخرین مهلت تحویل پاکت ها و تاریخ بازگشایی آنها برابر اطلاعات مندرج 
در اسناد مناقصه می باشد.

2-س�پرده ش�رکت در مناقصه می ت�وا ند ضمانتنامه بانک�ی و یا چک بانکی 
تضمینی باشد. 

3-پاکت پیشنهاد قیمت آن دسته از مناقصه گرانی بازگشایی می شود که در 
کمیته فنی و بازرگانی امتیاز لازم را کسب کرده باشند. 

4-ارجاع کار به شرکت های ایرانی و یا مشارکت شرکت های ایرانی – خارجی 
صرفا به ش�رط داش�تن حداقل 51 درصد سهم ارزش�ی کار برای طرف ایرانی 

میسر خواهد بود.

نظر به اینکه بخش�ی از یک قطعه زمین کشاورزی به پلاک ثبتی 411/602 بخش 16 
ثبت اصفهان متعلق به آقای رس�ول حسین زاده و شرکاء واقع در میدان استقلال، 
حدفاصل خیابان امین آباد و خیابان محمود آباد در طرح رینگ چهارم، میدان استقلال 
و میدان محمود آباد و امین آباد قرار دارد و این طرح از اولویت اجرایی برخوردار 
می باش�د،  لذا برابر تبصره 4 ماده واحده قانونی نحوه تقویم ابنیه، املاک و اراضی 
مورد نیاز ش�هرداری مص�وب 28 آبان 1370  به مالک و ی�ا مالکین ابلاغ می گردد 
حداکثر ظرف مدت یکماه نسبت به معرفی یک نفر کارشناس به عنوان منتخب و 
پنج نفر کارشناس به عنوان مرضی الطرفین به شهرداری منطقه 12 واقع در خیابان 

امام خمینی، انتهای مشیرالدوله شرقی مقابل پارک امیرکبیر اقدام نماید. 
شایان ذکر است که کارشناسان می بایست متخصص در رشته کشاورزی و ظرف 

مهلت تعیین شده معرفی  می گردند.
بدیهی است در صورت عدم معرفی کارشناسان برابر مقررات اقدام خواهد شد.

نظر به اینکه قسمتی از منزل مسکونی شما به پلاک ثبتی 35/1539 بخش 14 ثبت اصفهان 
متعلق به آقای کریم عباس�ی ولدانی واقع در خیابان ش�هیدان غربی، خیابان ملت ولدان، 
نبش کوچه بیژن احمدی در  مسیر طرح خیابان ملت ولدان قرار دارد و علیرغم شرکت 
نامبردگان در جلس�ات کمیس�یون معوض تاکنون توافقی حاصل نگردیده لذا با توجه به 
ضرورت اجرای طرح و برابر تبصره 4 ماده واحده قانون نحوه تقویم ابنیه و املاک و اراضی 
مورد نیاز شهرداری مصوب 28 آبان 1370، بدینوسیله به نامبرده و کلیه مدعیان احتمالی 
ابلاغ می گردد حداکثر ظرف مدت یکماه از تاریخ نشر این آگهی نسبت به معرفی یک 
نفر کارشناس به عنوان معتمد و 5 نفر کارشناس به عنوان مرضی الطرفین به شهرداری 

منطقه  دو واقع در خیابان شهیدان غربی اقدام نماید. 
لازم به ذکر اس�ت که کارشناس�ان می بایس�ت جزء کارشناسان رس�می دادگستری و 
متخصص در رش�ته راه و ساختمان بوده و در مهلت قانونی تعیین شده معرفی گردند. 

بدیهی است در صورت عدم معرفی کارشناسان برابر مقررات اقدام خواهد شد.

)نوبت  دوم(

سبک زندگی تان را    اصـــــــــلاح کـنـیـد !
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نماین��دگان ات��اق بازرگانی،صنایع،مع��ادن و 
کش��اورزی اصفهان  در س��الن اجتماعات اتاق 
اصفه��ان با حض��ور هفت��اد خبرنگار،عکاس و 

نمایندگان  رسانه های گروهی برگزار شد.
رییس اتاق اصفهان با اش��اره به اینکه همکاری 
شهرداری و اتاق اصفهان می تواند به پویایی اقتصاد این 
شهر کمک کند تاکید کرد: مطمئنا برای تقویت اقتصاد 
اصفهان این دو نهاد باید در کن��ار هم قرار گیرند، زیرا 
اصفهان با تعدادی از شهرهای مهم جهان خواهرخوانده 
 است و همکاری شهرداری و اتاق اصفهان می تواند به 
به��ره ب��رداری از قرارداده��ای اصفهان با ش��هرهای 

خواهرخوانده کمک کند.
س��هل آبادی ادامه داد: پیش بینی ما این اس��ت که با 
انتخاب دکترجمالی نژاد به عنوان ش��هردار اصفهان، 
ارتباط بین ش��هرداری با اتاق اصفهان تقویت خواهد 

شد. 

  افق تازه ای پیش روی اقتصاد استان است
س��ید عبدالوهاب س��هل آبادی، رییس اتاق اصفهان 
در این نشس��ت با  بیان اینکه خبرن��گاران می توانند 
مش��اوران مناس��بی برای اتاق بازرگانی باشند، اظهار 
کرد: اتاق برای همه است و همه باید برای نجات اقتصاد 
کشور که مهم ترین مشکل امروز جامعه محسوب می 

شود، کمک کنیم.
وی توجه به تشکل های استان و هماهنگ کردن آنها 
را از برنامه های مهم اتاق بازرگانی  اصفهان ذکر کرد و 
افزود: نباید انتظار کار اجرایی از اتاق داشته باشیم، اتاق 
در همه جا نظر مشورتی داشته و باید به جای فاصله ها 
سعی کنیم نزدیک تر شویم تا بتوانیم به انتظارات مردم 

جامه عمل بپوشانیم.
سهل آبادی با  اشاره به حضور جوانان و بانوان در اتاق 
بازرگانی  تصریح کرد: در حال حاضر بیش از 40 درصد 
اعضای اتاق را افراد زیر 40 سال تشکیل می دهند ، در 
این راستا قرار بر این شده باید 30 درصد از اعضای تمام 

کمیسیون ها را جوانان و بانوان تشکیل دهند.
سهل آبادی پیرامون تش��کیل معاونت گردشگری در 
اتاق بازرگانی استان اصفهان خاطرنشان کرد: اصفهان 
یک��ی از ظرفیت های مهم در گردش��گری به ش��مار 
می رود و اتاق نیز این موض��وع را با جدیت دنبال می 
کند و در همین راس��تا تش��کیل معاونت گردشگری 
 را همراه با کمیس��یون گردش��گری در دس��تور کار 

قرار داده  ایم.
سهل آبادی با اش��اره به مالیات س��نگین اصفهان در 

سال جاری و ایجاد س��رمایه گریزی در استان اظهار 
کرد: برخی مطالب تنه��ا مختص اصفهان نبوده، بلکه 
می��زان مش��کلات واحده��ای صنعتی اس��تان های 
 دیگر مانن��د آذربایجان ش��رقی به مراتب بیش��تر از

 اصفهان است.
وی پیرامون مشکلات صنایع معدنی و معادن استان 
خاطرنشان کرد: معادن اس��تان با مشکلاتی همچون 
آب، ب��رق، راه  مواجه هس��تند و برطرف ک��ردن این 
مش��کلات از عهده بهره بردار بر نمی آید.رییس اتاق  
اصفهان در ادامه گفت: متاسفانه اکثر افراد تنها معادن 
بزرگ را می بینند در صورتی که بی��ش از 90 درصد 
معادن اس��تان کوچک هس��تند و این معادن نیز باید 

مورد ملاحظه قرار بگیرد.
س��هل آبادی افزود: ماش��ین آلات ب��ه روز در معادن 
بس��یار گران قیمت هس��تند و س��رمایه اولیه در این 
صنعت بسیار هزینه بر است، باید اعتراف کرد که بهره 
برداران از معادن تحمل این همه مشکلات را ندارند و 
متاسفانه در سال گذشته بسیاری از معادن استان رو 

به تعطیلی رفتند.

 دولت قانون تسهیل نرخ ارز را  اجرا کند
مصطفی رناس��ی، نایب رییس اتاق اصفه��ان در این 
نشس��ت گفت: واردات محص��ولات خارجی به داخل 

کشور، تمام صنعت کشور را تهدید می کند.
وی  نقش رسانه ها را در جامعه بسیار اثرگذار دانست 
 و اظه��ار کرد: رس��انه ها ب��دون هزین��ه و دریافتی از 
سازمان های کشور، بهترین نظارت و بازرسی را انجام 
می دهند و تنها کافی است به اصحاب رسانه میدان داده 
شود که در دوره جدید اتاق بازرگانی، فضا برای حضور و 

فعالیت اصحاب رسانه به وجود آمده است.
نایب ریی��س اتاق اصفهان تصریح ک��رد:  طبق برنامه 
پنجم قانون پیش بینی شده که دولت موظف است تا 
قیمت ارز را به اندازه ما به التفاوت تورم داخلی از تورم 
کشور هدف تسهیل کند. اتاق بازرگانی می خواهد که 
دولت این قانون )تس��هیل نرخ ارز( را اجرا کند تا حق 

تولیدکنندگان پایمال نشود.

  صنعت فولاد در شرایط سختی به سر می برد
بهرام س��بحانی، عضو هیات نمایندگان اتاق اصفهان 
وضعیت فولاد کشور را نامطلوب ارزیابی کرد و گفت: 
واردات فولاد از کشورهای دیگر با قیمتی ارزان و رکود 
موجود در عرصه ساخت و س��از باعث بروز مشکلات 

متعددی برای صنعت فولاد کشور شده است.
وی با اش��اره به اینکه قیمت های فولاد جهانی به طرز 

چش��مگیری کاهش یافته اس��ت گفت: خوشبختانه 
دولت در ماه های گذشته به میزان 15 درصد بر تعرفه 
واردات خودرو اضافه کرده که این میزان در ش��رایط 
فعلی کافی نبوده و از دولت انتظار داریم تعرفه واردات 

فولاد را افزایش دهد.
مدیرعامل مجتمع فولاد مبارکه اصفه��ان در ادامه با 
اشاره به اینکه ایران در منطقه خشک آب و هوایی بوده 
و مصرف بهینه آب در همه حوزه ها ضروری است، ادامه 
داد: براساس آمار وزارت نیرو بیش از 93 درصد از آب 
موجود در کش��ور در حوزه کشاورزی مصرف می شود 
و اگر در ای��ن حوزه به می��زان 10 درصد صرفه جویی 
کنیم تمام مشکلات ناشی از کم آبی در کشور مرتفع 

می شود.
عضو هیات نمایندگان اتاق در  ادامه گفت: تنها س��ه 
درصد از آب های کشور در صنعت استفاده می شود و 
این سخن باطلی است که گفته می شود صنعت فولاد 
در مصرف آب زیاده روی می کند.سبحانی اضافه کرد: 
ش��رکت فولاد مبارکه تنها یک درصد از آب رودخانه 
زاینده رود را مصرف می کند ک��ه همین میزان نیز در 
سال های گذشته به طرز چش��م گیری کاهش یافته، 
به گونه ای که از س��ال 1370 تاکنون این شرکت در 
مصرف آب ب��ه میزان 67 درصد صرفه جویی داش��ته 
و از پس��اب های آب نیز اس��تفاده بهینه می نماید.وی 
همچنین به مبحث واردات فولاد اش��اره کرد و گفت: 
اگر قرار است صنعت فولاد در کشور آسیب ببیند فولاد 
مبارکه آخرین شرکت خواهد بود، چون این کارخانه 
قدرت مانور زیادی دارد و می تواند در تولید محصولات 
خود تنوع ایج��اد کند، ولی با این رویه ش��رکت هایی 
همچون ذوب آهن، فولاد خوزستان و یزد و خراسان و 

ده ها شهر دیگر دچار آسیب می شوند.
مدیرعامل مجتمع فولاد مبارکه در ادامه گفت: در حال 
حاضر 3 هزار و 300 ش��رکت بالادستی محصولات و 
خدمات مورد نیاز این مجتمع را تولید می کنند و علاوه 
بر این یک هزار ش��رکت نیز به صورت پایین دستی از 

خدمات آن برخوردار می شوند.
وی خاطر نشان کرد:  درست است که راه معاش عده 
زیادی در واردات و صادرات فولاد است، اما باید به این 
نکته توجه داش��ت که نقش کارخانه های مادر در این 
زمینه چیست و علاوه بر این اتاق بازرگانی باید تلاش 

کند اجحافی به تولیدکنندگان روا داشته نشود.
سبحانی به مشکلات ناشی از بهره بسیار زیاد وام های 
بانکی و همچنین تورم بالای کشور اشاره کرد و گفت: 
در وضعیت فعلی تولید در کش��ور با مشکلات جدی 

مواجه است.

وی با اعلام این خبر که تمام واحدهای صرافی کشور از 
نیمه دوم سال به صورت مجازی فعالیت می کنند گفت: 
هم افزایی و همکاری افراد داخل تشکیلات اتاق نقش 

مهی در توسعه و پیشرفت شهرها دارد.

  فرهنگ مطالبه گری در جامعه شیوع پیدا 
کند

همچنین مرتضی بیشه دیگر عضو هیات نمایندگان 
اتاق بازرگانی اس��تان اصفهان در جمع خبرنگاران، با 
بیان اینکه باید فرهنگ مطالبه گری در جامعه شیوع 
 پیدا کند، اظهار کرد: حدود 60 کمیته در زیرمجموعه 
کمیسیون های اتاق بازرگانی استان اصفهان تشکیل 
ش��ده اس��ت باید در این کمیته ها و کمیس��یون ها 
راهکارهایی پیدا شود تا اتاق بتواند در توسعه مباحث 

اقتصادی به دولتمردان کمک و یاری برساند.
وی افزود: اتاق بازرگانی اس��تان اصفهان یک ساختار 
سنتی و قدیمی داش��ت که در دوره جدید یک اتفاق 
تازه در آن افتاده و کمیسیون ها و کمیته ها گسترش 

زیادی داشته اند.

  30 درص�د  اعض�ای کمیس�یون ه�ای
 اتاق را جوانان تشکیل می دهند

امیر کشانی، دیگر عضو هیات نمایندگان اتاق اصفهان 
در این نشس��ت گفت: جوانان به جای علاقه مندی به 

استخدام، تشویق به کارآفرینی شوند.
وی اظهار کرد: رس��انه ه��ا با فرهنگ کس��ب و کار و 
توسعه زیرساختی کش��ور عجین هستند. همچنین 
افزایش نگرش مثبت به کس��ب و کار می تواند توسط 
رسانه ها انجام شود و اگر اتاق بازرگانی نگرش مثبت 
به کس��ب و کار را در این چهار س��ال انجام دهد، قدم 
موثری را برداشته است و رس��انه ها می توانند این امر 

را تسهیل کنند.
وی به حضور جوانان در اتاق بازرگانی استان اصفهان 
اشاره کرد و افزود: اتاق بازرگانی استان اصفهان، اعضای 
جوانی دارد. بحث این بود که مانند برخی از کشورهای 
دیگر، کمیسیونی مستقل به نام جوانان در اتاق وجود 
داشته باش��د، اما در نهایت در جلس��ات کارشناسی و 
هیات رییسه تصمیم بر این شد که 30 درصد از اعضای 

هر کمیسیون از جوانان باشند.
عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی اس��تان اصفهان 
 با بی��ان اینکه جوان��ان در کمیس��یون ها ب��ه عنوان 
پشتوانه ای برای فعالان اقتصادی محسوب می شوند، 
ادامه داد: همچنین در راستای توجه به جوانان و بانوان، 
تشکیل معاونت جوانان و معاونت بانوان در ذیل ریاست 
ات��اق بازرگانی اس��تان اصفهان برای ایجاد تس��هیل 
 فضای کس��ب و کار های کوچک نیز در اتاق اصفهان

 ایجاد شده است.
کش��انی، یکی از اهداف اتاق را ورود فارغ التحصیلان 
به فضای کس��ب و کار دانس��ت و اضافه ک��رد: تلاش 
 اتاق در دوره جدید این گونه است که جوانان به جای 
علاقه مندی به استخدام تشویق به کارآفرینی شوند که 
طرح امید نمونه بسیار خوبی از این موضوع بوده است.

وی خاطر نشان کرد: درجهت ایجاد سابقه برای جوانان 
جویای کار، تصمیم بر این اس��ت که ات��اق بازرگانی 

جوانان را به صنایع معرفی کند.

  بهبود فضای کسب و کار در دستور کار اتاق 
اصفهان است

زهرا اخوان نسب تنها عضو بانوی عضو هیات نمایندگان 
اتاق اصفهان در این نشست گفت: امیدواریم در دوره 
جدید اتاق بازرگانی با مشارکت تمام فعالان اقتصادی 
بتوانیم در جهت تسهیل فضای کسب و کار قدم های 

موثری را برداریم.
وی با اشاره به اعمال اقتصاد مقاومتی در فعالیت های 
اتاق بازرگانی استان اصفهان، افزود: اقتصاد مقاومتی؛ 
یعنی با تمام قوا در برابر محدودیت های ایجاد شده قرار 
بگیریم و با آن مقابله کنیم و نقاط ضعف را به نقاط قوت 
 تبدیل کنیم. در این راستا بهبود فضای کسب و کار در 

دستور کار اتاق بازرگانی قرار گرفته است.
عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی اس��تان اصفهان 
ادام��ه داد: ایجاد همگرای��ی و هم افزای��ی میان تمام 
بازوهای اجرایی در استان در جهت بهبود فضای کسب 
و کار نیز از دیگر وظایف و مس��وولیت های مهم اتاق 

بازرگانی به شمار می آید.
اخوان نسب به مشکلات موجود در کمبود آب در بخش 
کشاورزی پرداخت و خاطرنشان کرد: باید برای برطرف 
ش��دن مش��کلات مربوط به کم آبی، از سیستم های 
 نوین آبیاری در کشاورزی استفاده کرد. البته موضوع 
پیاده سازی سیستم های نوین آبیاری در کشاورزی، 
 هزینه بر اس��ت و به همی��ن دلیل کش��اورزان نیاز به 

حمایت هایی در این زمینه دارند.
همچنین اخوان نسب نیز در ادامه این نشست اظهار 
کرد: امیدواریم در دوره جدید اتاق بازرگانی با مشارکت 
تمام فعالان اقتصادی بتوانیم در راستای تسهیل فضای 

کسب و کار قدم های موثری برداریم.

  بحران بی آبی اصفهان ناش�ی از مصرف بی 
رویه منابع طبیعی است

حمیدرض��ا قلمکاری، عض��و هیات نماین��دگان اتاق 
بازرگانی اصفهان در این نشست گفت: متاسفانه مصرف 
بی رویه از منابع طبیعی اصفه��ان را به بحران کم آبی 

کشانده است.
وی با اش��اره به اینکه اصحاب رسانه در جوامع توسعه 
یافته می توانند با آزادی عمل در این حوزه پاسخگوی 
سوالات باشند، اظهار داشت: متاسفانه امروز در بحران 
آب قرار داریم و باید مسایل را ریشه یابی کنیم و با تغییر 

رویکرد می توان بسیاری از مسائل را حل کنیم.
وی بیان داش��ت: متاس��فانه مصرف بی رویه از منابع 

طبیعی اصفهان را به بحران کم آبی رسانده است.
عضو هیات نمایندگان ات��اق بازرگانی اصفهان تاکید 
کرد: اگر بخواهیم به سمت توس��عه کشاورزی پیش 

رویم باید به فراصنعتی شدن حرکت کنیم.
وی امنیت غذای��ی را منوط به بررس��ی زنجیره غذا از 
مزرعه تا سفره دانست و گفت: برای پرداختن به سلامت 
و امنیت غذا به زیر ساخت در این زمینه نیاز است؛ چرا 
 که پرداختن به موضوع سلامت و امنیت غذا ضرورتی 
انکار ناپذیر است.قلمکاری با تاکید بر این که کشاورزی 
مادر تمام  صنایع است، بیان داشت: توسعه کشاورزی 
بدون حرکت به سوی فراصنعتی شدن ممکن نیست 
و برای فرا صنعتی شدن باید اعتماد بازار مصرف را به 

دست آورد.
وی در ادامه با اشاره به بررس��ی آیین نامه های جدید 
مصوب اتاق و قانون 29 ماده ای فضای کس��ب و کار، 
افزود: مس��یر تکاملی اتاق بازرگانی ترس��یم شده، اما 
اکنون در ابتدای راه هس��تیم و برای ادامه حرکت در 
این مس��یر به یک فرصت برای بازمهندس��ی ساختار 

کمیسیون ها نیاز داریم.

  س�ند راهب�ردی هن�وز به تصوی�ب هیات 
نمایندگان اتاق نرسیده است

محمد گوهریان، دبیر کل اتاق اصفه��ان درباره نبود 
برخی موضوعات مهم اس��تانی در سند راهبردی اتاق 
نیز اظهار داشت: این س��ند برای دوره جدید طراحی 
و تدوین ش��ده است و بس��یاری موارد که پیش از این 
در اتاق مد نظر قرار گرفته است را در سند به آن اشاره 
ای نکرده ایم، اما این بدان معنا نیست که موضوعاتی 
مانند آب استان که در دوره گذشته هم اقدامات خوبی 
درباره آن در ات��اق انجام گرفته اس��ت در دوره جدید 

حذف شوند.
وی یکی از مهم ترین انتقادات وارد به سند راهبردی 
را نبود شاخص عنوان کرد و تضویح داد: شاید شاخص 
علمی خاصی بنابر رویکرد نگارشی سند در آن لحاظ 
نشده باشد، اما این سند برای سال نخست بیش از 52 
اقدام عملیاتی را برنامه ریزی کرده اس��ت که همین 
52 طرح اجرایی می تواند شاخص خوبی برای ارزیابی 

عملکرد اتاق در سال نخست باشد.

بانک مرکزی برای رفع نیازهای مراجع قضایی، پژوهش��گران، مجامع علمی و سایر 
استفاده کنندگان آمار این بانک، نرخ تورم خرداد ماه را اعلام کرد.

بانک مرکزی اعلام کرد: گرچه حسب ماده 54 قانون برنامه پنج ساله پنجم توسعه، 
مرکز آمار ایران به عنوان مرجع رسمی انتشار آمار در کشور، اخیرا آمار نرخ تورم در 
مناطق ش��هری ایران در خردادماه 1394 را منتش��ر کرده، بانک مرکزی جمهوری 
اسلامی ایران نیز در چارچوب بند "ج" ماده  یادشده و در ادامه روند گذشته، نرخ تورم 

کالاها و خدمات مصرفی در خردادماه 1394 را محاسبه کرده است. 

این گزارش می افزاید: به منظور پاس��خگویی به نیازهای محاک��م و مراجع قضایی 
و استفاده پژوهش��گران و مجامع علمی و کارشناسی و سایر اس��تفاده کنندگان از 
آمار بانک مرکزی، خلاصه نتایج به  دس��ت آمده از ش��اخص بهای کالاها و خدمات 
 مصرفی در مناطق شهری ایران براس��اس سال پایه 100=1390 به شرح ذیل اعلام 
می ش��ود: ش��اخص به��ای کالاه��ا و خدم��ات مصرف��ی در مناطق ش��هری ایران 
 در خردادم��اه 1394 ب��ه عدد 225.5 رس��ید که نس��بت ب��ه ماه قب��ل1.7 درصد

افزایش یافت.

رییس سازمان چای کش��ور به صاحبان کارخانه های چای سازی هشدار داد طلب 
چایکاران را حداکثر تا پس فردا ششم تیر پرداخت کنند.

محمد ولی روزبهان، رییس سازمان چای کشور افزود : این پول به حساب آن دسته 
 از چایکارانی واریز می شود که صاحبان کارخانه های چای سازی خریدار ، سهمشان 
 را از به��ای برگ س��بز چ��ای خریداری ش��ده به حس��اب س��ازمان چای کش��ور 

واریز کرده باشند.
روزبهان با اشاره به اینکه 67 درصد بهای برگ س��بز چای را دولت و33 درصد بقیه 

را صاحبان کارخانه های چایس��ازی پرداخت می کنند اظهار داشت : صاحبان 20 
کارخانه از 146 کارخانه چای س��ازی گیلان و مازن��دران تاکنون بدهی30 میلیارد 

ریالی خود را به سازمان چای پرداخت نکرده اند.
ریی��س س��ازمان چ��ای کش��ورافزود : صاحب��ان کارخان��ه ه��ای بده��کار 
فق��ط  ت��ا روزش��نبه فرص��ت دارن��د بده��ی خ��ود را پرداخ��ت کنن��د در غی��ر 
 این صورت این س��ازمان طبق ق��رارداد منعق��د ش��ده از فعالیت آنه��ا جلوگیری 

خواهد کرد.

رییس اتاق اصفهان در جمع اصحاب رسانه عنوان کرد:

ارتباط شهرداری اصفهان و اتاق بازرگانی تقویت خواهد شد 

گزارش معنادار بانک مرکزی از تورم
هشدار رییس سازمان چای کشور به صاحبان کارخانه های چای سازیبانک مرکزی اعلام کرد؛

خط و نشان سازمان چای به کارخانه داران
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آیا به عی��دی دولت که کارمن��دان به صورت پول نقد یا س��که 
دریافت می کنند، خمس تعلق می گیرد؟ 

حضرت آیت الله خامنه ای: خمس ندارد. 

اصول اخلاقی حاکم بر مهندسی 
نظام مالی اسلامی

 دین مبین اس��لام با تعریف اصول و هنجارهایی مطلوب بر رعایت 
فضایل انس��انی و مکارم اخلاق در عرصه فعالیت ه��ای اقتصادی و 
مهندسی نظام مالی در مس��یر تحقق اقتصاد مقاومتی تاکید بسیار 
دارد. مهم ترین این اص��ول عملی عبارت اس��ت از: 1- آزادی از ربا و 
اجتناب از آن 2- آزادی از غُرر در معاملات اقتصادی و بازار سرمایه ای 
3- نفی قمار و میسر در کسب منافع معاملاتی و اقتصادی 4- آزادی 
معقول و مش��روع در انجام معامله 5- عدم دخالت در ساز و کار بازار 
6- حق انجام معامله با قیمت عادلانه 7- حق دسترسی به اطلاعات 
دقیق و کافی 8- اصل تعاون و مسوولیت اجتماعی و حاکمیت آن در 
فعالیت های اقتصادی و معاملاتی 9- تکریم مشتری و مراعات حقوق 
او 10- حاکمیت عدالت و انسجام اقتصادی در فعالیت های معاملاتی 

رییس اتاق اصناف ایران:
 ایجاد 7 میلیون شغل بی منت 

توسط اصناف در کشور
علی فاضلی در همایشی که به مناسبت گرامیداشت روز ملی اصناف 
در سالن کوثر ارتش برگزار شد، با بیان اینکه نام اصفهان که می آید 
عطر و بوی شهید خرازی به مشام می رسد، اظهار کرد: امروز این امنیت 
و آرامش را مدیون جوانمردانی که در لش��گر امام حسین )ع( و سایر 
دسته جات از اصفهان در هشت سال دفاع مقدس سلحشوری کردند، 
هستیم.وی با اش��اره به اینکه اگر بخواهیم به مجد و بزرگی اصناف 
برسیم باید تاریخ 200 ساله آن را بررسی کنیم،گفت: در کمتر عرصه ای 
می توان پیدا کرد که نام و اثر اصناف نباش��د، چنانچه در دو انقلاب 
مشروطه و انقلاب اسلامی ایران، اصناف یکی از نیروهای پیشران بودند 

که در کنار علما و روحانیت نقش آفرینی می کردند.
 رییس ات��اق اصناف ایران خاطر نش��ان کرد: در دوران هشت س��اله 
دفاع مقدس نیز به جز حمایت های مالی و حضور در جبهه های حق 
علیه باطل 10 هزار شهید را تقدیم ایران اسلامی کردند که شاید در 
کمتر مجموعه اقتصادی در ایران چنین درجه و مرتبه ای وجود داشته 
باشد و امروز نیز اصناف چنین وزنی دارند. وی با بیان اینکه سخنان و 
اشارات و توجه رهبر معظم انقلاب، رییس جمهور و رییس مجلس به 
اصناف نشان از اهمیت این قشر دارد، اضافه کرد:  بر طبق فرمایش های 
معظم له اصناف 70 درصد بنگاه های اقتصادی کشور را شامل می شوند 

و در توسعه اقتصادی و عمران و آبادانی کشور نقش دارند.
فاضلی با اشاره به اینکه 24 میلیون نفر از جمعیت کشور جزو خانواده 
اصناف هس��تند، ادامه داد: اصناف امروز یک بخش نبوده بلکه یک 
طبقه اجتماعی اس��ت و حداقل 13 میلیون از آرا در انتخابات از این 
طبقه اجتماعی اس��ت.رییس اتاق اصناف ایران با بیان اینکه بسیار 
به اصفهان اعتم��اد و اعتقاد دارم، تصریح کرد:  در ش��رایط فعلی که 
استکبار جهانی با پرورش داعش و طالبان عرصه را بر شیعیان علی بن 
ابیطالب)ع( تنگ کرده است و دو جبهه اقتصاد و فرهنگ را نشانه رفته 
تضعیف و تفرقه در هر جایگاهی حرام مطلق است، تضعیف مسوولان 
در هر جایگاهی شایسته نیست.وی با تاکید بر اینکه کشور امروز جز به 
همدلی و همسویی بیش از هر موضوع دیگری نیاز دارد، بیان کرد: اگر 
اتاق اصناف درست عمل کند به همان وزنه و جایگاه خود می رسیم، 
چراکه اصناف از آغاز انقلاب هیچ گاه از خط آرمان های امام)ره( جدا 
نشدند و در ورامین سیلی خوردیم و در بازار تهران سنگ باران شدیم، 
اما از انقلاب جدا نشدیم و امروز با همین روحیه باید ادامه مسیر دهیم.

فاضلی تصریح کرد: با درک ش��رایط و توفیق در عرصه دیپلماس��ی 
خارجی ایران در دو یا سه س��ال آینده به قدرت اقتصادی در جهان 
تبدیل می شود.وی ادامه داد: اگر بتوانیم 3 میلیون بنگاه حاضر در کشور 
را که در تمام رسته ها فعالیت می کنندحفظ کنیم و ایرانیان در خارج 
کشور را به سرمایه گذاری در داخل ترغیب کنیم در راستای رسیدن 
به قدرت اقتصادی در جهان گام برداشته ایم.رییس اتاق اصناف ایران 
با بیان اینکه در حال حاضر اصناف و دولت در تعامل خوبی با یکدیگر 
هستند، ادامه داد: اگرچه بعضی از مدیران دولتی اصناف را باور ندارند، 
اما باید بدانند که این بخش بیش از 7 میلیون شغل بی منت ایجاد کرده 
است در شرایطی که در دولت برای ایجاد هر شغل 160 میلیون تومان 
باید هزینه شود که باید دست تک تک اصناف را بوسید و این ها سرمایه 
ملی این کشور هستند.وی خطاب به مسوولان گفت: اصناف را جدی 
بگیرید و برای آنها ارج و قرب قائل باش��ید؛ چراکه هر کجا به بحران 
رس��یدیم و مردم را ورود دادیم، موفق شدیم و تنها جایی که مردم را 
وارد نکردیم در حوزه اقتصاد است که بیش از سه دهه چنبره دولت در 
اقتصاد عارضه دزدی های میلیارد تومانی را به وجود آورده است، شما را 

به خدا دور شوید از اقتصاد و بگذارید مردم ورود پیدا کنند. 

احکام
گروه اقتصاد

سبـک زندگی
سید مهدی سلطانی

خبر  ویژه

 عضو کمیس��یون اقتصادی مجلس با اش��اره به افزایش قیمت 
حامل های انرژی درچند وقت اخیر گفت: ما شاهد افزایش یکباره 
و بدون اطلاع حامل های انرژی بودیم و این احتمال وجود دارد 
که دوباره قیمت حامل های انرژی افزایش یابد. عطاءالله حکیمی 
افزود:دولت تاکنون مطلبی را تحت عنوان افزایش دوباره قیمت 
حامل های انرژی مطرح نکرده است،اما شاید به صورت تئوری 
و بیانی شاهد چنین اقدامی نباشیم، ولی در عمل چنین اقدام و 
عملکردی مشهود است.وی اظهار داشت:در هر صورت افزایش 

قیمت حامل های انرژی نیازمند تدابیر دولتمردان است و باید 
 با دقت نظر بیش��ترآن را مورد توجه قرار دهند؛ چرا که افزایش 
حامل های انرژی بر بخش خدمات وکالاها تاثیر خواهد داشت 
واین افزایش ناگهانی موجب گرانی در بازار و ش��وک به اقتصاد 
کشور خواهد شد. عضو کمیس��یون اقتصادی مجلس تصریح 
کرد:دولت موظف به پیگیری و دقت عمل بیشتر در این زمینه 
است و در بحث آزاد سازی قیمت حامل های انرژی باید کنترل 

بازار و مهار تورم و شوک به مردم و اقتصاد  را درنظر بگیرد.

به گفته مسعود گل شیرازی، رییس کمیسیون سرمایه  گذاری 
و تامین مالی اتاق ایران، ریش��ه نزول هر س��اله ایران در جذب 
سرمایه  گذاری به پدیده  ای بازمی گردد که در یک دهه اخیر در 
اقتصاد ایران شکل گرفته است. حضور شبه  دولتی  ها در اقتصاد 
به  عنوان یک پدیده شوم سبب شد فضای سرمایه  گذاری کشور 
تحت تاثیر قرار گیرد و دس��تگاه  هایی که جذب، هدایت و انجام 
امور سرمایه  گذاری را برعهده داشتند به سمت آنها بروند؛چراکه 
به اعتقاد آنها ش��به  دولتی  ها چون از یک سو به دولتی  ها متصل 

هستند، برای سرمایه  گذاری از جانب آنها بازخواست نمی شوند. 
اما بخش خصوصی ش��ایدکمی آنها را دچارمش��کل کند. وی 
افزود: با وجود اینکه پس از روی کارآمدن دولت یازدهم، سازمان 
کمک  های فنی و اقتصادی در وزارت اقتصاد و امور دارایی برای 
جذب سرمایه  گذاری درنظر گرفته ش��د و پیگیری  های زیادی 
نیز ازسوی مسوولان این سازمان انجام گرفت،اما دستگاه  های 
اجرایی مانند وزارت صنعت، معدن و تجارت، بانک ها، سازمان 

محیط زیست،مراتع و... اجازه به سرانجام رسیدن آنها را ندادند. 

حضور شبه  دولتی  ها روح جذب سرمایه  گذاری را کشتمردم تحمل افزایش دوباره قیمت ها را ندارند
ریشه نزول هر ساله ایران  در جذب سرمایه  گذاریعضو کمیسیون اقتصادی مجلس:
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 خرم��ا افزایش م��ی یابد، زی��را خرم��ا یکی از 
مقوی ترین خوراکی های مخصوص ماه مبارک 
رمضان است و بارها و بارها به تناول آن هنگام 
بازکردن روزه توسط ائمه اطهار)ع( سفارش شده 
است. هرس��اله با نزدیک ش��دن به ماه مبارک 
رمضان قیمت خرما کمی افزایش پیدا می کند و  برخی 

از انواع خرما نیز کمتر در  بازار یافت می شوند. 

   ن�رخ خرم�ا از س�ردخانه تا ب�ازار مصرف 
30درصد افزایش می یابد

رییس  انجمن ملی خرمای ایران در خصوص وضعیت 
بازارخرمای کش��ور در م��اه مبارک رمض��ان گفت: 
خوشبختانه ذخیره سازی لازم برای خرمای مورد نیاز 
همه استان ها در ماه رمضان انجام شده است و عملیات 
انتقال خرماهای ذخیره سازی شده از سردخانه ها به 

استان ها صورت گرفته و تا پایان ماه رمضان هیچ استانی 
در کشور دچارکمبود خرما نخواهدشد.

غلامرضا اکبری بیان داشت: انواع خرمای مصرفی در 
کش��ور خرمای رطب، خرمای خشک و نیمه خشک، 
رطب مضافتی، خرمای پیارم یا صادراتی و خرمای زرد 
هستند که بیشترین نوع مصرفی خرما در سراسرکشور 
رطب مضافتی است. وی ادامه داد: نرخ خرما در مناطق 
مختلف کشور فرق می کند و طبیعتا در استان هایی که 
خود تولید کننده خرماهستند، خرما ارزان تر است و 
در اس��تان هایی که مجبور به واردات خرما هستند، 
نرخ خرما از سردخانه تا مقصد حدود 25 تا 30 درصد 

افزایش پیدا می کند.
رییس انجمن ملی خرمای ایران این افزایش قیمت از 
سردخانه تا بازار را ناشی از هزینه حمل ونقل، نگهداری 
خرما و سود خرده فروشی دانست و گفت: تمام تلاش 
انجمن ملی خرما در سال جاری بر این بوده است که 

قیمت خرما برای ماه رمضان افزایش پیدا نکند.

   انواع خرما در بازار استان موجود است
در استان اصفهان نیز نتیجه گشت و گذار در بازارهای 
مختلف و برخی میوه فروشی ها، حاکی از آن است که 
امسال قیمت خرما افزایش چندانی نداشته و همه انواع 

خرما در بازار موجود است.
انواع خرمای مصرفی در بازارهای سطح شهر اصفهان 

خرما  رطب، رطب مضافتی و خرمای زرد هستند.
ریی��س اتحادیه آجیل و خش��کبار اصفه��ان در این 
خصوص گفت: خوشبختانه در یک هفته سپری شده 
از ماه مبارک رمضان شاهد افزایش قیمت هیچ یک از 

انواع خرما نبودیم.
مصطفی بحق اذعان داشت: در سراسر استان اصفهان 
 هرن��وع خرمایی که م��ردم بخواهند موجود اس��ت و

 هیچ گونه کمبودی مشاهده نمی شود.

وی ادام��ه داد: تفاوت قیمت خرم��ا در نقاط مختلف 
استان تنها ناشی از تفاوت  نوع خرماست و نظارت بر 
بازار خرما وجود دارد و کمتر موردی از گرانفروش��ی 

گزارش شده است.
 رییس اتحادیه آجیل و خشکبار اصفهان خاطر نشان 
کرد: از ماه ها پیش تدابیری برای ذخیره خرمای مورد 
نیاز ماه رمضان اندیشیده شده است و اکنون کمبودی 

در بازار دیده نمی شود.
بحق تاکی��د کرد: ش��هروندان می توانن��د در صورت 
مشاهده تخلف در خصوص گرانفروشی و یا کم فروشی 
با شماره تلفن 124 تماس حاصل کنند و مراتب تخلف 
را گزارش کنند تا توسط بازرس��ان بررسی های لازم 

صورت بگیرد.

   ذخیره سازی مناسب خرما برای ماه رمضان 
انجام شده است

رییس اتحادیه میوه و سبزی اصفهان نیز در خصوص 
بازارخرمای اصفهان در ماه مب��ارک رمضان گفت: در 
استان اصفهان رطب مضافتی، خرما رطب و خرمای زرد 
مورد استفاده مردم هستند که در ایام رمضان به وفور در 
سراسر استان یافت می شوند و بیشترین نوع خرمای 

مصرفی شهروندان اصفهانی رطب مضافتی است.
نوروزعلی اسماعیلی اظهارداشت: ذخیره سازی مناسب 
برای خرمای مورد نیاز ماه رمضان انجام ش��ده است و 
قیمت ها افزایش پی��دا نخواهندکرد، چون کمبودی 

مشاهده نمی شود.
وی قیم��ت خرما رط��ب را از کیلویی چه��ار تا هفت 
هزارتوم��ان، خرم��ای زرد را ازپن��ج تا ش��ش هزار و 
500تومان و رطب مضافتی را از پنج تاهفت هزارتومان 
اعلام کرد و تصریح کرد: با برنامه ریزی هایی که از پیش 
از ماه رمضان آغاز شده اس ، افزایش قیمت خرما تا پایان 

ماه رمضان نخواهیم داشت.

 LNG مدیرعامل شرکت ملی صادرات گاز از برنامه ایران برای صادرات محموله های
به کشورهای اروپایی در آینده ای نزدیک خبر داد.

همزمان با توقف عملیات اجرایی س��ه ط��رح بزرگ تولید LNG ای��ران در منطقه 
عسلویه و نامش��خص بودن برنامه های تولید و صادرات LNG، مدیرعامل شرکت 
ملی صادرات گاز از برنامه ایران صادرات محموله های LNG به کشورهای اروپایی 

در آینده ای نزدیک خبر می دهد.
علیرضا کاملی در تش��ریح سیاس��ت های صادرات گاز ایران، گفت: اولویت نخست 

در صادرات گاز، کشورهایی است که از لحاظ جغرافیایی به ایران نزدیک هستند.
مدیرعامل شرکت ملی صادرات گاز ایران با اشاره به دستورات بیژن زنگنه، وزیر نفت 
به منظور صادرات گاز طبیعی با اولویت کشورهای همسایه، تصریح کرد: ورود به بازار 
گاز اروپا از طریق خط لوله و در شرایط فعلی، حداقل به چهار هزار کیلومتر خط لوله 

نیاز دارد که نیازمند هزینه بالا و زمان زیادی است.
کاملی تاکید کرد: نگاه ایران به بازار گاز اروپا بلند مدت است و پیش بینی می شود از 

طریق LNG به بازارهای اروپا دسترسی پیدا کنیم.

مش��اور س��ازمان فن��اوری اطلاعات ای��ران گفت: ب��ه منظ��ور حمایت از توس��عه 
کسب و کارهای نوپا، نخستین خدمات رایانش ابری در لایه IaaS به متقاضیان واجد 
شرایط عرضه خواهد شد. سیف احمدیان اظهار داشت: رایانش ابری، داده های کلان، 
تلفن همراه و اینترنت اشیا از جمله تکنولوژی های روز دنیا محسوب می شوند که در 
ایران نیز مورد توجه قرار گرفته است. وی ادامه داد: در همین راستا، سازمان فناوری 
اطلاعات ایران به منظور کاربردی کردن فناوری رایانش ابری و در راس��تای ایجاد و 
توسعه شبکه ملی اطلاعات و مراکز داده داخلی، از سال گذشته طرح توسعه خدمات 

این نوع از فناوری را در دستور کار خود قرار داد.
مش��اور س��ازمان فناوری اطلاعات ایران در حوزه خدمات رایانش ابری با اش��اره به 
ویژگی های این خدمات تصریح کرد: ارائ��ه خدمات مورد تقاضا نظیر خدمات دولت 
الکترونیکی به صورت آس��ان، کم هزینه و سریع، دسترس��ی به خدمات در همه جا 
و همه وقت از طری��ق اینترنت و اینترانت با اولویت محت��وای بومی و همچنین ارائه 
ابزارهای مبتنی بر کسب و کار از جمله ویژگی های خدمات قابل عرضه در این حوزه 

محسوب می شود.

با احتساب آمارهای آقای سخنگو؛
اموات هنوز هم یارانه می گیرند

آمار اعلام شده از سخنگوی دولت درباره تعداد یارانه 
بگیران، انصرافی ها و البت��ه اظهارات وزیر کار مبنی بر 
حذف 200هزار نفر از فهرس��ت یارانه بگیران نش��ان 
می دهد که کماکان ام��وات هم یارانه 45500 تومانی 

را دریافت می کنند.
هفته گذشته بود که برای اولین بار محمدباقر نوبخت، 
س��خنگوی دولت تع��داد دقی��ق یارانه بگی��ران را به 
خبرنگاران اعلام کرد که براساس این آمار در خردادماه 
76میلیون و 57هزار و 430 نفر یارانه 45500 تومانی 

را  دریافت کرده اند.
رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی در نشست این 
هفته خود اعلام کرده که دو میلیون و 300هزار نفر از 

دریافت یارانه انصراف داده اند!
گفتنی اس��ت که اگر ای��ن دو آمار را کن��ار آمار تعداد 
حذف ش��ده ها از فهرس��ت یارانه بگیران قرار دهیم به 
جزئیاتی جدید از تعداد یارانه بگیران در جامعه آماری 

کشور خواهیم رسید.
قبلًا علی ربیعی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اعلام 
کرده بود که 200هزار نفر از فهرست یارانه بگیران خط 
خورده اند، هرچند این آمار از سوی نمایندگان مجلس 
کمتر و بیشتر اعلام می ش��ود ولی در این گزارش آمار 

اعلام شده از سوی دولت مستند است.
بنابراین اگ��ر آمار دقی��ق یارانه بگی��ران، انصرافی ها 
و حذف ش��دگان را کن��ار جمعیت ایران ق��رار دهیم 
مشخص می شود که با احتساب حذفی ها و انصرافی ها 
مجموع یاران��ه بگی��ران 78میلیون و 560ه��زار نفر 

بوده اند.
این درحالی اس��ت که طبق اعلام مرکز آمار جمعیت 
ایران تا ساعت 15:00 روز سه شنبه دوم تیرماه معادل 
78,442,861 نفر بوده است! بنابراین می توان گفت 
که در فهرست یارانه بگیران کماکان اسامی اموات نیز 

وجود داشته است!

خبر اول
گروه اقتصاد تفاوت قیمت خرما ناشی از تفاوت نوع آن است

تثبیت نرخ خرما تا پایان ماه  مبارک رمضان در اصفهان

ایران به اروپا LNG صادر می کند
مشاور سازمان IT اعلام کرد:مدیرعامل شرکت ملی صادرات گاز ایران:

نخستین خدمات رایانش ابری در کشور عرضه شد
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سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس خبر داد:

 ۲ محموله بنزین وارداتی
 مرجوع شد

سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس با اعلام اینکه دو محموله بنزین 
وارداتی مرجوع شده است گفت: س��ازمان ملی استاندارد علی رغم 
ساخت آزمایش��گاه در بندرعباس هنوز گزارش��ی از کیفیت بنزین 
وارداتی ارائه نداده است. حسین امیری خامکانی ، درباره گزارش وزارت 
نفت از وضعیت تولید، توزیع و واردات بنزین به کمیسیون انرژی گفت: 
طبق این گزارش مصرف بنزین کشور بین 68 تا 70 میلیون لیتر است 

که از این رقم بین شش تا 6,5 میلیون لیتر آن وارد می شود.
وی با بیان اینکه مسوولان وزارت نفت تاکید کردند که از تیرماه سال 
1393 بنزین وارداتی مطابق با استانداردهای یورو4 بوده است گفت: 
طبق گزارش بازرس��ی دو محموله وارداتی بنزین به دلیل نداشتن 
استانداردهای مورد نظر مرجوع ش��ده است. امیری خامکانی افزود: 
حجم بنزین یورو4 تولیدی کشور 19 میلیون لیتر است که در هشت 
کلانشهر کشور توزیع می شود. وی گفت: در گزارش وزارت نفت آمده 
بود که مابقی بنزین عرضه شده معمولی است، البته برخی شاخص های 

آن مطابق با استاندارد یورو4 ارتقا یافته است.

 90درصد زعفران ایران فله ای 
صادر می شود

بیش از 90 درصد صادرات زعفران ایران به صورت فله به کشورهای 
اروپایی خصوصا اسپانیا صادر می شود و این کشورها پس از فرآوری 
این محصول و بسته بندی مناسب آن را به عنوان تولیدات داخلی خود 
به دیگر کشورهای جهان صادر می کنند. طبق آمار گمرک جمهوری 
اسلامی در سال 1393 بیش از 158 تن زعفران از کشور صادر شده که 
در مقایسه با سال گذشته 16 درصد افزایش داشته است. این درحالی 
است که طبق آمار سازمان جهانی غذا و کشاورزی ملل متحد میزان 
تولید این محصول در ایران در حدود 240 تن است و در نتیجه به طور 
میانگین بین 25 الی 30 درصد زعفران تولیدی ایران در داخل مصرف 
می شود و مابقی آن صرف صادرات می شود؛ البته در دو سال اخیر به 
دلیل افت میزان تولید، سهم صادرات این محصول افزایش یافته است.

سبد خبر
گروه اقتصاد

انتخاب شایسته جنابعالی به عنوان شهردار اصفهان را تبریک عرض نموده، موفقیت جنابعالی را در مدیریت 
و عمران و آبادی این کلان شهر تاریخی از خداوند بزرگ خواستارم. 

جناب آقای دکتر 
جمالی نژاد

مدیر عامل شرکت دقیق- ناصر دادپور 

عباس چیوائی
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چمران و روز بسیج اس��اتید با حضور اساتید و 
مس��وولان در تالار ش��ریعتی دانش��گاه علوم 

پزشکی اصفهان برگزار شد.
عضو هیات علمی و اس��تاد معارف دانش��گاه  

صنعتی با بیان اینکه بصیرت سیاسی یعنی گرایش های 
دل و نورانیت آن با یک نوع آگاهی منوط شود، اظهار 
داش��ت: بصیرت، وقوف و یقین انسان به حالت های 

دورنی اش است.
حجت الاس��ام و المس��لمین علی رهبر با بیان این 
مطلب افزود: ارزش یقین به موضوعی است که ما به 
آن یقین پیدا می کنیم. کار بصر به عنوان یک حس 
تصویر است و در ذهن آرشیو و بایگانی می شود. در 

معرفت بصیرتی رخ می دهد که نمی توانیم ترسیم 
کنیم. در ادامه این همایش، علیرضا احسان دوست 
مسوول سازمان بسیج اساتید استان اصفهان گفت: 
شیعه انگلیس��ی و س��نی آمریکایی همگی در پازل 
استکبار علیه اسام گام برمی دارند و در پی گرفتن 

آرامش کشور ایران هستند.
وی  با بیان اینکه تاش مجموعه اعضای بسیج اساتید 
در راستای اسامی شدن دانشگاه  هاست و این مهم 
را برخود فرض می دان��د، تصریح کرد: جمع بندی ما 
این است که بستر اسامی شدن دانشگاه ها با تحول 
اساس��ی در علوم انسانی به س��مت و سوی اسامی 
محقق می شود؛ به تعبیر رهبر معظم انقاب اسامی 
شدن دانشگاه ها تنها مربوط به بسیجیان نیست اما 

تا اس��اتید بس��یجی هم نخواهند، این مهم صورت 
نمی گیرد. احس��ان دوس��ت تحول علوم انس��انی را 
کاری اساسی و ضروری دانس��ت و خاطرنشان کرد: 
در س��ال های اخیر عدم ورود جدی به این حیطه از 
آسیب های فضاهای دانش��گاهی مشهود بوده است.

وی مبارزه با جنگ نرم را دومین بخش وظیفه بسیج 
اساتید برشمرد و تصریح کرد: اس��اتید، فرماندهان 
این عرصه هستند و دانش��جویان افسران این جنگ 

محسوب می شوند.
مسوول سازمان بسیج اس��اتید استان اصفهان ادامه 
داد: طی دو سال گذشته بیش از 5 هزار نفر از اساتید 
در قالب ها و ش��یوه های مختلف در بحث جنگ نرم 
به ص��ورت کارگاهی در کش��ور آموزش دی��ده اند. 

احسان دوس��ت ورود به حوزه مطالعات��ی پیرامون 
احیای تمدن نوین اسامی را از دیگر 
حوزه های وظیفه ای بس��یج اساتید 
عنوان کرد و گفت: بس��یج اساتید به 
طور جدی در این عرصه با تش��کیل 
حلقه های علم��ی ورود پیدا کرده که 
تربیت نیروهای تراز انقاب اسامی را 

در این بخش پیگیری می کند.
وی بیان ک��رد: رس��الت دیگری که 
بسیج اساتید بر عهده دارد، پیگیری 
مجدان��ه و مطالبه گون��ه خیز علمی 
و نیز پژوهشی کش��ور است که طی 
سال های گذشته انجام شده و دولت 
یازدهم ب��ه هیچ وج��ه نباید موجب 
توقف و یا سکته این خیز علمی شود. 
مسوول سازمان بسیج اساتید استان 

اصفهان ارتقای سطح دینی و بصیرت سیاسی را در 
مجموعه تشکیاتی و سازمانی بسیج اساتید ضروری 
دانس��ت و عنوان کرد: در حال حاض��ر بیش از 100 
حلقه شجره طیبه صالحین اس��اتید وجود دارد که 
مهم ترین مباحثه مطرح و مبتا به فضای دانشگاه ها 

را مورد بحث و گفت وگو  قرار می دهند.

  در راس�تای افزای�ش بصی�رت و تحلی�ل 
سیاسی گام برمی داریم

وی ضمن اش��اره به فعالیت های سیاس��ی در بسیج 
اساتید و بیان مواضع سیاسی به موقع و به هنگام این 
س��ازمان، گفت: ما برای رسیدن به مواضع قدرت در 
این سازمان تاش نمی کنیم، بلکه در راستای افزایش 

بصیرت سیاسی و تحلیل سیاسی گام برمی داریم.
احسان  دوست افزود: س��ازمان بس��یج اساتید یک 
مجموعه  صرفا حمایتی نیس��ت، البته یک سازمان 

صرفا انتقادی هم نیست، بلکه سازمان بسیج اساتید، 
س��ازمانی حمایتی در عی��ن نظارتی 
بودن اس��ت و تعامل با اقشار و دولت 
را بر خود ضروری می داند. وی با بیان 
اینکه نباید همه مش��کات کشور را 
ناشی از تحریم دانس��ت، عنوان کرد: 
بنا ب��ر جمع بندی های انجام ش��ده، 
تنه��ا 20 الی30 درصد از مش��کات 
کش��ور به بحث تحریم مربوط بوده و 
مابقی مشکات ناشی از سوءتدبیرها 

و مدیریت هاست.
مسوول سازمان بسیج اساتید استان 
اصفه��ان در ادام��ه، ورود ب��ه فضای 
بین الملل��ی را از دیگ��ر چالش ه��ای 
پیش رو عنوان و بی��ان کرد: اتهام زنی 
اس��تکبار نس��بت ب��ه چه��ره نظام 
جمهوری اسامی در عرصه بین المللی تمام نشدنی 
اس��ت و همه به آن واقف هس��تیم. وی اضافه کرد: 
آمریکا دشمن ذاتی جمهوری اسامی است. دشمنان 
هنوز مدل حکومتی جمهوری اسامی را با گذشت 
س��ه دهه از عمر آن قب��ول نکرده اند و به رس��میت 

نشناخته اند.
احسان دوس��ت تاکید کرد: القای جنگ میان عرب 
و عجم یکی از تفکرات خطرناک و منحرف از س��وی 
برخی از افراد اس��ت و قطعا کسی جز دشمنان از آن 
سود نخواهد برد، دشمن به دنبال القای جنگ شیعه 

و سنی، عرب و عجم است.
وی متذکر ش��د: گروه های منحرف موسوم به شیعه 
انگلیسی و سنی آمریکایی همگی در پازل استکبار 
علیه اسام گام برمی دارند. آنان در پی گرفتن آرامش 
کشور ایران هستند و از این باب در حال انجام برخی 

از امور و موضع گیری ها هستند.

سعید تشکری/ مهر: سیستم تشکیاتی ادبیات و فرهنگ ما دنبال خلق نویسنده ای 
نیس��ت که بخواهد بر مبنای باورهای اصیل دینی اثری خلق کند، بلکه دنبال افراد 

زودبازده است.
به نظر می رسد از زمان شکل گیری جشنواره های ادبی رنگین دینی در سپهر ادبیات 
ایران، رفته رفته بن مایه های معنوی از ادبیات ما رخت بسته و خلق تولیدات اصیل 

معنوی به فراموشی سپرده شده است.
وقتی جشنوارهای با پس��وند دینی به جریان ادبیات ما وارد می شود، همه دینی نویس 

می ش��وند، در حالی که این افراد نه تنها دینی نویس نیس��تند، بلکه تنها هنرشان 
 بازنویس��ی و رونویس��ی از اثری اس��ت که نویس��نده با آن و اعتقاد خ��ود، خلقش

 کرده است. 
این سیاست گذاری های کان فرهنگی ماست که منجر به این اتفاق شده است. هم 
در حوزه انقاب اس��امی، هم در حوزه دفاع مقدس و هم در ح��وزه دین و قرآن، در 
ادبیات در حال چرخیدن بر این پاشنه است و طرح ها و جشنواره های تشکیاتی در 

تاشند تا همه را مانند هم کنند.

فضل الله شریعت پناه/ فارس: سری جدید برنامه صبحگاهی »صبح بخیر ایران« 
پس از ماه مبارک رمضان پخش می ش��ود. در س��ری جدید با تغییرات گسترده در 

ساختار و اجرا مواجه هستیم. 
همان طور که می دانید سازمان صداوس��یما در حال حاضر با مشکات مالی مواجه 
است و این برنامه نیز نمی توانست هزینه خود را تامین کند. برآورد سری آخر صبح 
 بخیر ایران نیر خیلی وقت بود که با ش��بکه یک به پایان رسیده بود و آقای داستانی،

تهیه کننده این برنامه نیز تهیه کننده رسمی شبکه دو است. 

در حال حاضر ش��بکه دو س��یما اصرار دارد ایش��ان برای تهیه برنام��ه »یک برش 
زندگی« به ش��بکه دو برگردد و ب��ه همین دلیل نی��ز ما تا اول ماه مب��ارک رمضان 
با آقای داس��تانی همکاری کردیم و تصمی��م گرفتیم از فرصت به وج��ود آمده که 
 کنداکتور شبکه یک در ماه مبارک تغییر می کند، استفاده کرده و برای سری جدید 

طراحی کنیم. 
تاش ما این است که با حضور دوباره ایشان بتوانیم سفرنامه صبا را دوباره راه اندازی 

کنیم و از حضور ایشان بهره ببریم.

»نهنگ عنبر« مرز 3میلیارد را گذراند 
 »گینس« رکورددار
 اکران رمضان شد

 فیلم س��ینمایی »گینس« س��اخته محس��ن تنابنده با فروش 
75 میلیونی شب اول خود در ماه مبارک رمضان توانست رکورد 

فیلم های اکران رمضان را از آن خود ثبت کند.
به گزارش ف��ارس، محمدرض��ا صابری مدیر پخ��ش نورتابان 
گفت: فروش فیلم در شب اول بسیار خوب بود. با اینکه ما هنوز 
نتوانستیم آمار چهار سالن سینما را در شب اول محاسبه کنیم 
اما ش��ب اول فیلم 75 میلیون تومان )بدون احتساب 4 سالن( 

بوده است که بسیار خوب بود.
فیلم س��ینمایی »عصر یخبندان« با توجه ب��ه موضوع و تعدد 
بازیگر، یکی دیگر از فیلم های اکران شده در ماه رمضان است. 
محرم برات��ی، مدیر پخش بام��داد فیلم گفت: فیلم ش��ب اول 
25 میلیون فروش داش��ت و روز دوم اک��ران فیلم 45 میلیون 
 تومان فروخت که جمع ف��روش فیل��م در دو روز 70 میلیون 
تومان بود. هنوز سینماهای فیلم در تهران تکمیل نشده و 22 

سالن در اختیار فیلم است.
وی درباره اکران فیلم در شهرس��تان ها توضی��ح داد: این فیلم 
متقاضی زیادی در اکران شهرستان دارد و هم اینک30 سینما 

در اختیار دارد. 
مدیر پخش بامداد فیلم افزود:تاش می کنیم تا در شهرستان 
سینماهایی را به فیلم اختصاص دهیم که فیلم را عید فطر هم 

اکران کنند و تنها منوط به اکران ماه رمضان نباشد.
در این میان فیلم »نهنگ عنبر« فیلمی اس��ت که هنوز اکران 
خوبی را تجربه می کند و فیل��م در تهران به فروش 95 میلیون 

تومان رسید. 
امیر قطبی، مدیر فروش فیلمیران گفت: فیلم سینمایی »نهنگ 
عنبر« در تهران به فروش دو میلیارد و 280 میلیون تومان و در 
شهرستان به فروش 800 میلیون تومان رسید که در کل فیلم 

به فروش 3 میلیارد و 70 میلیون تومان رسیده است.

 موزه عصارخانه شاهی اصفهان 
در دست مرمت و بازسازی است

موزه عصارخانه ش��اهی اصفهان واقع در می��دان نقش جهان 
یکی از اثرهای تاریخی اس��ت که صحن��ه ای از تاش مردم را 
در کارخانه روغن کشی به نمایش می گذارد و اکنون در دست 

مرمت و بازسازی قرار گرفته است. 
مدیر عصارخانه شاهی با بیان اینکه عصارخانه شاهی به همت 
سازمان نوسازی و بهسازي شهرداری منطقه و با پیگیري های 
سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری در حال مرمت و بازسازی 
اس��ت، افزود: امید اس��ت که ادامه این روند موجب بازگشایی 
ورودی اصلی عصارخانه باش��د که به هویت این فضای بس��یار 

نادر و زیبا کمک کند. 
مدیر عصارخانه ش��اهی با اش��اره به اینکه بالغ بر 100 میلیون 
تومان هزینه برای این مرمت اختصاص داده ش��ده است، بیان 
کرد: در این مرمت، ترک س��قف بازس��ازی و بام عصارخانه با 
موزائیک فرش می ش��ود و یکی از دیواره��ای داخلی نیز مورد 

تعمیر قرار می گیرد. 
عصارخانه؛ یعنی همان کارخانه روغن کشی. عصارخانه جایی 
 اس��ت که روغنگران از بذرهایي مانند کرچ��ک و کنجد روغن 
می گرفتند. لغت عصارخانه به معنی عصاره گیری و فشردن و 

افشره کردن و جایی که روغن تهیه می شده است. 
تاریخ ساخت این بنا مشخص نیست، اما جزء بازار قیصریه است 
که به س��ال 1021 هجری قمری به دستور ش��اه عباس کبیر 

ساخته و بنیان نهاده شده است. 

در همایش روز بسیج اساتید مطرح شد؛ سبد خبر

وظیفه بسیج اساتید پیگیری مجدانه خیز علمی کشور است

یک نویسنده و نمایشنامه نویس:

نویسنده زودبازده می پرورانیم نه دینی نویس اصیل
مدیر گروه اجتماعی شبکه یک سیما:

آغاز سری جدید »صبح بخیر ایران« بعد از ماه رمضان
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گروه فرهنگ

طی دو سال 
گذشته بیش 

از 5 هزار نفر از 
اساتید در قالب ها 

و شیوه های 
مختلف در بحث 

جنگ نرم به 
صورت کارگاهی 
در کشور آموزش 

دیده اند

یک دکه روزنامه فروشی در دکور، نهمین شب 

سی
دو

ا ق
طنز خنداخند را با محوریت طنز مطبوعاتی به ضح

رشته تصویر کشید. طنز خنداخند در سالن 
سوره به همت دفتر طنز و خانه کاریکاتور حوزه 
 هن��ری اصفهان ب��ا حض��ور طنزپ��ردازان، 
 طنز ان��دازان، عاقه من��دان و مخالف��ان و موافقان

برگزار شد.
»به بهِ فیل !« این محتوای پذیرایی حضار بود و مجری 
برنامه نیز ه��ر از چندی با گفتن عب��ارت »حالتون 
چطوره؟« حضار را به گفتن»به به« تحریک می کرد. 
حاضران هم گاهی با خونسردی و گاهی با خونگرمی 

جواب مجری برنامه را می دادند. 
مرتضی نیکوکار،  نخستین شاعری بود که پشت دکه 
قرار گرفت و چند دو بیت را برای حضار خواند. » این 
زمانه برج می باشد نماد هر دیار / ارتفاع برج ها باشد 
نشان هر دیار / برج میاد و خلیفه، برج بیگ بن یا ایفل 
/ خانه من هم نمادش هست برج زهرمار«. »متاسفانه 
خال سیه ندارند« در وصف معشوق، شعر دیگری بود 

که او برای حاضران خواند.

  گالیله اشتباه کرد؛ زمین مثلث است
سپس محمد رضایی در پشت دکه گرفت و چند فرانو 
را برای جمعیت حاضر و ناظر خواند. بند الف: دوباره 

ش��ر به پا کردند، دست هایم، دس��ت هایت، دست 
هایش؛ جدایی را به حبس ابد محکوم کردند. برابری 
و برادری: گالیله اشتباه کرد؛ زمین مثلث است؛ یک 
ضلعش گاوها، یک ضلعش الاغ ها و یک ضلعش یک 

آدم زیادی سنگینی می کند.
» آن بزی که پاچه ش��لوار ما را می خورد / گاه گاهی 
دفتر اش��عار ما را می خورد/ دوس��ت دارد شعرهای 
ش��اعران طنز را / تکه های خنده دار ش��عر ما را می 

خورد« این مطلعی از شعر آرش فرهنگ پژوه بود.
نوبت به حامد بذرافکن رس��ید تا چند کاریکلماتور 
ژورنالیستی را قرائت کند:» با تو جنجالی ترین تیتر 
روزنامه صبح بودم، بی تو صفحه نیازمندی هایم/ بی تو 
داغ ترین خبر صبحم در میان نیازمندی ها. چشمانت 

را ببند، بگذار صفحه حوادث فردا خالی بماند.«
این بار نوبت به یک زن رسید تا تجربه روزنامه فروشی 
را داشته باشد. فروغ زمانی پشت دکه برای خواندن 
ش��عر طنز خود قرار گرف��ت و دوبیت��ی را در مورد 
دعواهای عشقولانه خواند: » یک حال غریب و کج و 
معوج دارد/ انگار که با خودش سر لج دارد/ امشب همه 

اهل محل می فهمند / با فاطمه دعوا سر ایرج دارد.«
محمد شیرچیان نیز چند داستان و خاطره جالب طنز 

را برای حضار تعریف کرد.
رضا احسان پور، شاعر اصفهانی و مجری شبکه های 
 تلویزیونی به پش��ت دکه رفت تا تجربه ای متفاوت
 را در خوان��دن ش��عر طن��ز در ای��ن حال��ت را

تجربه بنماید. 
او که از ظاهرش مش��خص اس��ت که بسیار خوش 
خوراک است، این بار نیز در وصف یکی از شیرینی های 
معروف اصفهان )گز( شعری خواند تا ادای دینی به 
گز کرده باش��د: » اینکه لهجه ام شیرین اس، شک 
ندارم کاری توئه /  شیرینی لهجه اصفهونی از آثاری 
توئه/ یه نفر فقط یه بار کافیه مزه ات بوکوند / بعدی 
اون یه بار دیگه عمری گرفتاری توئه/  بقیه سوغاتیا 
کناری تو کم میارن/ کلی میدون ام��ام انگاری بازار 
توئه/ نه فقط نصفی جهان یا اینکه اون نصفی دیگش 
/ آدم فضایی ام حتی خریدار توئه/ ما تو رو دوست می 
داریم تو قلبی ماوا جاداری/  دل و باری هممون مخزن 

و انباری توئه«.

داوود نجفی هم طرحی نو در انداخته است به جای 
ضرب المثل، چند تقسیم المثل را برای حضار خواند. 
»محض اطاع تقسیم المثل یعنی همان ضرب المثل 

که آپ تو دیت شده باشد.«
»گربه دستش به گوشت نمی رسه، ما به هیچ«

»به خاطر یه بی نیاز یارانه همه رو قطع نمی کنن«
نوبت به عباسعلی ذوالفقاری، متخلص به زورو رسید تا 
پس از خواندن یک شعر خیلی بلند و یک شعر نسبتا 
بلند و یک شعر بلند، چند شعر کوتاه هم متناسب با 

حال و هوای ماه رمضان بخواند.
»هر سحر مرغ می خوری دو سه پرس / توی بشقاب 
نه، توی سینی/ نصفه شب وقت تخمه ژاپنی است؟ / 

با چس فیل و پشمک چینی؟«
نوبت به فریبا زمانی می رسد که چند اتفاق مهم در 
شهر اصفهان را سوژه ش��عرهایش قرار داده است؛ از 
زاینده رود گرفته تا قهرمانی سپاهان و ذوب آهن: » تا 
داد کشیدیم دهان را بستند/ هرچیز که باز بود آن را 
بستند/ هرچند که قول داده بودند ولی/ جریان زلال 

اصفهان را بستند«

  خش�ک ش�دن زاین�ده رود از کجا آب 
می خورد؟

س��عید نکویی با چند کاریکلماتور پشت دکه قرار 
گرفت و به به و چه چه جمع را در آورد: »سر کاس 
ریاضی از خس��تگی چش��مانش دو دو می زند«، 
»خشک شدن زاینده رود از کجا آب می خورد؟«، 
»ساندویچی محل با جراتی تمام برای مامور امر به 
 معروف، بندری گذاش��ت«، »دیگر پاپوش جواب 
نمی دهد، برایم کف��ن دوخته ان��د«، »خداوند با 

خاک آدم ساخت، معلم با گچ« و...
 وحید میرزایی نیز با خواندن یک نثر طنز با عنوان 
» خانواده ما امس��ال تابس��تان کجا می رود؟« در 
مورد تاثیرات بس��یار مثبت برنامه های تلویزیون 

نکاتی را به حضار آموخت.
محمدعلی عابدی نیز به عنوان جوان ترین ش��اعر 
طنزپرداز و یا به عبارتی جوان ترین روزنامه فروشِ 
پشتِ دکه روزنامه فروشی قرار گرفته و شعرش را 

برای نمایندگی مردم خواند.
»گر روم مجلس هر آن خوبست من آن می کنم/ 

سفره کم نان مردم را پر  از نان می کنم« ...
همچنین »بیا با هم به این دنیا بخندیم / بیا خانوم 
بی��ا آقا بخندی��م« حس��ن ختامی ب��ود از محمد 

پوررشیدی.

در تالار سوره حوزه هنری؛
طنز خنداند با محوریت مطبوعات به نظم کشیده شد

هرس��ال در اس��فندماه رایزنی ها برای تعیین 
تعرفه خدمات پزشکی س��ال بعد آغاز می شود. 
تعیین تعرفه ای که همیش��ه افزایش��ی است و 
هرس��ال یک ب��ار رخ می دهد. در س��ال 93 اما 
در جریان اج��رای ط��رح تحول س��امت و با 
اصاح کتاب ارزش گذاری نس��بی خدمات، ش��ماری 
 از تعرفه های پزش��کی در ماه هش��تم س��ال افزایش

 دوباره ای داشت. 
به گفته مسوولان نظام پزشکی به طور میانگین برای 
خدمات پزشکی تعرفه ها 120 درصد رشد داشت و در 
ظاهر قرار نبود دوباره تعرفه ها افزایش یابد. اواخر سال 

گذشته، نایب رییس کمیسیون بهداشت مجلس نیز با 
تأکید بر نقش نظارتی مجلس گفته بود عاوه بر اینکه 
ارزش نس��بی خدمات پزشکی در س��ال 94 تغییری 
نخواهد ک��رد با افزای��ش غیرمعقول تعرف��ه خدمات 

سرپایی پزشکان نیز برخورد خواهد شد. 
با این وجود رش��د 15درصدی تعرفه ها اباغ شد و به 
تازگی سازمان نظام پزشکی نسبت به میزان افزایش 
تعرفه های پزش��کان اعتراض کرده است با این دلیل 
که  تعرفه های اعام ش��ده توس��ط دولت، تعرفه ای 
نبود که در جلسه ش��ورای عالی سامت مصوب شده 
 است. به گفته عضو هیأت مدیره نظام پزشکي اصفهان،

 تعرفه های پزشکی، در شورای عالی سامت کشور با 
حضور نظام پزشکی، مصوب شد اما در نهایت دولت آن 
را تعدیل و اباغ کرد. مسعود جوانبخت با تاکید بر این 
نکته که تعرفه های اباغی توسط دولت، قانونی بوده 
و پزشکان ملزم به اجرای آن هستند، تصریح می کند 
که تنها مشکلی که با رشد تعرفه ها در بخش سرپایی 
می افتد، پوش��ش 70درصد تعرفه بخش دولتی است 
و بنابراین پزش��کان و حوزه درمان سرپایی مجبور به 
افزایش فرانش��یز دریافتی از بیمار می ش��وند و بدین 

ترتیب پرداخت از جیب بیمار افزایش می یابد.
در این میان س��خنان دیگری همانند نارضایتی وزیر 

بهداش��ت از نحوه نظارت نظام پزشکی براجرای طرح 
تحول درم��ان، زیرمیزی و تعرفه ها نیز مطرح ش��ده 

که خود باعث حاش��یه های بسیار در 
حوزه درم��ان، تغییر سیاس��ت تعرفه 
 گ��ذاری و نح��وه نظ��ارت ب��ر اجرای 

تعرفه های اباغی شده است.

   از اعتراض تا تغییر سیاس�ت 
تعرفه گذاری

 رییس مجمع عمومی س��ازمان نظام 
پزش��کی، پزش��کان عمومی و نسخه 
نویس را از گروه های پزشکی خواند که 
در جری��ان تعرفه گذاری های خدمات 

پزشکی امسال بسیار متضرر شده اند.
سال پیش با آغاز طرح تحول سامت، 
وزارت بهداش��ت اعام کرد با کاهش 
هزینه های بس��تری مردم و تس��هیل 
دسترس��ی به تجهیزات پزش��کی در 

بیمارستان های دولتی، وضعیت درمانی مردم بهبود 
خواهد یافت.

با اجرای گام س��وم طرح تحول؛ یعن��ی اجرای کتاب 
تعرفه های پزش��کی اما و اگرها شروع و تنور منتقدان 
داغ شد. دکتر زالی رییس س��ازمان نظام پزشکی در 
آبان 1393 اعام می کن��د که  با اج��رای این کتاب 
پرداخت ه��ر وجهی در مطب برای خدمات بس��تری 
غیر قانونی است و موجب صدور کیفر خواست در نظام 
پزش��کی خواهد بود و خود جامعه پزشکی صیانت از 

خود را عهده دار می شود.

   صدای اعتراض وزیر بهداشت
اجرای کت��اب تعرفه ه��ا ادام��ه یاف��ت و هرچند در 

بسیاری از شهرها تخلف پزشکان کاهش یافت اما در 
کانشهرهای بزرگ تنها شیوه پرداخت زیرمیزی تغییر 

کرد و به رو میزی تبدیل شد.
ای��ن روی��ه تاجای��ی ادامه یاف��ت  که 
وزیر بهداش��ت چندی پیش استمرار 
این پدی��ده را تایی��د می کن��د و می 
گوی��د: » ی��ک س��ری رفتاره��ای 
نادرس��ت وج��ود دارد ک��ه، انگش��ت 
ش��مار نیس��ت. من پیش از اینکه این 
 مس��وولیت را به عه��ده بگی��رم، فکر
  می ک��ردم ک��ه در چند نف��ر خاصه

 می ش��ود ام��ا ب��ه دلی��ل تصمیمات 
غلطی که مسوولان گرفتند یک سری 
رفتارهای نادرس��ت ایجاد ش��د. اما ما 
نباید جایی که به حقوق مردم مرتبط 
است کوتاه بیاییم و من مصمم هستم 
که در موضوع تعرفه ها نهایت س��خت 

گیری بشود.«
این سخن وزیر بهداشت درباره سخت گیری بر اجرای 
تعرفه ها و حذف زیر میزی در راستای وظیفه ای بود 
که زمستان سال گذشته به نظام پزشکی ارجاع شده و 
آن موضوع نظارت بر تعرفه های اباغی توسط سازمان 

نظام پزشکی است.
در عین حال با  عدم اباغ تعرفه هایی که سال گذشته 
در شورای عالی سامت مصوب شده بود، اخباری در 
رسانه ها مبنی بر تغییر سیاست تعرفه گذاری و ارجاع 

این وظیفه به دولت درج شد. 
البته س��خنان وزیر بهداشت این س��خن را تایید کرد 
وقتی که گفت:»وزیر بهداش��ت هم معتقد است جای 
درست تعرفه گذاری س��ازمان نظام پزشکی است اما 
این سازمان به درستی از اختیاراتش بهره نگرفته است. 

رییس س��تاد دیه اس��تان اصفهان با اش��اره به افزایش 100 درص��دی زندانیان 
جرایم غیر عمد و مالی در اس��تان اصفه��ان گفت: در حال حاض��ر ۸00 زندانی 
 نیازمند جرایم غیر عمد ب��ا نیاز به اعتب��ار 50 میلیارد تومان��ی در انتظار کمک

 خیران هستند.
احسانی با تاکید بر این نکته که  زندانیان جرایم غیر عمد 4 درصد از کل زندانیان 
استان را تشکیل می دهند، افزود: از ابتدای سال جاری تاکنون 4۶ نفر از زندانیان 

جرایم غیر عمد با اعتبار سه میلیارد و 200 میلیون تومان از بند رهایی یافته اند.
وی با بیان اینکه در س��ال گذش��ته 715 زندانی جرایم غیر نقد اس��تان با کمک 
فعالان در این عرصه آزاد شده اند، افزود: تعداد زندانیان آزاد شده استان اصفهان 
۸ درصد از کل آزادی های  کشور را ش��امل می شود که با اعتبار 5۶ میلیارد تومان 

آزاد شده اند.
رییس س��تاد دیه اس��تان اصفهان اضافه کرد: تعداد زندانیان جرایم غیر عمد در 
زندان های استان اصفهان ناچیز است اما میزان بدهی آنها بسیار زیاد است و از این 
رو آزادی این افراد با کمک 400 خیریه استان، شرکت فولاد مبارکه، کمک های 
ستاد دیه، تس��هیات بانکی و گذش��ت اولیای دم که خود این افراد به نوعی خیر 

هستند، تامین می شود.

احسانی با اشاره به رتبه اس��تان در آزادی زندانیان جرایم غیر عمد گفت: استان 
اصفهان در این خصوص رتب��ه دوم و در میزان کمک به زندانی��ان رتبه اول را به 
خود اختصاص داده اس��ت. وی افزود: در سال 93 گذشت ش��اکیان برای آزادی 
 زندانی��ان 20 میلیارد تومان بوده اس��ت که حدود 30 درصد از ای��ن اعتبارات را 
شامل می شود. به گفته احسانی، زندانیان جرایم غیر عمد استان در سال گذشته با 
استفاده از کمک پنج میلیارد تومانی باعوض خیران استان، کمک هفت میلیارد 

تومانی باعوض ستاد دیه و ما بقی از محل تسهیات بانکی بند »ب« تبصره 17 
قانون بودجه سال 93 و از محل تسهیات صندوق تامین خسارت های بدنی تامین 

شده است.
رییس ستاد دیه استان اصفهان با اشاره به آزادی 22 زندانی زن در سال گذشته نیز 
ابراز داشت: 1۸ نفر از این مددجویان به دلیل جرایم مالی و چهار نفر به دلیل دیه 
راهی زندان شده  بودند که با کمک یک میلیارد و 300 میلیون تومانی از بند رهایی 
یافتند. احسانی از برپایی 15 جشن گلریزان در سراسر استان خبرداد.گفتنی است 
نمایشگاه و فروشگاه آثار هنری اهدایی خیران و نیکوکاران اصفهان برای کمک به 
آزادی زندانیان جرایم غیر عمد استان اصفهان است که از 9 الی 14 تیرماه در تالار 

فرشچیان برگزار خواهد شد.

رییس پلیس راهنمایی و رانندگی استان:
440خودروی لوکس اعمال قانون 

شدند
رئیس پلیس راهنمایي ورانندگي اس��تان اصفه��ان از اعمال قانون 
44۸ دستگاه خودرو متخلف در اجراي طرح مقابله با دور دور کردن 
خودروهاي لوکس خب��ر داد. این مق��ام انتظامي ادام��ه داد: تعداد 
45 دستگاه خودروي متخلف لوکس نیز توسط ماموران راهنمایي 
ورانندگي  توقیف وروانه پارکینگ شدند.سرهنگ غامی با اعام این 
خبر گفت:در راستاي اجراي منویات مقام معظم رهبري  در خصوص 
برخورد با رانندگان سرمست غرور که امنیت رواني شهر را بر هم مي 
زنند،طرح مقابله با دور دور کردن خودرو هاي لوکس وگرانقیمت در 

سه هفته اول خردادماه سال جاري در اصفهان به اجرا گذاشته شد.
وی افزود: در این طرح  باتاش وکوش��ش  ب��ي وقفه ماموران پلیس 
راهنمایي ورانندگي مرکز استان  درمحدوده زماني مذکور خودروهای 

لوکس متخلف اعمال قانون شدند.

خبر
اعتراض پزشکان به تعرفه های درمان 94؛؟؟؟

قفل حوزه درمان با پزشک خانواده باز می شود

ش��ماره 2399  س��ه ش��نبه  2 تی��ر 1394 0 1i s f a h a n z i b a . i r ج����ام����ع����ه

800 زندانی د رانتظار کمک خیران
رشد 100درصدی زندانیان جرایم غیر عمد در اصفهان؛

یادداشت

اولین سایت مجاز همسان گزینی 
کشور افتتاح شد

بالاخره اولین و مهمترین اقدام قابل ارائه ی وزارت ورزش و جوانان در 
زمینه ازدواج جوانان انجام و سایت همسان گزینی که یکی از اهدافش 
تس��هیل امر ازدواج و پیدا کردن هم کفو برای جوانان است، به طور 
رسمی افتتاح ش��د. معاونت جوانان وزارت ورزش و جوانان به عنوان 
بزرگترین متولی امور جوان در کشور از دو س��ال پیش دست به راه 
اندازی پایگاهی مجاز برای از بین بردن مشکل انتخاب فرد مناسب 
برای ازدواج زد و بالاخره هفته گذشته سایت همسان گزینی که به 

عنوان اولین سایت مجاز در این زمینه فعالیت می کند، افتتاح شد.
فردی که متقاضی ثبت نام در سامانه همسان گزینی است، می بایست 
قبل از هر کاری مرامنامه و قوانین ثبت نام را بخواند و تایید کند. بند 
اول این مرامنامه اشاره به این موضوع دارد که حتما حتما می بایست 
خانواده در جریان ثبت نام قرار گرفته باشند. عاوه بر این، در مرامنامه 
توضیح داده شده که سایت تنها وظیفه ی معرفی را به عهده می گیرد 
و از خانواده ها می خواهد تا خودشان تحقیقات لازم را انجام دهند.از 
بندهای دیگر این مرامنامه می توان به رایگان بودن خدمات ارائه شده 
و این که سامانه فقط به مجردها خدمت می کند .همچنین در قوانین 
آمده که اگر دختر و پسر با یکدیگر ماقات داشتند ، عدم پسند را طی 
تماسی همراه با آرزوی خوشبختی برای طرف مقابل به او اطاع دهند 
و اگر همدیگر را پسندیدند، بعد از چهار پنج جلسه به یکی از مراکز 
مشاوره ای که خود س��امانه به آن ها معرفی می کند برای مشورت 
بیشتر مراجعه کنند.مرحله اول بعد از تایید مرامنامه، ثبت اطاعات 
فردی اس��ت. ثبت وضعیت قد و وزن و رنگ پوست و چشم، در کنار 
گرفتن اطاعاتی درباره معلولیت یا بیماری خاص��ی که فرد دارد و.. 
در این مرحله پرسیده می شود.بحث تحصیات و وضعیت اقتصادی 

وزیر بهداشت 
هم معتقد است 

جای درست 
تعرفه گذاری 
سازمان نظام 
پزشکی است 
اما این سازمان 
به درستی از 

اختیاراتش بهره 
نگرفته است
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)نوبت اول()نوبت اول(اطلاعیه منطقه دو شهرداری اصفهان  آگهی مزایده عمومی  

اصفهان  ش��ه��رداری   2 منطقه  عمومی  فولادش�هر رواب��ط  ش�هرداری  سرپرس�ت   - ای�زدی  حس�ین 

نظر به اینکه عرصه و حق کرد و کشت و ریشه و حقآبه و کلیه حقوق مالکانه و زارعانه یک قطعه 
زمین کش�اورزی دارای کاربری فضای س�بز به پلاک ثبتی 16/601 بخش 14 ثبت اصفهان به کد 
نوسازی 44-12641 متعلق به ورثه مرحوم کریم ماهرانی برزانی طبق گواهی حصر وراثت شماره 
2282-86/5/29 عبارتند از آقایان علی و بمانعلی ماهرانی برزانی و خانم عزت ماهرانی برزانی 
و خانم بتول برندگی و ورثه مرحوم محمد رضا ماهرانی برزانی طبق گواهی حصر وراثت شماره 
733 مورخ 83/2/23 عبارتند از آقایان حس�ین و یداله ماهرانی برزانی و خانم فاطمه ماهرانی 
برزانی واقع در اتوبان شهید خرازی جنب پارک قلمستان که در مسیر طرح عمرانی فضای سبز 
پارک قلمس�تان قرار دارد و علیرغم شرکت نامبردگان در جلسات کمیسیون معوض تاکنون 
توافقی حاصل نگردیده لذا با توجه به ضرورت اجرای طرح و برابر تبصره 4 ماده واحده قانون 
نح�وه تقویم ابنیه، املاک و اراضی مورد نیاز ش�هرداری مصوب 28 آبان 1370، بدینوس�یله به 
نامبرده و کلیه مدعیان احتمالی ابلاغ می گردد حداکثر ظرف مدت یکماه از تاریخ نشر این آگهی 
نسبت به معرفی یک نفر کارشناس به عنوان معتمد و 5 نفر کارشناس به عنوان مرضی الطرفین 

به شهرداری منطقه  دو واقع در خیابان شهیدان غربی اقدام نماید. 
لازم به ذکر است که کارشناسان می بایست جزء کارشناسان رسمی دادگستری و متخصص در 
رشته کشاورزی  بوده و در مهلت قانونی تعیین شده معرفی گردند. بدیهی است در صورت 

عدم معرفی کارشناسان برابر مقررات اقدام خواهد شد.

شهرداری فولادشهر به استناد مصوبه شماره 4/94/396 مورخ 94/3/17 شورای اسلامی 
ش�هر  در نظر دارد مزای�ده ذیل را برگزار نماید. لذا از کلیه متقاضیان جهت ش�رکت 

دعوت به عمل می آید. 

متقاضیان فرصت دارند تا آخر وقت اداری روز یکش�نبه مورخ 94/4/23 جهت اطلاع از 
ش�رایط و ش�رکت در مزایده به واحد امور قراردادهای ش�هرداری فولادشهر مراجعه 

نمایند. 

شماره موضوع مزایده ردیف
مزایده 

مبلغ سپرده 
شرکت در 

مزایده )ریال(

مبلغ پایه 
کارشناسی )ریال(

1
اجاره مکان اخذ %5 

عوارض مینی بوسرانی 
ترمینال فولادشهر 

    94/9272
31/000/000 به 94/4/418/600/000

ازای هر ماه 



در اوایل سال گذشته بود کش��اورزان شرق برای 
گرفتن حقابه خود در جوار امامزاده چهارمیان در 
براآن شمالی خیمه زده تجمع کردند و پس از آن 
وزیر نیرو به اصفهان سفر کرد تا درباره مطالبات 
کشاورزان اصفهان آگاه شود و از کم و کیف آنچه 
آنان مطالبه می کنند باخبر ش��ود. وزیر نیرو در سخنان 
خود به این موضوع اش��اره کرد که آب ب��ه طور کامل به 
کشاورزان داده خواهد شد، اما این روزها پس از گذشت 
 چندین م��اه تنها با آب داده ش��ده ح��دود40 درصد از

 زمین های کش��اورزان به زیر کشت رفت و با تنش های 
ایجاد ش��ده در توزیع آب باعث افت تولی��د در بعضی از 
مزارع کشاورزان شده اس��ت. با همین موضوع اصفهان 
زیبا گفت و گوی��ی انجام داد با حس��ین محمدرضایی، 
رییس انجمن حمایت از کشاورزان اصفهان، عضو کمیته 
آب ذیل مجمع نمایندگان مجلس و عضو هیات مدیره 

نظام صنفی کشاورزی شهرستان اصفهان تا این موضوع 
واشکافی شود.

با توج�ه ب�ه ورود وزیر نی�رو ب�ه اصفهان و 
مطالبات کشاورزان شرق آیا آنها به خواسته 

خود در این خصوص رسیدند؟
نه، متاسفانه تنها 40 درصد زمین های حقابه داران شرق 
اصفهان زیر کشت پاییزه رفته است و کشاورزان استان از 
مسوولان کشور، شورای عالی آب و استاندار خواهان حفظ 

آب برای کشت پاییزه  در سال جاری هستند.
چه مقدار آب برای زنده مان�دن زاینده رود 
در نظر گرفته شده است و آیا این مقدار برای 

تامین آب تالاب گاو خونی کافی است؟
40 میلیون متر مکعب آب برای زنده ماندن زاینده رود در 
سطح شهر اصفهان در نظر گرفته شده است که باید از سد 
نیکو آباد در استان اصفهان رها سازی شود. این مقدار آب 

از ابتدای پارک ناژوان نزدیک نیروگاه اسلام آباد به رودخانه 
زاینده رود می ریزد. اکنون این مقدار آب با اضافه شدن 
پس آب فاضلاب جنوب شهر اصفهان از شهر ورزنه عبور 
کرد و به دلیل اینکه حجم آب کم است مدت زمانی طول 
می کشد تا به تالاب گاو خونی برسد. متاسفانه این مقدار 
آب برای سیراب کردن تالاب گاوخونی کافی نیست. با این 
مقدار تنها درختان و بیشه های خشک از لحاظ آبی تامین 
می شوند و برای محیط زیست لازم و مناسب است، ولی 
متاسفانه چون این مقدار آب با آب فاضلاب مخلوط است، 

مشکلاتی به همراه دارد. 
در طول س�ال آبی که ب�رای حقاب�ه تالاب 
گاوخونی در نظر گرفته شده است چه میزان 

است؟
س��الانه 175 میلیون متر مکعب آب برای حقابه تالاب 
گاوخونی در نظر گرفته شده است و اگر این آب به تالاب 

داده شود بخشی از آن نجات پیدا خواهد کرد. باید حقابه 
تالاب بین المللی گاوخونی به صورت مداوم انجام گیرد تا 
از خشک شدن آن جلوگیری شود و به یاری خدا، کمک 
مسوولان و همکاری و همدلی کش��اورزان زاینده رود از 

فصلی بودن نجات خواهد یافت و تالاب احیا می شود.
با توجه به فرمایش ش�ما برای رس�یدن این 

مقدار آب به تالاب گاوخونی چه باید کرد؟
برای اینکه این مقدار آب به تالاب گاو خونی برسد باید از 
برداشت های بی رویه در استان بالادست و همچنین در 

بالادست زاینده رود در استان اصفهان جلوگیری شود.
همش��هریان باید در استفاده از آب ش��رب دقت کنند و 
صنایع آب بر از زاینده رود نیز از مصرف بی رویه و بی حد و 

حصر آب خودداری کنند.
به اعتقاد شما بازگش�ایی هر چه بیشتر آب 
سد زاینده رود چه اثراتی برای محیط زیست 

خواهد داشت؟
بازگشایی هر چه بیشتر آب از سد زاینده رود برای محیط 
زیست مفید است. با توجه به معضل ریزگردها و آلودگی 
هوا این امر می تواند کمک بس��یاری به محیط زیست و 

گردشگری استان کند.
ش�ما می دانی�د چ�ه می�زان خس�ارت به 

کشاورزان وارد شده است؟
میزان خس��ارت وارد شده به کش��اورزان شرق اصفهان 
هنوز به طور دقیق مش��خص نیس��ت؛ چرا که برداشت 
محصولات به طور کامل انجام نش��ده است. مناطقی در 
شرق اصفهان به دلیل خشکسالی،گرمای هوا و تنش در 
حجم آب دچار خسارت شدند، اما در مجموع شرایط نسبتاً 
راضی کننده است. در حال حاضر محصول جو برداشت 
 شده و گندم در حال برداشت است، کشت غالب منطقه 
گندم و جو است.  در س��ال زراعی جاری 30 هزار هکتار 
گندم و 10 هزار هکتار جو  در شرق اصفهان کشت شده،  
البته در مناطق غربی استان نیز برنج کشت شده است. در 
کشت پاییزه گذشته به دلیل گرمای هوا و صرفه جویی 
بیشتر، آب زاینده رود در سه نوبت پاییز، اواخر زمستان و 
اوایل بهار تا اوایل خرداد ماه برای کشاورزان شرق اصفهان 

بازگشایی شد.
چرا کشاورزان شرق محصولات خود را بیمه 

نمی کنند؟
بیمه محصولات کش��اورزی فقط 10 درصد از خسارت 
واقعی محصولات را پرداخت می کن��د به همین دلیل 
بیشتر کش��اورزان تمایلی برای بیمه کردن محصولات 

خود ندارند.
خشکسالی های اخیر چه میزان از زمین های 
استان اصفهان را از دور تولید محصول خارج 

کرده است؟
کم آبی و خشکسالی س��ال های اخیر حدود 100 هزار 
هکتار از این زمین های استان را از دور تولید محصول خارج 
کرده است. کشاورزان استان از مسوولان کشوری، شورای 
عالی آب و استاندار خواهان حفظ آب استان  برای کشت 

پاییزه  در سال جاری هستند.
 کم آب�ی و پدی�ده تغیی�ر اقلیم دم�ای هوا 
در کشور چه اثرات زیان باری خواهد داشت؟

با توجه به کم آبی در کشور باید روی سازگاری و کاهش 
آثار تغییر اقلیم کار جدی و اقدام اساسی صورت بگیرد. به 
دلیل پدیده تغییر اقلیم دمای هوا 1.5 درجه سانتیگراد 
افزایش یافت که این موضوع باعث افزایش تبخیر شده 
اس��ت. این در حالی است که متوس��ط بارش در جهان 
800 میلی متر و در کش��ور ما 240 میلی متر در س��ال 
است و پتانسیل تبخیر سالانه در جهان 700 میلیمتر و 
در ایران برابر با 2100 میلیمتر است و این موضوع نشان 
می دهد بارندگی در کشور کمتر از یک سوم جهانی است 
و تبخیر سالانه در ایران سه برابر متوسط تبخیر سالانه 

جهانی است. 
پس چه کنیم؟

فضای سبز شهری جهت رفع کمبود آب و ضرورت حفظ 
آب باید جایگزین ک��ردن گل های تزیینی و چمن های 
مقاوم به خشکی به جای گل و چمن فعلی در فضای سبز 
ش��هری را مد نظر قرار دهد. باید تغییر الگوی کشت در 
شهرداری ها مورد توجه قرار گیرد و از درختان، چمن و 

گل های زینتی مقاوم به خشکی استفاده شود.

 تک تک ما باید برای آلودگی محیط
 از بی حجابی ها تلاش کنیم

هنگامی که موضوع بدحجابی و بی حجابی در محافل بازگو می شود 
برخی در این خصوص جبهه گیری می کنند و می گویند: بهتر است 
مسوولان جلوی اختلاس های میلیاردی را بگیرند و به صرف اینکه 
فردی بد حجاب باشد جامعه به قهقرا نخواهد رفت. همین سخنان 
است که باعث می شود برخی نسبت به موضوع بدحجابی در جامعه 
حساس نباشند و آن را سرس��ری بگیرند. بدحجابی موضوعی است 
که بتوان آن را در مقابل اختلاس ها و دیگر آس��یب های اجتماعی و 
اقتصادی بیان کرد. هر آسیب اجتماعی بسته به میزان خسارتی که به 

جامعه وارد می کند باید مورد بررسی و پیشگیری قرار گیرد. 
یک عضو هیات علمی دانش��گاه اصفهان با بیان اینکه مسلما نیروی 
قهریه در زمینه بی حجابی کارساز نیست؛ می گوید: تک تک ما باید 
برای آلودگی محیط مان از بی حجابی ها و بی حیایی ها تلاش کنیم. 

دکتر موسوی با بیان این مطلب می افزاید: بس��یاری از خانواده ها با 
تقلیدهای کورکورانه تیشه به ریشه خود و خانواده هایشان می زنند.

وی ادامه می دهد: خداوند بانوان را انتخاب کرد تا امانت های خودش 
را به آنها واگذار کند. مادر و همس��ر بودن، مایه آرامش بودن ، سنگ 
صبور بودن و دنیایی از مهر و عاطفه از صفاتی است که برای زنان در 
قرآن است. موسوی تصریح می کند: واقعا چگونه می شود که تمامی 
این صفات در یک انسان جمع شود. خداوند عشق را به زنان سپرد و این 
امانت الهی به ما سپرده است. این عضو هیات علمی دانشگاه اصفهان با 
اشاره به اینکه گاهی اوقات عشق بین همسران کمرنگ می شود؛ اظهار 
می دارد: خیانت های زناشویی باعث می شود که عشق بین همسران 

کمرنگ شود و چگونه می توانیم این عشق را حفظ کنیم.
وی با اش��اره به اینکه روان شناسان برای عش��ق توصیفات ویژه ای 
دارند، خاطر نشان می کند: عش��ق با مهربانی و همدلی همراه است 
و باید ببینیم این روزها چه چیزی به عشق آسیب می زند. موسوی با 
بیان اینکه این روزها آنچه عشق را کمرنگ می کند، خیانت همسران 
است، اذعان می دارد: خیانت های زناشویی عوامل زمینه ساز دارد و 
اگر انسانی ناآگاه باشد و قدر داشته هایش را نداند به همسرش خیانت 
می کند و در زندگی اش را به روی نامحرم می گشاید. این روان شناس 
با اشاره به اینکه زنان رکن اصلی خانواده هستند، عنوان می کند: باید 
فضای خانواده از وسایلی که انسان را به سمت خیانت و سست شدن 
پایه های خانواده می کشاند؛ رها ش��ود. توجه به حجاب باید جدای 
جنسیت برای تک تک افراد جامعه مد نظر قرار گیرد و مسوولان برای 

فرهنگ سازی در این زمینه پیشگام شوند.

 نمایشگاهی برای پیشگیری
 از آسیب های اجتماعی در حصه برگزار شد

نمایشگاهی برای ارتقای س��لامت اجتماعی با همکاری شهرداری، 
اعضای شورای اسلامی شهر اصفهان و س��ازمان های مردم نهاد در 
حوزه س��لامت اجتماعی 26 و 27 خردادماه در سالن ورزشی حصه 
برگزار ش��د. در این نمایش��گاه غرفه های گوناگونی نظیر حمایت از 
حقوق کودک، پایگاه خدمات اجتماعی بهزیستی، مشاوره پیرامون 
اعتیاد و پیشگیری از رفتارهای پرخطر، پایش سلامت و غرفه خیریه 
نذر اشتغال وجود داشت. همایش رفتارهای پرخطر و پیشگیری از ایدز 
یکی از برنامه های این نمایشگاه بود که با حضور اهالی حصه برگزار شد.  
ارجمندی، مددکار اجتماعی پایگاه خدمات اجتماعی حصه می گوید: 
این منطقه با جمعیتی بیش از 11 هزار نفر به یک فرهنگسرا نیاز دارد و 
به دلیل اینکه این منطقه در حاشیه شهر واقع شده، امکان بروز آسیب 
های اجتماعی در آن بیشتر است.  وی مهم ترین مشکل این منطقه 
را فقر فرهنگی، اقتصادی و اعتیاد می داند و خاطر نشان می کند: فقر 
فرهنگی از همه مشکلات این منطقه پررنگ تر است که خوشبختانه با 
وجود ورزشگاه و پارک در این منطقه اوقات فراغت مادران، کودکان، 
نوجونان و جوانان تا حدودی پر شده و همین باعث شده است تا آنها 

کمتر به سراغ آسیب های اجتماعی بروند.

گزارش
عضو کمیته آب ذیل مجمع نمایندگان مجلس در گفت و گو با اصفهان زیبا مطرح کرد؛گروه جامعه

خشکسالی 100 هزار هکتار از زمین های اصفهان را از دور تولید محصول خارج کرد
    بارندگی در کشور کمتر از یک سوم جهانی است
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هفت سال است که با دو فرزندش بدون همسر 
زندگی می کند. هفت سال است که همسرش را 
در یک سانحه تصادف از دست داده و حالا هم 
باید اجاره خانه بدهد و هم پدر و مادر باشد برای 
فرزندانی که در این دنیای دون تنها سایه مادر را 
بر سر دارند. کنایه های ریز و درشت مردم از یک طرف 
و بار سنگین اقتصادی از س��ویی دیگر زندگی را برای 
 راضیه تلخ کرده است. راضیه هر س��ال خانه ای اجاره 
می کند و اسباب و اثاثیه زندگی اش را بر دوش می کشد 
و از این خانه به آن خانه می رود. نابس��امانی تحصیلی 
جواد و مریم فرزندانش از یک سو و تحمل بار اقتصادی 
زندگی از سویی دیگر او را آزار می دهد. زنان سرپرست 
 خان��واده در کش��اکش زندگی صبوری پیش��ه خود 
می سازند تا مبادا دست سنگین روزگار به آنها سیلی 
بزند.تحقیقات نشان مي دهد زنان سرپرست خانوار زمان 
بیشتري را صرف کار مي کنند که چنین امري موجب 
ایجاد فقر زمان��ي و بي توجهي به جنبه هاي فرهنگي، 

آموزشي و تربیتي خود و فرزندان مي شود.متاسفانه در 
جامعه کنونی ما زندگی زنان پس از ترک شوهر غالباً با 
ابهامات و مخاطراتی روبه رو است؛ از جمله سرپرستی 
فرزندان ب��ه تنهایی، س��ختی مش��کلات اقتصادی، 
زندگی در تنهای��ی و همراه با افس��ردگی و ناامیدی و 
همچنین نگرش غلط جامعه نسبت به زنان مطلقه و 
بیوه در فقدان همسرش��ان آنان را در روابط اجتماعی 
 و حض��ور در اجتماع با مش��کلات عدی��ده ای روبه رو

 می کند؛ نگاه های معنی دار، س��خنان تلخ و گزنده، از 
دست دادن حمایت های عاطفی همسر، فقر اقتصادی 
و تمایل به تنها ماندن و حفظ حیثیت و شخصیت خود 
پاره ای از مشکلات تمام ناشدنی این قشر زحمت کش 
است و باری با تمام این مشکلات نیاز به توجه جدی در 
این باره احساس می شود. از س��وي دیگر،  آنچه اغلب 

در مورد زنان سرپرس��ت خانوار نادیده گرفته ش��ده 
است، نیازهاي رواني و عاطفي آنها بوده است. براساس 
بررسي هاي انجام ش��ده، نگراني، اضطراب و ناامني، 
بیشترین دغدغه زنان سرپرست خانوار نسبت به آینده 

خود و فرزندانشان بوده است.
وضعیت بد اقتصادي موجب ش��ده است که هم زنان 
سرپرست خانوار و هم فرزندان آنها از آسیب پذیرترین 
اقش��ار جامعه در برابر آس��یب های اجتماعی باشند و 
عمدتاً یکی از علائم بیماری های روانی مانند افسردگی، 

اضطراب، وسواس و پرخاشگری در آنها دیده شود. 
فرزندان این خانواده ها به طور بالقوه در معرض مسائلی 
مانند کار کودکان در مش��اغل س��یاه و غیر رس��می، 
بزهکاری اجتماعی، محرومیت از تحصیل و سوء تغذیه 
قرار دارند. برای سرو سامان دادن به وضعیت این زنان، 

علاوه بر آنکه لازم است تعدد مراکز تصمیم گیری مهار 
شود و از انجام فعالیت های موازی جلوگیری شود، باید 
برای نهادهایی مانند کمیته امداد امام خمینی)ره( و 
سازمان بهزیس��تی اقدام جدی صورت گیرد و کمک 
اصلی در چارچوب توانمندس��ازی آن��ان مورد توجه 

قرار گیرد. 
جمعیت افراد زیر پوشش کمیته امداد امام خمینی)ره( 
در استان اصفهان 96 هزار و 116 خانوار است که از این 
تعداد 62 هزار و 533 خانوار توسط زن سرپرست خانوار 
اداره می شود. از این تعداد زن سرپرست خانوار 43 هزار 
و 601 خانوار فوت سرپرس��ت، 10 هزار و 599 خانوار 
طلاق، چهار هزار و 938 خانوار زندانی و متارکه و سه 

هزار و 595 سرپرست بیمار را شامل می شوند.
کمیته امداد علاوه بر تحت پوش��ش ق��رار دادن زنان 

بی سرپرست و در راستای ایجاد اشتغال و خودکفایی 
برای آموختن مهارت آموزش��ی،  این افراد را به فنی و 
حرفه ای معرفی و به صورت رایگان دوره های آموزشی 

برگزار می کند.
حس��ن  ملکوتی خواه، معاون اش��تغال و خودکفایی 
کمیته امداد استان اصفهان درباره طرح های اشتغال 
کمیته امداد می گوید: س��ال گذشته در کمیته امداد 
استان اصفهان تعداد یک هزار و 772 مشاغل خانگی 
و یک هزار و 484 مورد خود اشتغالی و نیز 642 مورد 
اش��تغال از طریق کاریابی برای زنان سرپرست خانوار 

ایجاد شده است.
وی تصریح می کند: همچنین در این مدت سه هزار و 
898 نفر از زنان سرپرست خانوار در دوره های آموزشی 
فنی و حرفه ای کمیته امداد ش��رکت کردند که شش 
هزار و 815 نفر زن سرپرست در دوره کوتاه مدت و سه 
هزار و 127 نفر از زنان سرپرس��ت خانوار در دوره های 

بلند مدت شرکت کردند.

فقر و نداری؛ آویزه ای سنجاق شده به زندگی زنان سرپرست خانواده 

طرح » مفتاح الجنه« در راستای احیای سنت علوي و ایجاد فرصت براي آشنایی بسیاري 
از مسوولان خیراندیش و نیکوکار  با زندگی خانواده های تحت پوشش کمیته امداد در ماه 
مبارک رمضان اجرا می شود. به گزارش اصفهان زیبا به نقل از روابط عمومی و اطلاع رسانی 
کمیته امداد امام خمینی)ره( اس��تان اصفهان، کمیته امداد امام خمیني )ره( به عنوان 
متولي امور محرومان جامعه در جهت احیای سنت علوي و ایجاد فرصت براي بسیاري از 
مسوولان خیراندیش و نیکوکار هر ساله »طرح مفتاح الجنه« را در ماه مبارک رمضان برگزار 
می کند تا به واسطه آن الفت و دوستي بین محرومان و مسوولان در قالب هدایت الهي دین 
مبین اسلام محقق شود.یکي از ظرایف مورد تاکید اسلام در ارتباطات اجتماعي توجه به 

زیردستان، فقرا و مساکین است و یکي از شاخص هاي این توجه همنشیني و مصاحبت با 
فقراست و در بسیاري از دستورات الهي این نکته مورد توجه قرار گرفته و سیره عملي ائمه 
اطهار )ع( نیز بر این مهم تاکید دارد. کمیته امداد استان اصفهان نیز در ماه رمضان امسال 
همانند سال های گذشته » طرح مفتاح الجنه« را برای سرکشی از خانواده های تحت پوشش 
ایتام و بیماران صعب العلاج در اولویت برنامه کاری خود قرار داده است. سال گذشته نیز 
از تعداد 654 خانوار تحت پوشش کمیته امداد در ماه مبارک رمضان بازدید و مسوولان از 
نزدیک با مسائل و مشکلات این خانواده ها آشنا شدند و نیز همزمان با این طرح از تعداد 

یک هزار  و 206 خانوار ایتام بازدید صورت گرفت.

مهم ترین تحلیل های اجتماعی دعای روز اول تا پنجم ماه رمضان را می توان در موارد  
زیر خلاصه کرد:

1- کاهش غفلت در عملکردها و برنامه ریزی های اجتماعی؛ انسان روزه دار در دعای 
روز اول از خدا هشیاری از غفلت و دوری از آن را درخواست می کند و این برای آن است 
که از آثار زیان بار غفلت، مانند تنگی معیشت، فراموشی، مرگ و قیامت، همنشینی با 
شیطان، خود فراموشی و خدا فراموشی خود و جامعه خویش را دور کند.2- ایمنی از 
خشم و غضب الهی و توفیق قرائت قرآن؛ درخواست انسان روزه دار در دعای روز دوم است که 
موجب گسترش رحمت و هدایت الهی در جامعه شده و پاداش های عظیم الهی را به دنبال 

دارد. 3- دوری جامعه انس��انی از جهالت و نادانی ها و گسترش بیداری درونی؛ درخواست 
انسان روزه دار در روز سوم نیز برای دوری از مضرات و پیامدهای سوء نادانی، مانند انحراف 
عقیدتی، افزایش جرائم اجتماعی و کاهش عاطفه های اجتماعی است.4- گسترش حلاوت 
یاد خدا و شکر گزاری الهی؛ درخواست انسان روزه دار در دعای روز چهارم برای این است که با 
یاد خدا و شکرگزاری او اعتماد متقابل و تعاملات اجتماعی پایدار و بصیرت درونی در برخورد با 
دشمنان در اجتماع انسانی افزایش پیدا می کند.5- توفیق استغفار و صلاحیت بندگی؛ دعای 
روز پنجم برای این است که استغفار باعث دوری انسان از گناه و گسترش سلامت اجتماع و 
افزایش قرب الهی و در نتیجه برنامه ریزی های صحیح و هنجارهای پایدار اجتماعی می شود.  

نگرشی بر تحلیل های اجتماعی ادعیه روزانه ماه مبارک رمضانطرح » مفتاح الجنه« در اصفهان اجرا می شود
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تصویرکودکان،نوجوانان وجوانانی که باید چند ماه 
متوالی درخانه باشند وکار مفیدی نداشته باشند 
جزبیدارماندن تا پاسی ازشب ومتعاقبا خوابیدن تا 
لنگ ظهر؛کانال عوض کردن های متوالی تلویزیون 
س��روکله زدن باخواهران و برادران،غرق ش��دن 
درگوشی های تلفن وتبلت ها باجمع دوستانی مثل خود 
با چاش��نی بطالت محس��وب می شود،داستان بسیاری 

ازخانوادها درتابستان است.

   فراغت بیش�تر و حضور زی�اد دانش آموزان 
درشبکه های اجتماعی

اغلب جوانان ونوجوانان ب��ه ویژه دانش آم��وزان درایام 
تعطیلات تابستان با مشکل نحوه گذراندن اوقات فراغت 
روبرو هس��تند وازطرفی دیگربه دلیل نقش وتاثیربالای 
فضاهای مجاری وشبکه های اجتماعی در زندگی آحاد 
جامعه،این فضاها به اشتباه جای زمان فراغت واستراحت 
جوانان راگرفته و ای��ن امرهم تهدید وهم فرصتی بزرگ 
برای محس��وب می ش��ود. می��زان حضوردانش آموزان 
درفضای مجازی وپرسه زدن آنها درشبکه های اجتماعی؛ 
یکی ازموضوعاتی  اس��ت که می توان آن را به لیس��ت 
دغدغه های والدین اضافه کرد.چرا ک��ه کمترمادری را 
می توان سراغ داش��ت که ازوقت تلف کردن های فراوان 
فرزندش درفضای مجازی شکایت نداشته باشد،موضوعی 
که ش��اید بتوان نام اعتیاد اینترنتی راهم برآن گذاشت.

آسیب جدی که باید بیش ازگذش��ته مورد توجه باشد، 
نفوذ ش��بکه های اجتماع��ی مانن��د فیس بوک،وایبر، 
واتس آپ، لاین دربین دانش آموزان است.  به نظرمی رسد 
نمودارسنی اس��تفاده  کنندگان ازشبکه های اجتماعی 
رنگارنگ با کاهش مواجه شده وسن کاربران این شبکه ها 
را کمترازگذشته نشان می دهد تا جایی که دربین کاربران 
اینترنتی شبکه های مجازی،شاهد حضوربی حد وحساب 
دانش آموزان هستیم. استقبال کمرنگ دانش آموزان از 
ورزش نکته ای را گوش��زد میکند که می توان ازآن برای 
مقابله با آس��یب های ش��بکه های اجتماعی یا کاهش 

استفاده دانش آموزان ازاین فضا استفاده کرد.

    گذران اوقات فراغت درش�بکه های مجازی 
واینترنت یک چالش جدی تربیتی

مرتضی اسپنانی، رییس اداره مش��اوره تربیتی آموزش 
و پرورش کل اس��تان درخصوص گ��ذران اوقات فراغت 
درش��بکه های مجازی واینترنت که یک چالش جدی 
تربیتی است،اظهار داشت: اوقات فراغت دربرابراشتغال 
و درگیرهای روزمره است که سبب خستگی هم می شود.
اوقات فراغت م��ی توان��د پربارترین وش��ورانگیزترین 
لحظات و برعکس ملال انگیزترین وبی ثمرترین وحتی 
مفس��ده انگیزترین دقایق باش��د، لذا باعنایت به اینکه 
ساختارجمعیتی جامعه ما نش��ان می دهد که کشورما 
ازجوان ترین کشورهای دنیاست، براین اساس قشرعظیم 

 جوان ونوجوان نیازمند عنایت وتوج��ه جدی درزمینه 
برنامه ریزی برای گذران اوقات فراغتشان هستند. 

اوقات فراغ��ت کارکردهای زیادی را درب��ردارد ازجمله: 
فرصتی برای شکوفایی استعدادها وکسب توانمندی های 
لازم زندگی آینده، فرصتی جهت تجدید قوا، پرورش قوه 
خلاقیت وابتکارهمچنین مهارت آموزی، فرصتی جهت 
اصلاح رفتار،رشد وتعالی شخصیت انسانی، فرصتی جهت 
اش��اعه فرهنگ عمومی، دینی وملی وبراین اساس نیاز 
است که مسوولان جامعه و خانواده ها؛ نوجوانان وجوانان 
را درخصوص گذاران اوقات فراغتشان هدایت و راهنمایی 
کنند وب��ا برنامه ریزی صحی��ح آنه��ا را از ورود بی رویه 
واستفاده نامطلوب فضای مجازی وشبکه های اجتماعی 
که تاثیرات مخربی  را برهویت انسانی آنها خواهد داشت 
پیشگیری کنند.اسپنانی درادامه بحث تصریح کرد: امروزه 
تحقیقات نشان داده است که بیش از"44"  درصد جوانان 
ونوجوانان اوقات فراغت خود را با ورود به فضای مجازی 
واستفاده ازاینترنت، "35" درصد با  بازی های رایانه ای 
وگوش دادن به موس��یقی و کمتراز "17" درصدشان با 
اس��تفاده ازتلویزیون وبرنامه های آن اوقات فراغتشان را 
س��پری می کنند.ورود بی رویه وگ��ذاران اوقات فراغت 
دانش آموزان درفضای مجازی واینترنت به دلیل اینکه 
استفاده صحیح ازشبکه های اجتماعی و ورود به فضای 
مجازی درجامعه ما به درس��تی تبیین وفرهنگ سازی 
نشده است واغلب خانواده ها هم به دلیل ساختارسنتی 

چندان با این گونه فضا ها آشنایی ندارند،یک چالش جدی 
تربیتی است، هرچند که فرصتی جهت آموزش وتحقیق 

نیزاست،اما امروز اکثرجوانان ونوجوانان 
به دلیل عدم آشنایی به استفاده صحیح 
ازفضای مجازی وشبکه های اجتماعی 

استفاده مفیدی ازاین فضا ها را ندارند. 

   آسیب ها و جرایم فضای آنلاین
رییس اداره مش��اوره تربیتی آموزش و 
پرورش استان یادآورشد: دانش آموزان 
اطلاعی ازس��ایت های مفید ویا سایت 
 هایی را که نباید بدان ورود یابند،کسب 
نکرده اند وچه بس��ا این ع��دم اطلاعات 
درست اس��تفاده ازفضای مجازی باعث 
شده اس��ت که فرزندان جامعه ازمولفه 
های دینی،تربیتی وفرهنگی دور شوند 
وهویتشان دچارتردید وآسیب  شود.لذا 
توجه جدی مس��وولان امردرخصوص 

ایجاد فرهنگ سازی صحیح ورود به فضای مجازی برای 
آحاد جامعه درشرایط ایمن لازم است تا از دغدغه والدین 

دراین خصوص کاسته شود. 
دراین زمینه با عنایت به اینکه داشتن روابط اجتماعی به 
صورت حضوری تاثیرشگرفی را در رشد وشخصیت سالم 
ومتعالی انسان ها دارد،یکی از فاکتورهای سلامت روان 
انسان ها وجامعه، وجود روابط موثراجتماعی با دیگران 
اس��ت و اس��تفاده افراطی ارتباط مجازی سلامت روان 
انسان ها را تهدید می کند. وی خاطرنشان کرد: درفضای 
مجازی چهارحوزه آسیب وجود دارد که بیشترین جرایم 
 و تخلفات وسواس��تفاده ها درراس��تای این چهارحوزه 

انجام می شود.
- حوزه خش��ونت که ازطریق بازی های رایانه ای، روان 

فرزندان را تهدید می کند.
- حوزه فحشا وفساد که بی عفتی وبی بند باری را ترویج 

می کند .
-  حوزه اعتی��اد و گرایش به س��وءمصرف م��واد مخدر 
وداروه��ای روان گ��ردان وحتی اعتی��اد ورود به فضای 

مجازی است.
- حوزه کلاهبرداری که دراس��تفاده فضای مجازی باید 

مراقب این حوزه ها باشند.
ورود افراط��ی به فضای مج��ازی باعث کاه��ش روابط 
اجتماعی و ایجاد افسردگی درجوانان ونوجوانان خواهد 
شد و ازسوی دیگرموجب بروزمشکلات در روابط اعضای 

خانواده ازجمله ایجاد تنش، مشاجره و درگیری شده  که 
باعث ایجاد بی حرمتی وکاهش اعتماد به بزرگ تر ها به 
ویژه والدین خواهد شد.چنین مسائلی 
روان نوجوانان وجوان��ان را به هم ریخته 
و باعث افزایش ارتباطات مجازی بدون 
 توجه به مسائل امنیتی می شود که زمینه 
سوء استفاده ازنوجوان وجوان و انحرافات 
دیگر او را فراهم می آورد، بدان دلیل که 
درفضای آنلاین هرفردی غریبه است واین 
امکان وجود دارد که فردی با سن بالا خود 
را دوست کودک قرارداده وآسیب هایی را 

ایجاد کند. 
لذا توصیه می ش��ود ارتباط��ات وگفت 
گوه��ای حض��وری اعض��ای خان��واده 
 درفض��ای خان��واده بیشترش��ده و

گفتم��ان ه��ای خانوادگ��ی تش��کیل 
شود،همچنین روابط با اطرافیان واقوام 
افزای��ش یابد وجلس��اتی ویژه ب��ه  دور 
ازموبایل و تکنولوژی درفضای خانوادگی تشکیل شده، تا 
ارتباطات حضوری  و صمیمیت های خانوادگی گسترش 

یابد.

   دوری دانش آموزان و کاهش آسیب ها ) ارائه 
راهکار( 

اس��پنانی،  ریی��س اداره مش��اوره تربیت��ی آم��وزش و 
پ��رورش کل اس��تان پیرام��ون کاهش ای��ن معضل و 
دوری دان��ش آم��وزان از اس��تفاده افراط��ی ازفض��ای 
 مجازی و ش��بکه ه��ای اجتماع��ی درتوصی��ه والدین 

اظهار داشت: 
- اولین توصیه گس��ترش روابط اجتماعی وتقویت این 
روابط با ش��یوه های مختلف ) بر گزاری جلس��ات، حل 
مسائل بدون وجود موبایل،خاموشی موبایل درمهمانی ها 

و صحبت رودرو و حضوری و....( است.
- توصیه دیگر آم��وزش های لازم به خان��واده و جوانان 
به خصوص آشنایی بیش��تر والدین به این فضاها  وکنار 
گذاشتن ارتباطات سنتی، راهنمایی و صحبت با فرزندان 
درخصوص استفاده بهینه ازشبکه ها مجازی و برقراری 

ارتباط محکم و استواروصمیمی با فرزندان
- تقویت باورهای دینی واعتقادی خود دربین خانواده،با 
پررنگ شدن این باورها بچه ها کمتردرمعرض آسیب های 

فضای اینترنت قرارمی گیرند.
 - ق��راردادان رایان��ه خانوادگی درمحلی ک��ه برای همه 

یادداشت از سید مهدی سلطانی: روزه عامل افزایش بصیرت اجتماعی است 
سرّ این مساله در آن است که سیری زیاد باعث ایجاد و ازدیاد بخار در مغز شده و 
مغز حالتی شبیه مستی پیدا می کند و نمی تواند خوب فکر کند، از این رو سرعت 

انتقال او کم شده و گرفتار نوعی کوری می شود. 
برخلاف گرس��نگی ارادی و جهت دار که روزه عهده دار آن است، که باعث رقت 
 و صفای قلب می ش��ود و قلب را آماده تفکری مطلوب می کند که باعث شناخت 

می شود و نوری آشکار و با دوام پیدا می کند.
 بنابراین نقش روزه در افزایش بصیرت اجتماعی به خوبی روش��ن می شود؛ زیرا 
باعث افزایش عقلانیت و تدبیر صحیح در انسان شده و با پدید آوردن گرسنگی در 
شخص روزه دار، زمینه رسیدن به کمالات را در او به وجود می آورد. همان گونه که 

پیامبر اکرم )ص( در شب معراج از خداوند پرسید: اساسی ترین عبادت ها کدام است؟ 
خداوند پاسخ داد: سکوت و روزه پیامبر )ص( پرسید: میراث روزه چیست؟ خداوند 
پاسخ داد: میراث روزه حکمت است و حکمت معرفت را در پی دارد و معرفت یقین 
و بصیرت را و وقتی که بنده ای به یقین رس��ید باکی ندارد ک��ه چگونه روزگار را 

سپری کند،  در سختی باشد یا آسانی. 
بنابراین هرگاه شکم از غذاهای سنگین خالی می شود، برای درک حقایق آماده تر 

شده و نور ایمان در آن تجلی می کند. 

   آثار اجتماعی روزه و معنویت رمضان 
مهم ترین آثار اجتماعی روزه و معنویت رمضان را می توان چنین برشمرد: 

1- جلب امدادهای الهی در اجتماعی و زندگی انسانی 
2- بهره مندی جامعه از خیرات و برکات الهی 

3- فراهم شدن زمینه توبه و پذیرش آن برای تمام اعضای جامعه انسانی 
4- توجه دایمی به عظمت خداوند و ستودن او به بزرگی 

5- گس��ترش تقوا و ترویج آن در محیط اجتماعی و زمینه سازی رسیدن انسان 

به تقوا و پرهیزگاری 
6- پویایی و روحیه سپاس��گزاری انس��ان و جامعه انس��انی از خداون��د و ترویج 

قدرشناسی و سپاس در تعاملات اجتماعی 
7- موفقیت و پیروزی اجتماعی انس��انی در برابر گرفتاری ها و شدائد و افزایش 
 قدرت غلبه بر آنه��ا و دوری از اعم��ال اجتماعی نامطلوب به جه��ت قدرت غلبه 

بر شدائد 
8- سلامت محیط جامعه از گناه و پلیدی ها 

9- کاهش جرائم اجتماعی و گسترش سلامت درونی جامعه انسانی 
10- ترویج و تحکیم روحیه محبت و مودت اس��لامی در برخوردهای اجتماعی و 

تعاملات پایدار انسانی.

 رییس پلیس  راهنمایی و رانندگی استان تاکید کرد:
استمرار در اجرای طرح، ایجاد نظم 
و امنیت خاطربرای شهروندان است

زندگي درشهر مقررات و هنجارهاي خاص خود را می طلبد که 
هر فرد به عنوان شهروند ملزم به رعایت آن است.

به دلیل افزایش جمعیت و روند رو به رشد زندگي شهرنشیني 
تعداد موتورسیکلت افزایش یافته و امروزه در شهرهای بزرگ و 

کوچک موتور وسیله اي پرطرفدار است.
نامیدن موتور به عنوان »مرکب مرگ« به این دلیل اس��ت که 
راکبان موتور نیز از خطرات ناش��ي از آن باخبر هس��تند، اما با 
احتیاط از این وسیله استفاده نمي کنند، با اینکه کشور ما تنها 
کشوري نیست که استفاده از موتوسیکلت در آن رایج است، اما 
جزو یکي از کشورهایي است که بالاترین آمار تخلفات ترافیکي 
و بالاتری��ن تصادف ها و حتي کش��ته ها را به خ��ود اختصاص 

داده است.
رییس پلی��س راهوار اس��تان درخص��وص تخلف��ات راکبان 
موتورسیکلت اذعان داش��ت : در زمینه تصادفات درون شهری 
و برون شهری درس��طح استان متاسفانه س��ال گذشته حدود 
"318" نفر ازموتورس��وارن براثرتصادفات جان خود را از دست 
داده اند وحدود 6770 موتورسوار در تصادفات مجروح و زخمی 

شده اند که این آمار بالایی است.
دراین تصادفات حدود "85" درصد علت وقوع تصادفات مربوط 
به تصادفات موتورسواران اس��ت و حدود بیش از "50" درصد 
تصادفات  دراس��تان منوط به تخلفات موتورس��یکلت سواران 

بوده که موجب تصادف می شوند.
س��رهنگ غلامی تاکید کرد: این آماربالا وبسیار نگران کنننده 
است، ازسویی واقفیم که موتورسیکلت وسیله خوبی است،اما 
متاسفانه به علت غیرایمن بودن این وسیله ضایعات بسیاری را 

دراستان متحمل می شویم.
ناگ��واری هایی چون بی سرپرس��ت ش��دن خانواره��ا،از بین 
رفت��ن کان��ون گ��رم خان��واده ه��ا، ب��روز مش��کلات مالی و 
 اقتصادی وس��ایر معضلات فرهنگی و اجتماع��ی را به جامعه 

تحمیل می کند.
امروزه ازموتورس��یکلت به دلی��ل ارزانی قیمت،کم س��وخت 
بودن،قابلیت مانوربالایی وفضای کمی که درسطح معابراشغال 
می کند، استقبال خوبی شده ومتاسفانه خیلی ازاقشارمتوسط 
واحتمالا کم درآمد و بسیاری ازجوانان از موتورسیکلت استقبال 
می نمایند وانکار نمی کنیم البته موتورسیکلت وسیله مناسبی 

است، لکن نوع استفاده ازآن نگران کننده است.
ریی��س پلیس راه��وار اس��تان درادام��ه بحث اظهار داش��ت: 
موتورسیکلت ها موجب بروز بی نظمی ها ونا امنی ها درجامعه 
شده  و این امر دغدغه بس��یاری از شهروندان است که پیوسته 
 به بی نظمی های موتورس��یکلت ها اش��اره می کنند و این امر
نشانه ای است که استفاده ازکلاه ایمنی می تواند دربحث نظم 

موتورسیکلت ها مورد تاکید قرار گیرد.
هنگامی که شاهدیم درسطح شهر وجامعه مردم ازکلاه ایمنی 

خبر
نفوذ  شبکه های اجتماعی  میان  فرزندان گروه جامعه 

استفاده افراطی دانش آموزان از فضای مجازی چالش جدی تربیتی است
  اطلاعات محرمانه کاربران  و در امان ماندن از آسیب های فضای سایبری
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روزه و افزایش بصیرت اجتماعی 

چنانچه فرهنگ 
ونحوه استفاده 
بهینه ازاین ابزار 

 ارتباطی و 
شبکه های 
اجتماعی را 
به جوانان 

بیاموزیم، میزان 
آسیب پذیری 
کمترخواهد بود

�ی
یان�

م ک
��ر

اک

آگهی مناقصه عمومی )نوبت  اول(آگهی مناقصه 94-13

م��ه��دی اب��راه��ی��م��ی - ده��ی��ار دس��ت��گ��رد م��ه��رآوران م��ع��اون��ت ع���م���ران ش��ه��ری ش���ه���رداری اص��ف��ه��ان

دستگاه مناقصه گذار : دهیاری دستگرد مهرآوران

برآورد اعتبار)ریال(عنوان پروژهردیف
4/000/000/000تکمیل ساختمان اداری سالن ورزشی 1

شهرداری اصفهان در نظر دارد جهت اجرای پروژه های زیر از طریق برگزاری مناقصه انتخاب پیمانکار نماید. 

مبلغ برآورد اولیه نام پروژه 
تقریبی به ریال 

محل تامین 
اعتبار 

شهرداری 

مدت 
اجرای 
عملیات 

سپرده شرکت 
در مناقصه به 

ریال 

تهیه و اجرای تجهیزات دکوراتیو، صوت 
و تصویر و نورپردازی حرفه ای سالن 

های جنبی مرکزهمایش های بین 
المللی اصفهان )94-13-69(

مرکزی و 93/000/000/000
منطقه 6

//10285/500/000 ماه 

تذکرات: 
 شرکت کنندگان ملزم به ارایه اسناد و مدارک شرکت و سوابق کاری خود 
قبل از تهیه اسناد می باشند، بدیهی است تحویل اسناد مناقصه منوط به 

ارزیابی سوابق و توان شرکت کنندگان می باشد. 
 برن�ده مناقص�ه جه�ت عق�د ق�رارداد بایدمع�ادل 5 درص�د مبل�غ 
م�ورد پیم�ان را ب�ه عن�وان تضمی�ن تعه�دات پیم�ان ب�ه ص�ورت 
 ضمانتنام�ه بانک�ی، اس�ناد خزان�ه ی�ا اوراق مش�ارکت به ش�هرداری

 تسلیم نماید.
 واجدین شرایط می توانند از تاریخ 94/04/06 لغایت 94/04/15 همه روزه 
به جزء روزهای تعطیل به حوزه معاونت عمران شهری واقع در خیابان کاوه، 
ابتدای اتوبان دکتر چمران مراجعه و با ارایه معرفینامه کتبی شرکت و سایر 
مدارک نسبت به دریافت اسناد مناقصه اقدام نمایند. لازم به ذکر است کلیه 
اسناد مناقصه می بایست توسط شرکت کننده تایید، مهر و امضا شده و طبق 

شرایط مناقصه ضمیمه پیشنهاد خود نمایند. 
 آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت تا س�اعت 14 روز سه شنبه مورخ 
1394/04/16 می باشد، بدیهی است دریافت پاکت ها بعد از ساعت مقرر 

امکان پذیر نمی باشد. 
 حضور نماینده تام الاختیار و مطلع به آنالیز قیمت پیشنهادی و با معرفینامه 
کتبی پیمانکار در روز بازگشایی پاکت ها جهت ارائه توضیحات تکمیلی 

احتمالی در محل معاونت عمران شهری الزامی است. 
 شهرداری اصفهان در رد یک یا تمام پیشنهادات مختار است. 

 برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان 
به ترتیب ضبط خواهد شد. 

 هزینه چاپ آگهی مناقصه به عهده برنده مناقصه می باشد.
اینترنت�ی آدرس  ب�ه  بیش�تر  اطلاع�ات  دریاف�ت  جه�ت   

http://www.isfahan.ir  مراجعه نمایید. 

شرایط متقاضیان :
الف(کلیه اشخاص حقیقی یا حقوقی دارای صلاحیت و رتبه بندی معتبر.

ب(داشتن تجهیزات امکانات تخصص لازم و سابقه کار مرتبط با پروژه مذکور.
ج( توانایی ارائه تضمین شرکت در مناقصه و همچنین تهیه ضمانت نامه انجام تعهدات جهت عقد قرارداد .مبلغ و نوع تضمین شرکت در 

مناقصه 5 درصد مبلغ کل برآورد اعتبار به صورت ضمانت نامه بانکی در وجه دهیاری دستگرد مهرآوران.
محل دریافت اسناد مناقصه:اصفهان مبارکه روستای دستگرد مهرآوران ساختمان دهیاری)تلفن هماهنگی 09139767039 ابراهیمی(

محل تحویل اسناد مناقصه : اصفهان مبارکه فرمانداری دفتر حراست
مبلغ خرید اس�ناد مناقصه: مبلغ 500/000 ریال بابت هر پروژه واریز به حس�اب 278741464 نزد بانک کش�اورزی به نام دهیاری دس�تگرد 

مهرآوران.
تاریخ فروش اسناد مناقصه : در ساعات اداری از تاریخ 94/3/27 لغایت 94/4/13 می باشد.

تاریخ تحویل اسناد مناقصه : تا پایان وقت اداری 94/4/13 .
تاریخ بازگشایی قیمت های پیشنهادی : ساعت 10 صبح روز یکشنبه 94/4/14 .

سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه درج گردیده است.
دهیاری در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات واصله مختار است.

تمامی هزینه های چاپ و انتشار اسناد مناقصه به عهده پیمانکار می باشد.



 صدور  رضایتنامه کریمی
 در گرو تصمیم فرکی

باشگاه سپاهان در صورت رضایت فرکی رضایتنامه کریمی را برای 
باشگاه استقلال صادر خواهد کرد.

باشگاه استقلال روز گذشته رسما با ارس��ال نامه به باشگاه سپاهان 
خواهان جذب یعقوب کریمی شد؛ زیرا این بازیکن امسال بازیکن تیم 

سپاهان محسوب می شود.
رسول خوروش، سرپرست تیم سپاهان در گفت و گو با خبرنگار ورزشی 
خبرگزاری فارس گفت: نامه باشگاه استقلال به دست ما رسیده، اما 
فعلا جوابی ندادیم تا تصمیم گیری کنیم. آقای فرکی باید در این باره 

تصمیم بگیرد و ما تا آن زمان پاسخی به استقلال نمی دهیم.

  برای نخستین بار؛

تشکیل وزارت المپیک در ژاپن
ژاپن به منظور هرچه بهتر برگزار کردن مسابقات المپیک ۲۰۲۰ توکیو، 
وزارتخانه جدیدی به نام المپیک تشکیل داد و یک سیاستمدار با سابقه 

را نیز در راس آن منصوب کرد.
هیات دولت مجمع الجزایر ژاپن نخستین وزیر تاریخ المپیک خود را روز 

گذشته انتخاب و منتصب کرد.
این اقدام درپی آن صورت گرفت که در ماه گذش��ته لایحه تشکیل 

وزارت المپیک در مجلس ژاپن به تصویب رسیده بود.
تش��کیل وزارت المپیک در ژاپن به منظور هرچه بهتر برگزار کردن 

مسابقات المپیک ۲۰۲۰ توکیو صورت می گیرد.
توشیاگی انِدو که یک سیاستمدار پرسابقه به شمار می رود، به عنوان 
وزیر المپیک ژاپن معرفی شد. او 65 ساله است و علاقه فراوانی هم به 
راگبی دارد. او سمت های متعددی را در دولت ها و نهادهای مختلف بر 
عهده داشته و از جمله این سمت ها معاونت وزارت آموزش ژاپن است.

انِدو پس از معرفی شدن در این س��مت در جمع خبرنگاران، گفت: 
المپیک یک رویداد بزرگ جهانی است و میزبانی آن برای ژاپن بسیار 
مهم به شمار می رود. این مسوولیت را برعهده خواهم گرفت تا میزبانی 
را به خوبی س��ازماندهی کنم. مهم ترین وظیفه محول شده به وزیر 
المپیک ایجاد هماهنگی های لازم میان دولت و کمیته برگزار کننده 
بازی ها در طول پنج سال تدارک برای میزبانی از بازی های المپیک 
توکیو در سال ۲۰۲۰ عنوان شده است. المپیک تابستانی ۲۰۲۰ با نام 
رسمی بازی های المپیاد سی و دوم شناخته می شود؛  مراسمی ورزشی 
که از تاریخ ۲4 ژوئیه تا 9 اوت ۲۰۲۰ به میزبانی شهر توکیو در کشور 
ژاپن برگزار خواهد شد. پیش تر بازی های المپیک تابستانی 1964 نیز 

در توکیو برگزار شده بود.

  مسابقات بین المللی چین

ملی پوشان تنیس روی میز ایران مقابل 
رژیم اشغالگر قدس به میدان نرفتند

تیم ملی نونهالان ایران در مسابقات بین المللی چین مقابل اسرائیل 
به میدان نرفتند.تیم ملی تنیس روی میز نونهالان کشورمان که در 
مسابقات بین المللی چین در رده نوجوانان ش��رکت کرده است، به 
خاطر حفظ ارزش های انقلاب اسلامی مقابل تیم مشترک اسرائیل و 
تایلند به میدان نرفتند. این رقابت ها از روز چهارشنبه در چین و در رده 
سنی جوانان و نوجوانان در دو بخش دختران و پسران آغاز شده است.

 پیشنهاد خریدار ملوان به دایی
یکی از خریداران باشگاه ملوان به سرمربی اسبق پرسپولیس پیشنهاد 
سرمربیگری داد. یکی از خریداران باشگاه ملوان که آذری زبان است، 
به علی دایی پیشنهاد سرمربیگری ملوان را برای فصل آینده مطرح 
کرده، این در حالی است که هنوز وضعیت حضور او در باشگاه ملوان به 
طور قطعی مشخص نشده است.گفته می شود تا روز سه شنبه شرایط 
انتخاب سرمربی ملوان مشخص خواهد شد و شاید تا آن روز وضعیت 
حضور علی دایی در ملوان به طور قطعی مشخص شود. البته این در 
حالی است که باشگاه ملوان دو خریدار دارد و اگر خریدار دوم سهام 

باشگاه ملوان را بخرد، شاید بحث حضور دایی در ملوان منتفی شود.

اخبار کوتاه
گروه ورزش
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در حالی که زمان زیادی تا آغاز فصل جدی��د فوتبال ایران 
باقی نیس��ت و با توجه به حاش��یه های متعدد داوری کشور 
در روزهای پایانی فصل گذشته لیگ برتر، اکنون این سوال 
مطرح است که بالاخره چه کسی س��کان هدایت دپارتمان 

داوری فوتبال را به دست خواهد گرفت؟ 
پس از جنجال هفته پایانی لیگ برت��ر چهاردهم در تبریز و 
بازی معروف تراکتورسازی و نفت تهران، مقصران آن ماجرا 
معرفی و مجازات شدند. گذش��ته از آن که معرفی آن افراد 
به عنوان مقصر بس��یار عجیب و غری��ب و غیرقابل باور بود، 
محکومی��ت و محرومیت داور مس��ابقه بی��ش از هر چیزی 
ذهن هواداران فوتبال را آزرد؛ علیرضا فغانی به عنوان یکی 
از برترین داوران آسیا که فینال جام ملت های این قاره را نیز 
سوت زده بود، تنها به دلیل چند اشتباه داوری تا اطلاع ثانوی 

از قضاوت محروم شد! 
اینجا سخن از عملکرد فغانی در آن دیدار نیست و قصد آن را 
نداریم که وقایع آن بازی را واشکافی کنیم، بلکه می خواهیم 
به دردی از دردهای فوتبال ایران بپردازی��م و آن را به بوته 
نقد بکشیم؛ دردی از جنس پشیمانی از گرفتن تصمیم های 
عجولانه و جنجالی و پریشانی در هنگام گرفتن تصمیم های 
حساس. در حکمی که فغانی را از داوری محروم کرد، حسین 
عس��گری، رییس دپارتمان داوری فدراسیون فوتبال هم از 
کار برکنار ش��د. با توجه به اختلافات زیاد عسگری و رییس 
کمیته داوران فدراسیون فوتبال شاید خیلی زودتر از این ها 
انتظار چنین تغییری می رفت، اما به هر تقدیر به بهانه اینکه 
اصفهانیان و عسگری رابطه دوس��تانه ای با هم داشته اند یا 
اختلافات زاییده ذهن رسانه هاست، این اتفاق رخ نداده بود. 
همیشه این بحث در حاش��یه مباحث مربوط به فدراسیون 
فوتبال و کمیت��ه داوران مطرح بود که مه��دی محمدنبی 
دبیرکل س��ابق فدراس��یون فوتبال حامی بزرگ حس��ین 
عسگری است و همین امر مانع از آن شده بود که اصفهانیان 

نتواند عسگری را از جایگاهش کنار بزند.
 با رفتن نبی از فدراس��یون و آمدن اس��دی، انتظار می رفت 
که حسین عسگری هم اسباب و وس��ایل اش را جمع کند و 
از ساختمان خیابان س��ئول برود؛ اتفاقی که پس از جنجال 

تبریز به راحتی رخ داد. شاید فدراسیون فوتبال اکنون بابت 
اخذ چنین تصمیمی پشیمان نباشد، اما پریشانی فدراسیون 

در انتخاب جایگزین عسگری کاملا مشهود است.
 دپارتمان داوری بازوی اجرایی کمیته داوران اس��ت و از هر 
لحاظ اهمیت بالایی دارد. طبق اساس نامه فدارسیون فوتبال 
که برگرفته از قوانین فیفاس��ت، کمیت��ه داوران تنها مرجع 
سیاست گذاری در حوزه داوری است و تمام امور اجرایی در 

این حوزه بر عهده دپارتمان است. 
همین نکته بس��یار مهم ایجاب می کند ک��ه چنین نهادی 
هر چه سریع تر دارای یک مدیر کارکش��ته و باتجربه شود. 
فریدون اصفهانیان ابتدا ابراهیم میرزابیگی، از کارشناسان و 
پیشکسوتان داوری را به فدراسیون فوتبال پیشنهاد کرد تا 
به جای عسگری در راس دپارتمان داوری بنشیند. فدراسیون 
فوتبال اما ب��ا این انتخاب مخالفت کرد تا همچنان کرس��ی 
ریاست دپارتمان داوری بدون سرنش��ین بماند. اکنون هم 
از فدراسیون خبر می رسد که مسعود عنایت، رییس اسبق 
کمیته داوران با اسدی دیدار داشته و درباره ورود به دپارتمان 

داوری با او گفت وگو کرده است. 
عنایت همان فردی اس��ت ک��ه در زمان ریاس��ت بر کمیته 
داوران، منتقدان زیادی از جمله حس��ین عس��گری و رضا 
غیاثی داش��ت. هرچند عنایت موافقان زیادی هم در جامعه 
داوری دارد و هنوز هم بسیاری از اعضای بدنه داوری کشور او 
را در قد و قامت ریاست کمیته داوران می بینند. از سوی دیگر 
عنایت نیز در ملاقات با اسدی گفته که با فریدون اصفهانیان 
برای همکاری هیچ مشکلی ندارد و حاضر است » برای مصالح 

داوری کشور« این پست را قبول کند. 
حال باید دید که مسوولان فدراسیون در حدود یک ماه مانده 
به آغاز مسابقات فوتبال در ایران، برای دپارتمان داوری چه 
تصمیمی می گیرند. کش��تی داوری فوتبال ایران فعلا اسیر 
طوفان است و هر روز از گوشه ای به آن هجمه وارد می شود 
و هر آن ممکن است که در گرداب حوادثی از جنس آن چه 
در تبریز رخ داد غرق ش��ود. در چنین فضای��ی حضور یک 
مدیر توانمند و با تجربه برای داوری کش��ور از نان شب هم 

واجب تر است. 

در جریان مس��ابقات قهرمانی آس��یا ۲۰13 تست دوپینگ 
س��هراب مرادی، وزنه  بردار ملی پ��وش و المپیکی اصفهان 
مثبت اعلام شده و وی به مدت دو سال از حضور در میادین 

ورزش محروم شد.  
تاریخ ش��روع محرومیت مرادی از دوم تیر ماه سال 9۲ آغاز 

شد و دوم تیر ماه 94 نیز به پایان رسید.
مرادی در دوران محرومیت  نیز تمریناتش را دنبال کرد. از 
مدتی قبل از به پایان رسیدن زمان محرومیت مرادی، بحث 
دعوت وی به تیم ملی وجود داشت که این اتفاق نیز رخ داد و 

وی یک بار دیگر به جمع اردونشینان بازگشت. 
مرتضی سیف زاده، رییس س��ابق هیات وزنه برداری استان 
اصفهان چند روز قبل در گفت وگویی که با وی داش��تیم، از 
رکوردهای قابل توجه مرادی در دسته جدیدش می گفت. 

دعوت دوب��اره وی به تیم مل��ی و دورخیزش برای کس��ب 
موفقیت باعث شد تا با وی گفت و گویی پیرامون این مساله 

شکل بگیرد.
از دعوت دوباره به تیم ملی بگویید؟

از سرمربی تیم ملی تش��کر می کنم که به من اعتماد کرد و 
به اردوی تیم ملی دعوتم کرد. امی��دوارم جواب اعتمادش 

را بدهم.
بعداز اینکه به طور رسمی محرومیت شما اعلام 

شد، تصور می شد که از ورزش دور خواهید شد!
 آن اتفاق باعث شد از لحاظ روانی کاملا دچار مشکل شوم. 
س��ال اول محرومیت خیلی بد بود، اما س��پس با هماهنگی 
مربیان یه یک وزن بالاتر آمدم و توانستم خود را جمع و جور 
کنم. البته فکر نمی  کردم بتوانم دوب��اره برگردم و به خودم 
می گفتم اینکه بخواهم دوباره تمرین را ش��روع کنم سخت 
است و از لحاظ روانی نیز در شرایط بدی بودم، ولی با انگیزه 
و هدف هایی که به دنبال آن بودم، دوباره تمرینات را شروع 
کردم. اصلا نمی خواهم دیگر راجع به آن اتفاق صحبت کنم و 

به نظرم در مورد گذشته صحبت نکنم بهتر است.
اما به نظر می رسد همین محرومیت باعث شود تا 

انگیزه بیشتری به دست بیاورید؟
سهراب مرادی اولین نفر نبوده که با این مشکل مواجه شده 

و آخرین نفر نیز نخواهد بود. ورزشکارانی بوده اند که پس از 
سپری کردن دوران محرومیت، بعد از این اتفاق تبدیل به یک 
ورزشکار بزرگ شده اند. من هم امیدوارم بتوانم جبران کنم.
فکر می کنید تمرین و مسابقه در یک دسته بالاتر 

یعنی 94 کیلوگرم کار درستی باشد؟
حدوداً یک سال و نیم است که به وزن 94 کیلوگرم آمده ام 
اما چند ماه دیگر احتیاج دارم تا کامل در این وزن جا بیفتم. 
از ناحیه زانو نیز یک مقدار آسیب دیده هستم. البته پیش از 
این به شرایط عالی رسیده بودم، اما دو،سه ماه آخر افت بدنی 
داش��تم. خودم را طوری نگه داش��تم تا به اردو بروم و ببینم 

توکلی چه برنامه ای می گذارد.
وضعیت اف�ت و ع�دم آمادگی ک�ه صحبتش را 

کردید، چه می شود؟
تا زمان برگزاری مسابقات آس��یایی و جهانی فرصت هست 
و استارت تمرینات را جدی می زنم. البته سرمربی تیم ملی 
از مدت ها قبل ب��ا من تماس می گرفت و می خواس��ت که 

حواسم به تمرینات باشد و تمرین را کنار نگذارم. 
گویا رکوردهای خوبی را در دسته 94 کیلوگرم به 

ثبت رسانده اید؟
رسیدن به رکورد در تمرین شخصی با اردو تفاوت دارد. باید 
تمرینات را در اردو شروع کنم. زمانی که در اردو رکوردگیری 
باش��د، وضعیت رکوردی من نیز مشخص می ش��ود. البته 
 خیلی انگیزه و هدف دارم. خیلی چیزه��ا را ثابت می کنم و 

نمی خواهم دست خالی برگردم. 
مش�خص نیس�ت که کادر فنی برای مس�ابقات 

آسیایی روی شما برنامه ریخته یا جهانی؟
قرار است در اولین جلس��ه اردویی در تیم ملی، در این باره 
صحبت کنیم. با این حال هر چیزی که صلاح باشد بر اساس 

آن هماهنگ می  شوم. 
نظرت�ان در م�ورد انتخاب حس�ین توکلی برای 

سرمربیگری تیم ملی چیست؟
 توکلی صلاحی��ت س��رمربیگری تی��م مل��ی را دارد و فکر 
می کنم آینده روشنی در اختیار من و وزنه برداران تیم ملی 

خواهد بود.

سکوت بی دلیل فدراسیون

سکاندار کشتی طوفان زده داوری کیست؟
برای بازگشت دوباره به ورزش برنامه های زیادی ریخته ام

مرادی:  می خواهم خودم را در  وزنه برداری ایران ثابت کنم

بلاتر و جناب خان
سپ بلاترکه برای پنجمین بار به ریاس��ت فیفا رسید، چند روز بعد 
از انتخابش از سمت خود استعفا کرد، اما روز گذشته وی اعلام کرد 
که استعفا نکرده اس��ت. این پیرمرد 86 س��اله گفته با حس کردن 
حمایت هایی که از او شده، می خواهد بار دیگر نامزد ریاست فیفا شود.

 در همی��ن راس��تا س��ایر اظهارنظره��ای بلاتر نی��ز به این ش��رح 
پیش بینی می شود:

یک هفته بعد: استعفا کجا بود؟! من کی از استعفا حرف زدم؟!
 دو هفته بع�د : چرا الکی حرف دهان من م��ی گذارید؟ بیام براتون

) معلومه بلاتر هم از طرفداران جناب خان است(
یک ماه بعد: من طی صحبتی که با جناب خان داشتم، متوجه شدم 

همه افراد روی کره زمین طرفدار ریاست من در فیفا هستند.
دو ماه بعد: من جناب خان را به عنوان قائم مقامم انتخاب کرده ام و 

کسی جرات دارد به جناب خان بگوید بالای چشمت ابرو؟
سه ماه بعد: حالا شایدم من یهویی تصمیم گرفتم از ریاست فیفا کنار 

بروم اما حالا نه؛ بلکه 14 سال دیگرکه رسما 1۰۰ سالم بشود.

توپ سوراخ

تیم دالاس از صمد نیکخواه بهرامی دعوت کرد تا در تمرینات این تیم برای حضور در لیگ تابستانی NBA شرکت 
کند. با اتمام کمپ س��ه روزه تیم دالاس در آمریکا که با رضایتمندی کادر فنی از عملکرد صمد نیکخواه بهرامی 
کاپیتان تیم ملی بسکتبال کشورمان همراه بود، این تیم از صمد دعوت کرد تا در تمرینات پس از یارگیری )درفت( 

این تیم در هفته آینده نیز شرکت کند.
 بر این اس��اس، احتمال می رود تا کاپیتان تیم ملی بس��کتبال، تیم دالاس را در لیگ تابس��تانی NBA در شهر 
لاس وگاس آمریکا که از دهم جولای برگزار می ش��ود همراهی کند. گفتنی اس��ت، کمپ تمرینی دالاس از روز 

دوشنبه آغاز شده بود.

اردوی تیم ملی اسکیت فری استایل در دو رده بانوان و آقایان به میزبانی اصفهان برگزار می شود. بر اساس هماهنگی بین 
فدراسیون اسکیت و هیات اسکیت استان اصفهان، قرار است اردوی تیم ملی اسکیت فری استایل در اصفهان برگزار شود.

سرپرست هیات اسکیت استان اصفهان اظهار کرد: اردوی تیم ملی بانوان از نهم تا 1۲ تیر ماه و اردوی آقایان نیز از ۲3 تا 
۲6 تیر ماه سال جاری در مجموعه آزادی اصفهان به انجام می رسد.

به گفته بحیرایی، برای اردوی تیم ملی بانوان ترانه احمدی، مژده یاوری، آرزو حیدری، نجمه بارانی، آیلار بهار مویی، 
نرگس نیک روش، سحر غیور، مهنوش نکوگل، مینا عابدینی، شقایق گل گونه، بهار نکوگل، نسترن مرتضایی، لعیا عربی، 

نیلوفر کرباسی و زهرا باقرزاده نفراتی هستند که با نظر کادر فنی به این تیم دعوت شده اند.

فدراسیون ملی ورزش های دانشگاهی نقاشی روباه ترکمن را که به تازگی به عنوان نماد این فدراسیون انتخاب 
شده است، به رییس فدراسیون بین المللی ورزش های دانشگاهی اهدا می  کند. 

چندی پیش بود که گونه نایاب روباه ترکمن به عنوان نماد فدراس��یون ملی ورزش های دانشگاهی انتخاب 
 ش��د، این در حالی اس��ت که مس��ابقات جهانی یونیورس��یاد از هفته آینده در کش��ور کره جنوبی برگزار

 خواهد شد.
فدراسیون ملی ورزش های دانشگاهی قصد دارد با اهدای یک تابلوی نقاشی روباه ترکمن از رییس فدراسیون 

بین المللی ورزش های دانشگاهی )فیزو( تقدیر کند. این نقاشی توسط مریم بهمن کشیده شده است.

NBA اردوی تیم ملی اسکیت فری استایل  در اصفهان احتمال حضور کاپیتان تیم ملی بسکتبال در لیگ تابستانی نقاشی روباه ترکمن؛ هدیه ایران به رییس فدراسیون جهانی

در ابتدای این متن بایستی به این نکته اشاره شود 
 که با توجه به شرایطی که در لیگ برتر وجود دارد 
دو تیم اصفهانی نباید خام رفتار برخی از بازیکنان 
بشوند و اجازه بدهند رقم های سنگین به تیم های 
اصفهانی تحمیل شود. در لیگ برتر فصل گذشته در 
مورد برخی بازیکنان خاص می توانس��ت مدیریت 
بهتری از سوی باشگاه های اصفهانی شکل بگیرد و 
نتایجی در خور به نام اصفهانی ها ثبت شود، ولی به 
هر حال نشد. گویا در فصل جاری چنین رویکردی 
در دستور کار اصفهانی هاست و می توانند مدیریت 
بهتری داشته باشند. اما نگاهی به آخرین وضعیت 

نقل و انتقالات اصفهانی ها... 

  سانتوس رفت
پیش بینی می شد ذوبی ها کارلوس را حفظ کنند 

ولی این اتفاق رخ نداد و او حالا بازیکن جدید نفت 
تهران است.

در واقع ابتدا به نظر می رس��ید آنچه که سانتوس 
را به مطالبه بیشتر از ذوب آهن واداشته، پیشنهاد 
 احتمالی او از پرس��پولیس باش��د؛ زی��را کارلوس 
پیش تر در کرواس��ی، چین و عربس��تان س��ابقه 
همکاری ب��ا برانک��و ایوانکوویچ را داش��ت و تصور 
می شد که سرمربی پرسپولیس شاگرد سابقش را 
هوایی کرده است. با این حال، ذوب آهن همچنان 
در تلاش بود تا با مدافع ثاب��ت تیمش از نظر مالی 
به توافق برس��د. در همین بحبوحه ب��ود که خبر 
رسید نفت تهران که از قضا امسال رقیب مستقیم 
ذوب آهن در جام حذفی و کسب سهمیه آسیایی 
به حس��اب می آمد با س��انتوس وارد مذاکره شده 
اس��ت. خبر مذاکره کارل��وس با نف��ت را اما هیچ 

کس ج��دی نگرفت؛ زی��را هرچه پیوس��تن این 
بازیکن به پرس��پولیس به دلیل س��ابقه طولانی 
همکاری در تیم ها و کشورهای مختلف با برانکو 
دور از ذهن به نظر نمی رس��ید، برای کسی قابل 
تصور نب��ود که باش��گاه صرفه جوی��ی مثل نفت 
تهران که معم��ولا در آن خب��ری از قراردادهای 
نجومی نیست، بتواند با برآوردن توقعات میلیاردی 
 کارل��وس ای��ن بازیک��ن را از چن��گ ذوب آهن

 درآورد.
به هر حال کارلوس رف��ت و حالا جایگزین کردن 
بازیکن��ی به ج��ای او کار چندان س��اده ای برای 

یحیی گل محمدی نخواهد بود.

  جماعتی سپاهانی می شود؟
مه��رداد جماعت��ی، مدافع فصل گذش��ته فولاد 

خوزستان با انتشار عکسی در صفحه اینستاگرام 
خود، خبر از جدایی از فولاد داده است. این روزها 
خبرهای مختلفی از پیوستن جماعتی به سپاهان 
و البته استقلال و پرسپولیس به گوش می رسد، اما 
حسین فرکی تلاش زیادی دارد تا بازیکن سابقش 
را بار دیگر به خدمت بگیرد. با این شرایط باید دید 

جماعتی درنهایت لباس کدام تیم را می پوشد.
جماعتی در توضیح این عکس نوشته: »خداحافظ 
فولاد، خداحافظ ه��واداران متعصب. خیلی صبر 
کردم و تلاش کردم بمونم ولی نش��د. منو حلال 

کنید. دوستتون دارم.« 
بعید نیس��ت جماعتی رهس��پار اصفهان ش��ود، 
به خصوص اینکه برادر او هم گزارش��گر ش��بکه 
اصفهان است و این می تواند نکته ای جالب برای 

فصل آتی باشد.

  رشید و پهلوان و تمدید
محمدرش��ید مظاهری که دو س��ال با ذوب آهن 
قرارداد داشت، با حضور در باشگاه ذوب آهن یک 
سال دیگر به قراردادش اضافه کرد تا با قراردادی 
سه س��اله در خدمت تیم فوتبال ذوب آهن باشد.

رش��ید مظاه��ری در فص��ل گذش��ته از بهترین 
دروازه بانان لیگ چهاردهم بود که با واکنش های 
خوب خود توانست عنوان بهترین دروازه بان را در 
نیم فصل دوم به دست آورد. پهلوان هم یک سال 

به قراردادش اضافه کرد و ماند.
از س��پاهان خبر می رس��د که بازیکنان این تیم 
پس از دریافت پاداش، تمریناتشان را بایستی به 
صورت ویژه تر پیگیری کنند و از باشگاه ذوب آهن 
هم خبر می رس��د مهم ترین دغدغه حال حاضر 
یحیی و دستیارانش جذب یک مدافع میانی است 

که بتواند جایگزین خوبی برای کارلوس باشد.
ذوب آه��ن که فصل گذش��ته ب��ر روی بازیکنان 
جوان و مس��تعد لیگ حس��اب کرده بود، در این 
 فصل هم به س��راغ چند بازیکن آینده دار رفته و 
می توان انتظار داش��ت س��بزها در فصل آتی هم 

چند استعداد را به بلوغ برسانند.

نگاهی به آخرین وضعیت نقل و انتقالات اصفهانی ها

سانتوس ستون بود؛ اینجا جایی برای امید نیست اعلام آمادگی حمید سوریان 
برای حضور  در مسابقات جهانی 
قهرم��ان وزن 59 کیلوگرم کش��تی فرنگ��ی جهان و 
المپیک می گوید، اگ��ر فرصت حضور در مس��ابقات 
جهانی به او داده شود، تمام تلاشش را در این مسابقات 

خواهد کرد.
حمید س��وریان در اولی��ن اظهارنظر پس از کش��تی 
نگرفتن در مس��ابقات انتخابی تیم ملی کشتی فرنگی 
گفت: حدود 15 سال اس��ت که در اردوهای تیم ملی 
حضور داشته ام و هیچوقت از کشتی جدا نشده ام. هر 
چه در زندگی دارم از کشتی است و در حال حاضر هم با 
حضور در اردوی تیم ملی کشتی فرنگی به عنوان سرباز 

در خدمت کشتی هستم.
دارنده هفت طلای جهان و المپیک در مورد اینکه چرا 
در مسابقات انتخابی کشتی نگرفت، به یکی از دوربین های 
تلویزیونی گفت: برای شرکت در مسابقات انتخابی اصلا 
در ش��رایط ایده آلی قرار نداشتم، اما تصمیم گرفتم به 

مشهد بروم. 
حتی وزن کشی کردم و قبل از مسابقه گرم هم کردم اما 
به خاطر شرایطی که داشتم متاسفانه نتوانستم کشتی 
بگیرم. س��وریان در پاس��خ به این س��وال که تکلیفت 
 ب��رای ش��رکت در مس��ابقات جهان��ی ۲۰15 آمریکا

چه می ش��ود، اظهار کرد: فدراس��یون و کادر فنی در 
این باره تصمیم می گیرند، اما آنچه مس��لم است، این 
است که حمید سوریان همیشه به عنوان سرباز آماده 
خدمت به کشتی است و اگر شرایط و فرصتی برای من 
ایجاد ش��ود، با جان و دل تلاش می کن��م در خدمت 

کشتی باشم.
قهرمان المپیک لندن در پایان گفت: کار در رقابت های 
جهانی آمریکا به عنوان میدان گزینشی المپیک بسیار 
سخت اس��ت و تمام رقبا با تمام توان به دنبال کسب 
نتیجه هس��تند. اگر ش��رایط و فرصتی برایم به وجود 
آید، تمام تلاش��م را می کنم که عملک��رد قابل قبولی 

داشته باشم.

خبر



امروز به طور خاص، در روزگاری که ارتباطات چهره به چهره 
رو به کاهش نهاده، بیش از پی��ش نیازمند توجه به این هنر 
و بالندگی آن هستیم. در این میان هنر قصه گویی می تواند 
پیوند نسل ها را ممکن کند و ریشه داری تمدن ما را در اعصار 
و دوره های گذشته نشان دهد.تاثیری را که قصه ها بر دنیای 
کودک دارد نمی توان نادیده گرفت، دنیای متفاوت داستان 
و افسانه، هرچند شباهت ها و اشتراک هایی با دنیای زندگی 
روزمره  آنان دارد، اما دست و زبان قصه گویان می تواند رنگ و 
بویی دیگر بدان ببخشد و هم زمان با این که لذت گردش در 
جهان قصه و افس��انه را به کودکان می چشاند، غیرمستقیم، 
درس ها و پندهایی به آن��ان بدهد ک��ه در زندگی جاری به 
کارش��ان می آید.همچنین شنیدن قصه مس��یری است که 
کودک را با کتاب آشنا می کند. در واقع باید چیزی باشد که 
بچه سراغ کتاب بیاید،برای ایجاد میل به مطالعه در کودک 
قصه گویی راه بسیار خوبی اس��ت.در همین راستا موسسه 
سرزمین قصه های کهن کارگاه قصه گویی و نمایش خلاق 

را ویژه کودکان 4 تا 10 س��ال در مجموعه فرهنگی اس��تاد 
فرشچیان برگزار می کند. 

در این کارگاه آموزشی که با هدف ترویج فرهنگ قصه خوانی 
و قصه گویی برای کودکان برگزار می شود، قصه ای متناسب 
با گروه سنی مخاطب با استفاده از روش های متنوع روایت 
می شود. پس از روایت قصه ش��رکت کنندگان آن قصه را به 
ش��یوه دلخواه به صورت نمایش اجرا می کنن��د که این کار 
موجب تقویت قدرت خلاقیت آنها در تبدیل شخصیت های 
داستان به نمایش خواهد شد.قصه هایی که جهت روایت در این 
کارگاه انتخاب شده اند قصه های قدیمی و سنتی ایرانی در قالب 
نو و جدید هستند که کودک ضمن درک بهتر آنها با مولفه های 
امروزی، با فرهنگ ادبی کشور خود نیز آشنا شود.این کارگاه 
همچنین در قالب دو گروه س��نی، یکی ویژه کودکان 4 تا 6 و 
دیگری ویژه کودکان 7 تا 10 سال همراه با رعایت ویژگی های 
هر مقطع س��نی برگزار می ش��ود و علاقه من��دان می توانند 
جهت ثبت نام به مجموعه فرهنگی هنری فرشچیان مراجعه 

فرمایند.همچنین کارگاه آموزش��ی دیگری با عنوان »عصر 
قصه کودک« نیز به همت موسسه سرزمین قصه های کهن 
برگزار می شود. این کارگاه آموزشی نیز همراه با بخش های 
مختلفی همچون روایت قصه های کهن ایرانی به زبانی ساده 
و قابل فهم برای کودکان برگزار می شود. پخش فیلم و اجرای 
بازی های گروهی و دسته جمعی که باعث ایجاد و برقراری 
ارتباط صحیح دوس��تانه میان کودک با دیگر همس��الانش 
می شود نیزاز دیگر بخش های این کارگاه است.گفتنی است 
این کارگاه ویژه کودکان مقطع دبستان برگزار می شود ضمن 
اینکه والدین می توانند در حین اجرای این برنامه ها در کنار 

فرزندان خود حضور داشته باشند.
علاقه مندان به شرکت در این کارگاه نیز می توانند یکشنبه 
هر هفته از ساعت 19 به مجموعه فرهنگی هنری فرشچیان، 
واقع در روبروی پل آذر، ابتدای خیابان توحید مراجعه کنند.

شایان ذکر است کارگاه »عصر قصه کودک« به صورت آزاد و 
رایگان ویژه عموم شهروندان برگزار می شود.

اس�ماعیل امین�ی، ش�اعر: مس��اله 
غیرطبیعی در الهام نگرفتن ادیب معاصر 
ما از کلام وحی را باید در نظام آموزشیمان 
بجوییم. واقعیت این است که نظام آموزش 
و پرورش در کش��ور ما تغیی��رات زیادی 
داشته است. در قدیم شروع تحصیل سواد 
با عم جزء قرآن کریم ب��ود و پس از آن هر 
کسی که باسواد می ش��د ملزم بود یک بار 
قرآن را دستخط خود بنویسد، اما در حال 
حاضر ارتباط با قرآن جزو برنامه درسی ما 
به طور مشخص نیست. در مقوله ادبیات به 
ویژه شعر بسیار مهم است شاعر با قرآن و 

تفسیر آشنا باشد.

س��رمایه   : کارگ�ردان  دروی�ش، 
»رس��تاخیز« حتی ی��ک ری��ال از بودجه 
دولت هزینه نش��ده چراکه علت ماندگاری 
راه امام حس��ین )ع( این است که عاشقان 
 وی به ش��کل خودجوش مثل بسیاری از 
آیین های��ی که انج��ام می دهند س��راغ 
موضوع می روند، در واق��ع مردم بانی کار 

برای امام حسین )ع( هستند.
مردم خودش��ان بدون هزینه های دولتی 
کارهای مربوط به امام حسین )ع( را انجام 
می دهند. ب��ه این ترتی��ب نیازهای مالی 
فیلم »رستاخیز« نیز از طرف عاشقان امام 

حسین )ع( تهیه شده است.

علی جنت�ی، وزی�ر ارش�اد و  فرهنگ 
اس�امی:هم اکنون بس��یاری ازرسانه های 
نامعل��وم فعالی��ت می کنن��د ک��ه باع��ث 
شایعه پراکنی و مشکلات بسیاری می شوند 
در دوره گذش��ته ش��ایعه ش��ده ب��ود ک��ه 
احمدی نژاد، داماد آیت الله جنتی اس��ت در 
حالی که آق��ای جنتی دخت��ر ندارد.ما که 
مدعی حکومت اسلامی، جمهوری اسلامی 
و پیگیری تحقق ارزش ه��ای دینی جامعه 
هستیم، چرا به راحتی اینگونه شایعه سازی 
ک��رده و آن را ترویج می دهیم. بس��یاری از 
سایت هایی که این اکاذیب را نشر می دهند 
نیز در این دروغ پردازی و گناه سهیم هستند.

آی�ت الله ناص�ری : حض��رت باق��ر )ع( 
می فرمای��د: از ط��رف خداون��د متعال به 
حضرت موس��ی )ع( وحی ش��د و حضرت 
حق فرمودند »احببن��ی و اجببنی«؛ مرا 
دوس��ت بدار و کاری کن که مردم نیز مرا 
دوست داشته باشند. حضرت موسی )ع( 
گفت: پروردگارا من دوستت دارم، اما چه 
کار کنم که مردم تو را دوست داشته باشند 
چرا که طبیب قلوب مردم تو هستی و در 

دست من نیست. 
ندا آم��د یا موس��ی نعمت های م��را برای 
بندگانم بگو و نعمت هایی که به آنها داده ام 

را برایشان بشمار.

کشف نشانه های تازه 
از وجود آب در مریخ

دانش��مندانی که گوش��ه و کنار مریخ را برای یافتن اثری از آب 
جستجو می کنند به شواهد تازه ای در این زمینه دست یافته اند.

وقتی صحبت از فضا به میان می آید یکی از جذابترین مواردی که 
دانشمندان از هر تلاشی برای یافتن ردی از آن فروگذار نمی کنند 
»آب« است و بدون شک این روزها کش��ف آب در مریخ در صدر 
تمامی این تلاش ها قرار دارد.آنها با مطالعه دقیق رگه های زمین 
شناختی موجود در نواحی تاریک مریخ به تجزیه و تحلیل شهاب 
سنگ هایی مشغول هس��تند که احتمالا می توان اثری از آب در 
آنها پیدا کرد. در عین حال از داده هایی که مریخ نورد »کنجکاوی« 
ارائه می کند هم برای پیشبرد تحقیقات استفاده می شود.به تازگی 
آنالیزهای دقیقی بر تصاویر به دست آمده از حفره Istok مریخ 
صورت گرفته که شواهدی از وجود آب در این سیاره را در گذشته 
 Nature نشان می دهد.در مطالعه اخیر دانشمندان که در نشریه
Communications منتشر شده ضمن اشاره به این موضوع 
که گرچه وجود آب در سطح فعلی مریخ تقریبا امری نادر است، اما 
می توان امیدوار بود که در یک میلیون سال گذشته چیزی به نام 
آب در سیاره سرخ وجود داشته است.این تصاویر توسط سیستم 
تصویربرداری مدارگرد HiRISE درح��ال گردش به دور مریخ 
تهیه و راهی زمین شده است. در خلال بررسی این تصاویر رسوبات 
مربوط به صخره ها و ذرات خاکی مشاهده شده که شباهت زیادی 
به رسوبات موجود در زمین دارد.به طور کلی رسوبات زمینی ناشی 
از فرآیندهایی می شود که آب نقش اساسی را در شکل گیری آنها 
داشته و از این رو دانشمندان این احتمال را مطرح می کنند که در 

مریخ هم آب وجود داشته است.

 برای موتورسواران 
هیچ چراغی قرمز نیست

پشت چراغ قرمز ایس��تاده ام و خیره به شمارشگر معکوس که تا به 
صفر برسد. در این لحظه گوینده رادیو، اعلام می کند: موتورسواران 
کم توجه ترین رانندگان به مقررات و قوانین رانندگی هستند.... خوب 
این هم افتخار جدیدی برای موتورسواران!  با یک نگاه به دور وبرم 
می بینیم که در این فاصله چند دقیقه ای که چراغ قرمز است، ده ها 
موتورسوار از لابلای خودروهای متوقف از چراغ قرمز عبور می کنند و 
موجب استرس رانندگانی می شوند که در مسیر سبز در حال حرکت 
هستند، موتورسواری که چهار نفر را حتی روی باک بنزین سوار کرده 
و سعی می کند از باریکه ای که کنارش وجود دارد، عبور کند و بالاخره 
با چند بار لگد زدن به بدنه خودروی من و خودروی کناری و برخورد 
با آیینه های بغل هر دو خودرو از بین این دو ماشین عبور می کند و تا 
چراغ سبز نشده از چهار راه هم رد می شود و عجیب اینکه با  همین 
تعداد سرنشین وارد خیابانی می شود که تابلوی ورود ممنوع دارد....

از خود می پرسم، واقعا چرا برای بعضی از موتورسواران، هیچ خیابانی 
یکطرفه نیست؟!... چرا برای بعضی از موتورسواران هیچ چراغی قرمز 
نیست؟!... چرا برای بعضی از موتوسواران خط کشی های خیابان ها 
که جزو علائم افقی راهنمایی و رانندگی هستند هیچ معنایی ندارد؟! 
و بلاخره چرا بعضی از موتورس��واران به راحت��ی از پیاده روها عبور 
می کنند.ماشین های پشت سر مرتب بوق می زنند، مثل اینکه چراغ 

سبزشده و باید رفت در حالی که سوالاتم هنوز ناتمام مانده...
 واحد آموزش معاونت حمل و نقل ترافیک

 شهرداری اصفهان 

 چگونه احساسات خود را
 مدیریت کنیم؟

یک روان ش��ناس  با بیان اینکه برخی دختران احساس��ات خود را 
نمی شناسند و سردرگم هستند اظهار داشت: دخترانی که احساسات 
خود را نمی شناسند تلاش می کنند که یاد بگیرند چگونه احساسات 

خود را به حالت طبیعی برگردانند.
وی افزود: فرد در هر موقعیتی باش��د می توان��د کاری کند که یک 
موقعیت بد را بهبود بخش��د یا موقعیت خوب را بهتر کند، بنابراین 
حتی زمانی که اتفاقی در زندگی ف��رد روی می دهد که نمی تواند 
آن را تغییر دهد، همیش��ه در برابر رفتار و اعمالی که سرچشمه آن 
احساسات اوست، مسوول است.این متخصص حوزه بهداشت روان 
ادامه داد: دانستن این نکته ضروری است که همیشه قرار نیست که 
زمانه به میل انسان پیش رود، ما می توانیم با تغییر در افکار منفی و 
مدیریت احساسات خود، اوضاع را کنترل کنیم یا دست کم در برابر 

عکس العمل های خود مسوول بوده و مراقب نتایج آن باشیم.
وی با بیان اینکه یکی از احساس��اتی که در اف��راد وجود دارد ترس 
است، تصریح کرد: چندین نوع ترس وجود دارد نوعی از آن با دیدن 
فیلم های ترسناک تجربه می ش��ود؛ نوع دیگری از ترس مربوط به 
آزمون هایی است که در زندگی باید از عهده آنها برآییم، روش هایی 
برای کنترل ترس ه��ا وجود دارد که دانس��تن آن می تواند موجب 
آرام کردن فرد شود.وی افزود: در موقعیت هایی که احساس ترس 
می کنید چشم هایتان را ببندید و تصور کنید در مکانی روشن و شاد 
هس��تید، در این حالت خاطره خوبی را که قبلا برایتان پیش آمده 
مانند فیلم در ذهن خود بازبینی کنید، همچنین می توانید صحنه 
دلپذیری را که دوست دارید برایتان اتفاق بیفتد در ذهنتان تجسم 
کنید.وی ادامه داد: پس از انج��ام دادن این تمرین، به خود تبریک 
بگویید، نفس عمیقی بکشید، چشمانتان را ببندید و فیلم دیگری 
را مجسم کنید خواهید دید که سرانجام می توانید ذهن خود را  آرام 
کنید و بخوابید.این متخصص حوزه بهداشت و روان گفت: هنگامی 
که از چیزی می ترسید که احتمال بروز آن را می دهید، اما کنترلی 
در آن ندارید بهتر است به واقعیت روی بیاورید و درباره ترس خود با 
پدر و مادرتان صحبت کنید، مثلا اگر از نزاع های والدین خود نگران 
هستید و می ترسید که آنها از یکدیگر جدا شوند بهتر است درباره 
 آن با آنها صحبت کنید تا مطمئن ش��وید که آیا ترس شما واقعی 

بوده است یا خیر.
وی افزود: همچنین می توانید درباره س��ایر احساس��اتتان به آنها 

صحبت کنید و پدر و مادر خود را در آغوش بگیرید.
این روان شناس با تاکید بر اینکه ترس ها می تواند در عملکرد شغلی، 
اجتماعی و تحصیلی فرد اختلال ایجاد کن��د، گفت: اجازه ندهید 
ترس، ش��ما را از انجام دادن کارهایتان باز دارد وقتی درباره آزمون 
یا هر فعالیت تازه ای احس��اس دلواپسی می کنید بهتر است درباره 
احساس دلواپسی خود فکر کنید، در برابر پاسخ هایی که به سوالات 
ذهنی خود می دهید واقع گرا باشید.نیروشک خاطرنشان کرد: غلبه 
بر ترس مانند بالا رفتن از نردبان است، هر بار کاری انجام دهید که 
دس��تپاچه تان کند یک قدم به ترس نزدیک تر می  شوید، اما سعی 
کنید تس��لیم ترس نش��وید و به خود ثابت کنید که ترس تخیلی 

بیش نیست.

آزاردهنده ترین کارها 
در هنگام سفرهای هوایی

فکر می کنید در مسافرت های هوایی کدام کارها بیشتر از بقیه باعث 
آزار مس��افران می ش��ود.ضربه زدن به صندلی ها و عجله کردن در 
هنگام سوار و پیاده شدن تعدادی از آنهاست. البته بیشتر این موارد 
 فقط مربوط به هواپیما نیست! ادامه مطلب را بخوانید تا با تعدادی از 

نامناسب ترین رفتارها در حین پرواز آشنا شوید:

   لگد زدن به صندلی جلویی
 در صدر آزار دهنده ترین رفتارها لگد زدن به صندلی جلویی قرار دارد 
مخصوصا اگر صندلی جلویی به حالت درازکش در آمده باشد و شخص 

مقابل در خواب باشد.

   خارج کردن پا از کفش 
عده ای عادت دارند در هنگام سفر پای خود را از کفش خارج کرده تا 
راحت تر باشند. »برهنگی پا« پدیده ای است که باعث آزار بسیاری 

از مسافران می شود.

   اشغال کردن دستشویی برای مدت زیاد 
همیشه عده ای هس��تند که مراعات دیگر افراد را نمی کنند و مدت 

زیادی در دستشویی می مانند.

   گرفتن ناخن 
مدت طولانی سفر ممکن است باعث شود افراد یاد کارهای عقب مانده 
خود افتاده یا از روی سرگرمی به گرفتن ناخن بپردازند بدون اینکه 

درک کنند این کار چقدر برای دیگران آزار دهنده است.

   کسانی که در انتهای هواپیما هستند بخواهند زودتر از 
بقیه پیاده شوند 

معمولا یک مسیر خروج برای هواپیما در نظر گرفته می شود و در پایان 
پرواز اگر کسانی که در انتهای هواپیما قرار دارند بخواهند با عجله زودتر 

از بقیه پیاده شوند باعث هرج و مرج و آزار دیگران می شود.

   حمل چمدان به عنوان ساک دستی به داخل هواپیما 
معمولا برای استفاده از وس��ایل نقلیه عمومی، چمدان و ساک های 
بزرگ در قسمت بار قرار گرفته و هر نفر می تواند یک ساک دستی را 
با خود به داخل وسیله نقلیه ببرد. در این بین عده ای هم هستند که 

ساک های بزرگ و حتی چمدان را با خود به داخل هواپیما می برند!

   بازی کردن با گوشی آن هم با صدای بلند 
هیچ کسی دوست ندارد مرتب صدای بیب بیب گوشی دیگران را بشنود 
آن هم در حالتی که آن شخص کل مسیر را در حال بازی کردن است.

   اشغال فضای مشترک
 در بعضی از پرواز ها در ردیفی که سه صندلی قرار دارد صندلی وسط 
برای راحتی مسافران خالی گذاشته می شود. اما عده ای  این صندلی را 
شخصی تصور می کنند و وسایل اضافی خود را روی آن قرار می دهند.  

شهروند علم
با هدف ترویج فرهنگ قصه خوانی و قصه گویی برای کودکان برگزار می شود؛  

تقویت قدرت خاقیت کودک در کارگاه های سرزمین قصه های کهن

دوری شاعر از قرآن 
در نظام آموزشی فعلی 

رستاخیر با پول دولتی 
ساخته نشده است 

برخی رسانه ها  
بد اخاقی می کنند

 لزوم ذکر نعمت ها 
برای مردم 

عکس روز
مهر

کاشت گل در  سطح شهر اصفهان

سلامت روانیدانستنی
ترجمه: 

امیرحسین واعظ

جذابیت های روزافزون رسانه ها و محصولات 
 جدی��د رس��انه ای، ض��رورت ارائ��ه نق��د و  

بررس��ی های روزآمد را افزای��ش داده که در 
همین راس��تا فرهنگسرای رس��انه وابسته به 
سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان 
با برنامه ریزی و برگزاری سلسله  نشست های 
»کافه نقد« مکانی را برای تبادل اندیشه ها و 
آگاهی بخشی جریان های رس��انه ای به روز 

فراهم کرده است.
برنامه »کافه نقد« در تابستان سال جاری به 
نقد و بررس��ی فیلم ها و مس��تندات برگزیده 

دنیا به همراه  پخش قسمت هایی از آثار مورد 
نقد می پردازد. 

این برنام��ه قبل از م��اه مب��ارک رمضان در 
چهارجلس��ه با نقد و بررسی س��ه فیلم »تک 
تیران��داز آمریکایی«، »لوس��ی« و »هجرت، 
خدای��ان و  پادش��اهان« و همچنین جلس��ه 
بررسی »بازی های رایانه ای و سبک زندگی 
نوجوانان« برگزار ش��د و بعد از م��اه مبارک 
رمضان از چه��ارم مردادماه س��ال جاری در 
قالبی جدید به ارائه نقد و بررس��ی فیلم ها و 
مستندات  برگزیده دنیا با حضور اساتید رسانه 

و ارتباطات خواهد پرداخت. 
فرهنگس��رای رس��انه با انتخاب موضوعاتی 
 ش��امل نقد س��ریال های ماه��واره ای، نقد 
جریان های تکفیری و داعش��ی و در کل نقد 
و  بررسی جریان های رسانه ای به روز دنیا در 
قالب برگزاری جلسات کافه نقد مطالبی را به 

علاقه مندان به حوزه رسانه ارائه می  دهد. 
جلس��ات کافه نقد از چهارم مردادماه به مدت 
هفت هفته تا 15 ش��هریورماه در محل سالن 
اجتماعات کتابخانه مرکزی واقع در خیابان  باغ 
گلدسته با پرداختن به موضوعات مطرح شده 

برگزار می ش��ود. همچنین گروه کافه نقد در 
تلگرام آماده میزبانی از علاقه مندان به مباحث 
رسانه ای برای کسب اطلاع از برنامه ها و ارائه 
 مباحثی در خصوص محصولات و جریان های 

رسانه ای است.  
گفتنی اس��ت سلس��له نشس��ت های“کافه 
نقد” ویژه فصل تابس��تان پس از ماه مبارک 
رمضان به صورت هفتگی روزهای یکش��نبه 
از ساعت 18 بعدازظهر برگزار خواهد شد که 
جزئیات این نشست ها متعاقبا از  طریق سایت 

 esfahanfarhang.ir  اعلام می شود. 

تابستان امسال برگزار می شود؛

نقد و  بررسی جریان های رسانه ای به روز دنیا در »کافه نقد« 

آب و ه��وای اصفه��اناوق��������ات ش��رع��یت��ل��وی��������زی��������ونس�����ی�����ن�����م�����ا31

23 + 38

اذان صبح/  04:18  
طلوع آفتاب/ 05:57  
اذان ظهر/ 13:06  
اذان مغرب/ 20:35  
نیمه شب شرعی/ 00:16

حافظ هفت گروه سیاسی/  شبکه  3،  18:10
ماه عسل/ شبکه 3، 19:20 
ماه سپید/ شبکه  3، 22:20
درسهایی از قرآن/  شبکه 1 ، 18:00
نگاه یک/ شبکه1 ، 22:56  

قدس /نهنگ عنبر/ آتیش بازی
ساحل / عصر یخبندان
سپاهان  /گینس
خانواده   / در دنیای تو ساعت چند است؟
فرهنگیان   / جنگ بهارانه

صاحب امتیاز  شهرداری اصفهان مدیر مسئول دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد سردبیر مهندس رضوان اصغری
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